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„Реформа” Репресии

Премиера Темида Малшанс

Закриват болници
в Добричко

Стр. 4

Разтуриха лагера
на „Окупирай” във Вашингтон

Стр. 9

Стр. 18

„Роберт Дяволът” на Майербер
на българска сцена

Стр. 3

Съдът окончателно
махна кмета на Белица

Стр. 23

Локо Пд изпусна
„Султан Къп” след дузпи

Стр. 11

Бойко Великов за явната
и задкулисната политика
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

С действията си кабинетът
задълбочава проблемите на
служителите във вътрешното
министерство, заявиха вчера от
Синдикалната федерация на
служителите в МВР (СФСМВР).
В сектор “Сигурност” продължа-
ват да се осъществяват рефор-
ми при пълна липса на социа-
лен диалог и съгласуваност със
социалните партньори, катего-
рични са от синдиката. Според

Действията на Дянков са неразумни, категорични
са от синдиката на МВР, искат среща с Борисов

Полицаи: Кабинетът
задълбочава проблемите

Осем души загинаха след скъсване на язовирна стена вчера. Рано сутринта водите на яз. “Иваново” заляха
харманлийското село Бисер, в което живеят около 800 души. Съвсем за кратко цялото село се оказало залято
от водната стихия. Заради придошлите води беше обявено бедствено положение в Хасково и Кърджали

Няколко
ÄÓÌÈ

Мая
ЙОВАНОВСКА

Флирт
Поредният опит за

флирт с народа, и то с
най-бедните сред нас,
прави премиерът Бойко
Борисов. Как иначе да оп-
ределим обещанието му,
че и българите с ниски
доходи ще могат да по-
лучават кредити (стр. 6).
Наричам обещанието му
флирт, защото това
едва ли е възможно. Или
е толкова вероятно да
се случи, колкото иска-
ното от финасовия ми-
нистър Дянков намаля-
ване на лихвите на бан-
ките. Дали ни харесва
или не, но те сами опре-
делят лихвите си, как-
то и доколко надеждни
са тези, които искат
пари назаем.

Лошите кредити на
банките у нас са над една
пета. Този дял ще расте.
Така поне прогнозират
банкерите за тази годи-
на. От друга страна,
държавата ни е на дъно-
то в ЕС по размера на
възнагражденията. Ужа-
сяващо ниски са доходи-
те на най-бедните. Ина-
че казано, нашите бедни
са най-бедните. Вместо
да повиши заплатите и
пенсиите и да освободи
най-ниските доходи от
данък при постоянно на-
растващата инфлация,
правителството ги за-
мрази, заради което по-
купателните ни възмож-
ности все повече се то-
пят. Че и за най-необхо-
димото не стигат пари-
те. От години икономис-
тите тръбят, че за да
не зацикля още повече
икономиката ни, в криза-
та е необходимо повиша-
ване на потреблението.
Дали обещаниято на Бо-
рисов за лесен достъп на
най-бедните до кредити
не е опит за повишаване
на потреблението в
страната? Животът на
хората с ниски доходи е
най-труден. А по-леко ли
ще им стане, когато ги
подгонят събирачите на
дългове?

Преди време бях като
ударена, след като проче-
тох надписа върху вит-
рината на една погребал-
на агенция: работим на
лизинг. Май в България
всичко е назаем.

СЕДМИЦА НА БРАКА ЗАПОЧВА
ЗА ПЪРВИ ПЪТ В БЪЛГАРИЯ

Стр. 19

Стр. 4

Стр. 9

¿ÔÂÎ‡ˆËÓÌÌËˇÚ Ò˙‰ Ì‡ ≈Í-
‚‡‰Ó Â ÔÓÚ‚˙‰ËÎ ÔËÒ˙‰‡Ú‡
Á‡ ÍÓÏÔÂÌÒ‡ˆËËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÂ-
ÚÓÎÌ‡Ú‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ Úˇ·‚‡ ‰‡
ÔÎ‡ÚË Á‡‡‰Ë Á‡Ï˙Òˇ‚‡ÌÂÚÓ
Ì‡ ‰ÊÛÌ„Î‡Ú‡.

Стр. 2

тях социалният диалог в МВР
изчерпва възможностите си, а в
резултат на неразумните дейст-
вия на Симеон Дянков в секто-
ра възниква сериозно напреже-
ние, което спешно трябва да
бъде овладяно.

Затова от синдиката насто-
яват за спешна среща с Бойко
Борисов. Оттам припомниха, че
близо две години след послед-
ния проведен разговор опити-

те за диалог са не само неус-
пешни, но и без отговор. На 1
февруари синдикатът е отпра-
вил официална покана за сре-
ща до Бойко Борисов. Покана-
та ще бъде изпращана всеки
ден, докато бъде получен отго-
вор, категорични са от синди-
калната организация. По вре-
ме на срещата полицаите на-
стояват да се обсъдят намере-
нията на правителството и

предложенията на социалните
партньори.

Това не е първият опит от
страна на синдиката за провеж-
дане на разговор с кабинета. В
края на миналата година поли-
цаите се обявиха против вдига-
нето на годините за пенсия с
две. Те все още настояват да
бъдат обсъдени и възможности-
те за по-добри условия на труд.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Еквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъди
„„„„„Шеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” за
18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара
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Еквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъди
„„„„„Шеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” за
18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара

Еквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъди
„„„„„Шеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” за
18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара

Еквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъдиЕквадор осъди
„„„„„Шеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” заШеврон” за
18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара18 млрд. долара
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България

сем души загинаха
след скъсване на
язовирна стена вче-
ра. Рано сутринта
водите на яз. “Ива-

Язовир потопи село,
осем удавени
Паникьосани хора се спасяваха по покривите на къщите
си, бедствено положение в Хасково и Кърджали

След като хеликоптерите “Кугър” бяха изпратени да
спасяват хора от бедстващия район, премиерът Бойко
Борисов предупреди, че имало голям риск те да паднат.
Според него проблемът с “Кугър”-ите бил, че нямат
обледенителни системи и така горната им граница на
летене била 60 м. Затова имало и риск за живота на
летците. Над половин милиард сме дали за хеликоптери,
които просто могат да летят в пустинята и само лятно
време можем да ходим до морето с тях, възмути се
премиерът.
По-късно обаче думите му бяха опровергани от военния
министър Аню Ангелов. Според него твърдението, че
“Кугър”-ите не са пригодени да работят в зимни усло-
вия, не е вярно. Излетяха, спасиха трима души, премес-
тиха спасителите от едно място на друго и се върнаха,
тъй като няма повече нужда от тях, обясни министърът.
В Районната прокуратура в Харманли започна досъдеб-
но производство във връзка със скъсването на язовир-
на стена. Заради обществената значимост на досъдеб-
ното производство то е взето на специален надзор от
Окръжната прокуратура в Хасково. При разследването
ще се установява евентуалната отговорност на лица,
които по закон следва да упражняват контрол и надзор
над безопасното ползване на язовира.

Харманли и селата Бисер и Брягово останаха без ток
вчера следобед след като електрозахраването бе спря-
но заради опасност от късо съединение. С напредването
на деня обстановката в Харманли се усложни. Голяма
част от града бе наводнена, а международният път Е-80
бе затворен. Река Олу дере заля моста и наводни най-
ниската част на Харманли. Пътят за Хасково също бе
отрязан.
В края на деня Свиленград също бе наводнен заради
скъсана дига. Към града бяха пратени няколко броне-
транспортьора.

план за защита при бедствия
в частта “наводнения” за об-
ластите Хасково, Смолян,
Кърджали и Стара Загора.

До 13 ч. спасителните еки-
пи успяха да обходят всички
къщи в селото, а около 50
души бяха евакуирани. В ран-
ния следобед хеликоптерите
върнаха в Крумово премиера и
вътрешния министър, след като
нивото на водата в с. Бисер
спадна с около 2 метра.

По-късно стана ясно, че
пострадалите от наводнение-
то в Бисер ще получат едно-
кратна помощ от 325 лв., от-
пусната от дирекция “Социал-
но подпомагане”. Министер-
ският съвет също ще реши как
да помогне на пострадалите
при наводненията в Хасковска
област, заяви Бойко Борисов.
Той обеща топли дрехи, хра-
на, напитки и фургони за оста-
налите без домове.

Съседните села Лешнико-
во, Стойково, Елена, Динево и
Родопи също бедстваха от
приливната вълна. 10 къщи
бяха наводнени в с. Лешнико-
во, заяви кметският наместник
Милена Павлова. До обяд об-
становката се нормализира и
хората бяха евакуирани от за-
летите къщи. Според Павлова
един човек от селото е почи-
нал от инфаркт при вида на
наводнената си къща и удаве-
ните животни.

От община Харманли пре-
дупредиха, че има опасност да
се скъса стената на яз. “Оре-
шец”, което наложи контроли-
рано изпускане на води. Към
10,30 ч. язовир “Ивайловград”
преля, а по-късно се очаква-
ше същото да се случи и с яз.

“Студен кладенец”. Министер-
ството на външните работи
уведоми с нота Гърция и Тур-
ция за заплахата от прелива-
щи язовири у нас.

Заради тежката обстанов-
ка и продължаващите обилни
валежи от дъжд в цялата об-
ласт Хасково областният уп-
равител обяви бедствено по-
ложение. Приливната вълна
заля и пътя Хасково-Харман-
ли и железопътната линия Ди-
митровград-Свиленград, което
наложи спирането на движе-
нието на влаковете в района.
Международният влак от Бел-
град за Истанбул пък дерай-
лира зарази залетите от р.
Марица жп линии. Около обяд
хората бяха извозени с авто-
буси.

175 сигнала за наводнения
бяха получени до обяд на те-
лефон 112. Най-много бяха те
в Хасково, Харманли, Димит-
ровград, Свиленград, Люби-
мец и Кърджали.

По-късно бе обявено и бед-
ствено положение в област
Кърджали. Девет микроязови-
ра и по-големият яз. “Борови-
ца” преляха. За едно деноно-
щие в община Кирково падна-
ха рекордните 179 л/кв.м. За-
ради интензивните валежи на
територията на областта бе
обявен код “червено”. Някол-
ко села останаха без ток, дет-
ски градини и училища бяха
наводнени.

Един от притоците на р.
Марица заля около 300 метра
участък от главния път Е-80
между село Капитан Андрее-
во и ГКПП, затова леките ав-
томобили се пренасочваха
към ГКПП “Лесово”.

О
ново” заляха харманлийското
село Бисер, в което живеят
около 800 души. Три от жерт-
вите са починали в домовете
си в с. Бисер. Други двама
жители на с. Иваново са заги-
нали, след като автомобилът
им е пометен при скъсване на
мост. По-късно бе съобщено,
че в района са са удавили
още трима души.

Високата над 3 м прилив-
на вълна отнесе къщи, селско-
стопански постройки и живот-
ни в с. Бисер. Паникьосаните
жители се спасяваха по висо-
ките етажи и покривите на
къщите си. Веднага след ин-
цидента към тях тръгнаха ме-
дицински и пожарникарски
екипи, водолази и алпинист,
както и горски служби с висо-
копроходима техника. По-
късно два хеликоптера “Кугър”
излетяха от авиобазата в Кру-
мово и се опитваха да спус-
нат спасителите, които да
извадят хванатите в капана на
водната стихия хора. Хели-
коптерите спасиха двама
души, избягали от придошли-
те води върху покрива на ав-
томобила си.

Преди обяд премиерът
Бойко Борисов се отправи към
бедстващото село, последван
от министъра на земеделието
Мирослав Найденов, а
вътрешният министър Цветан
Цветанов се зае лично да
ръководи спасителните дейно-
сти. Със заповед на премиера
бе задействан Националният

СТЕНАТА ПРОПУКАНА
ОТ 2008 Г., СПОРЯТ
ЗА СОБСТВЕНОСТТА Й
Язовир “Иваново” е общинска собственост и  има про-
блеми със стената от години. Пукнатината на нея е
регистрирана още през 2008 г., но мерки не са били
предприети. Проблемът бил, че язовирът е собственост
на община Харманли, но е на границата на полигона
Корен, който е военен имот. Заради това години наред е
имало спорове за стопанисването на язовира. От МО
отрекоха да са правили спънки за достъп до язовира,
защото той бил на границата с военния имот.
Малко по-рано министърът на земеделието Мирослав
Найденов обяви, че язовирът се стопанисва от военното
министерство и община Харманли.
Военният министър потвърди, че водното съоръжение се
намира на границата на военния полигон, но заяви, че
се стопанисва единствено от община Харманли, тъй като
е извън територията, управлявана от Министерството на
отбраната.

ВОЕННИЯТ МИНИСТЪР
ОПРОВЕРГА ПРЕМИЕРА
ЗА „КУГЪР”-ИТЕ

БЕЗ ТОК В ХАРМАНЛИ

Поради влошена метеорологична обстанов-
ка, грипна ваканция и други причини вчера бе
преустановен учебният процес в 264 училища,
съобщиха от пресцентъра на МОМН. Лошото
време затвори най-много учебни заведения в

Благоевград, Смолян, Добрич, Бургас, Силис-
тра, Смолян, Разград, Пловдив, Търговище.

Заради грип врати не отвориха 103 учили-
ща в страната, като най-много от тях бяха в
Бургас и Перник.

В 264 училища не учатВ 264 училища не учатВ 264 училища не учатВ 264 училища не учатВ 264 училища не учат

Спасителни екипи от цялата страна помагаха на
жителите на с. Бисер след наводнението

С. Стойково също бе залято от
водите на яз.”Иваново”

Снимки БГНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

3 ВТОРНИК 7 ФЕВРУАРИ 2012

България
Цитат на деняЦитат на деня

È ñ íà÷àëíèêà íà Ãåíåðàëíèÿ ùàá
ïîåõìå èìåííî... Âñå ïàê íèå ñìå
âîåííè è ðèñêúò å ïî-ïîäõîäÿù çà íàñ‘ Бойко Борисов вече се изживява като военен лидер

В Бургас бе отбелязана 134-тата годишнина от освобождението на града
от турско владичество вчера. Пред паметника на руските освободители бяха

поднесени венци и цветя и отдадени военни почести пред паметта на
загиналите за неговото освобождение. Сред официалните гости бе и

генералният консул на Русия във Варна Юрий Соловьов

ито той изкара българина като
забогатял от ренти и мързел чо-
век. “Първо ни нарече “лош чо-
вешки материал”. Продължи
сравнението ни с кучета, които
трябва да се държат на каишка,
и засега приключи с “богати,
мързеливи лихвари”. Какво ли
ни чака още и докога ще търпим
това?”, възмущава се в открито

Корнелия Нинова:

Борисов лъже за милионерите
 Каква лихва трябва да носи депозит от 112 лв., за да може неговият собственик
да мързелува и да се храни от нея, пита депутатката

писмо Нинова.
Лявата депутатка се позова-

ва на данните на БНБ, според
които ръстът на депозитите на
българските домакинства през
декември 2011 г. е над 13%.
Според нея обаче това се
дължи не на икономически ръст
или мързел на хората. Нинова
подчертава, че според иконо-
мисти причината за ръста на
депозитите у нас е страхът.
“Страх от кризата и че ще загу-
бят работата си. Затова огра-
ничават покупките на техника

и всичко, което не е от първа
необходимост”, алармира лява-
та депутатка.

Данните на БНБ сочат, че
масовият депозит у нас е до 1000
лв., като влоговете до тази сума
са 9 млн. броя, изтъква Нинова.
Тя е категорична, че според
сметките средният размер на
най-масовия влог в българските
банки е 112 лв. и 16 ст. “Каква
лихва трябва да носи депозит от
112 лв., за да може неговият соб-
ственик да мързелува и да се
храни от нея?”, пита Нинова.

Пак според данните на БНБ
през декември 2011 г. лихвата в
левове за домакински депозит
е била средно 5,45%. “За да из-
числим реалния доход от депо-
зита, трябва да видим и каква е
инфлацията. Средногодишната
инфлация за 2011 г. е 4,2%. Така
натрупаните лихви реално се
стопяват на около 1% на годиш-
на база. Как се богатее от тези
пари знае само премиерът”,
възмутена е лявата депутатка.
Още когато финансовият ми-
нистър припозна в българите

милионери вследствие на натру-
пани банкови лихви, ДУМА
първа алармира, че той лъже.

“Аз се чудя на какво да вяр-
вам. На очите си, когато ходя по
селата от избирателния си рай-
он, където виждам тефтерите с
вересии в магазините, или на
думите на премиера, че хората
в Благоевградско кътат милио-
ни, платени им от него при от-
чуждаването на терени за ма-
гистрала “Струма”. Е, няма така-
ва наглост, г-н премиер!”,
завършва Корнелия Нинова.

Изборът на Ибрахим
Палев за кмет на Белица
бе обявен за недействи-
телен от Административ-
ния съд в Благоевград.
Кметският вот, проведен
на 30 октомври 2011 г., бе
касиран с решение на
административния ръко-
водител на съда Василка
Шаламанова. Делото бе
заведено от загубилия
балотажа Хасан Илан,
издигнат от КП “ЕВЕТ за
Белица”.

Процесът по оспорва-
не действителността на
изборите в Белица бе раз-

“Клинтън не пристиг-
на със специални
молби и искания,
това беше среща
между съюзници. Тя
искаше да се запоз-
нае с президента,
както и да се види с
премиера”. Така
американският посла-
ник у нас Джеймс
Уорлик обясни визи-
тата на държавния
секретар на САЩ
Хилари Клинтън.

Шистовият газ
беше обсъждан на
първо място, но той
беше малка част от
разговорите, призна
Уорлик. Клинтън се
съгласила с Борисов,
че в такава красива
страна като България
гражданите й трябва
да се грижат за
природата си. “Ние
няма да упражнява-
ме някакъв натиск,

Веселка ВЕНКОВА

Росен Плевнелиев да свика Консул-
тативния съвет за национална сигур-
ност, за да бъдат обсъдени енергийна-
та сигурност и независимост на страна-
та, настояват от ДСБ. Заседание на
Консултативния съвет по темата би има-
ло силно въздействие върху външната и
вътрешната политика, убедени са хора-
та на Костов.

“НС прие забрана срещу проучвани-
ята на шистов газ, без да вземе стано-
вището на учените и да се съобрази с
най-важните интереси на страната. До
30 март предстои да се вземе оконча-
телното решение дали да се изгради
АЕЦ “Белене”. Страната е обект на за-
силена дипломатическа активност по

Клинтън не искала нищо
защото това е в
ръцете на българите.
Когато има енергети-
ка, винаги има опас-
ност: ето, България
произвежда атомна
енергия. Ние в САЩ
овладяхме положени-
ето по отношение
добива на шистовия
газ и опазваме
природата. Благода-
рение на добива на
шистовия газ цените
паднаха главоломно.
Вие плащате повече,
отколкото в САЩ”,
посочи “дипломатич-
но” Уорлик.

Посланикът бил
съгласен с оценката
на Борисов, че “Шев-
рон” действала
неорганизирано, но
си научила урока.
“Каквото и да е
решението на Бълга-
рия за шистовия газ,
то трябва да е инфор-

мирано и обективно”,
смята Уорлик.

Въпросът, който
чакал решение, бил
“дали България иска
да има 7 блок на
Козлодуй”. “Ако има
обществена поръчка,
естествено е да
участва “Уестингха-
ус” като компания,
работеща с много
високи технологии,
но вие трябва да
решите дали искате
този блок. Но знам,
че “Уестингхаус”
имат интерес.
Държавният секретар
призова за диверси-
фикация и вие тряб-
ва да решите сами
въпроса за АЕЦ
“Белене”, но на
първо място е безо-
пасността, защото тя
се намира в сеиз-
мична зона”, уж без
заплаха каза Уорлик.

Д
епутатката от Коалиция
за България Корнелия
Нинова разкритикува
твърденията на премие-
ра Бойко Борисов, в ко-

Кметът на Белица избран незаконно
гледан повторно от бла-
гоевградските магистрати.
Веднъж вече по казуса се
произнесе съдия Марияна
Мицева в полза на Ибра-
хим Палев. С решение на
Върховния администрати-
вен съд делото бе върна-
то за разглеждане от нов
съдебен състав.

С вчерашното си ре-
шение Шаламанова обя-
ви за незаконосъобразно
решението на Общинска-
та избирателна комисия в
Белица, въз основа на
което начело на община
Белица застана за поре-

ден мандат Ибрахим Па-
лев. Решението може да
бъде атакувано в 7-дне-
вен срок пред ВАС.

ДУМА припомня, че
местните избори в Бели-
ца миналата година про-
текоха бурно. Под пре-
текст, че протестират сре-
щу победата на ДПС на
изборите, яки момчета
безчинстваха. Те свалиха
дори националното зна-
ме над общината. Разми-
риците в Белица бяха с
мотива, че кандидатът на
ДСП Ибрахим Палев е
спечелил нечестно.

ДСБ настоява Плевнелиев да свика
КСНС по енергийната политика

отношение на енергетиката. Очакват се
нови посещения на американски и рус-
ки представители. Последното намаля-
ване на доставките на “Газпром” за
Европа с 30 на сто отново събужда спо-
мена за кризата от януари 2009 г.”, се
казва в декларация на партията, раз-
пространена вчера.

ДСБ се заканиха отново стриктно да
наблюдават работата на временната
парламентарна комисия по случая “Пер-
ник”. Тъмносините ще следят дали пред-
седателят Красимир Ципов от ГЕРБ
събира членовете и с какво ще се зани-
мават. За месец, по предложение на
Мая Манолова, а не, както управлява-
щите настояваха, за 14 дни, комисията
“Ципов” трябва да завърши парламен-
тарното проучване.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Жена загина при
пожар в Пловдивско

Възрастна жена загина при
пожар през нощта на неделя сре-
щу понеделник в село Войнягово.
Около 00.30 часа бил подаден сиг-
нал за запалена къща, собстве-
ност на 86-годишна жена от се-
лото. По първоначални данни по-
жарът е бил причинен от отоп-
лителна печка. След като пожар-
никарите изгасили огъня, откри-
ли трупа на пенсионерката. При
пожара са били унищожени 70 кв.
м покривна конструкция и 35 кв.
м междуетажна конструкция и
покъщнина.

Хванаха крадец,
обрал приятел

23-годишен младеж, обрал
свой приятел, бе арестуван, след
като открадна 9200 лв. Младеж
от столичния жк “Люлин” се оп-
лакал, че прибирайки се от нощ-
но заведение, заварил дома си
отключен, а кухнята - разхвърля-
на. Оттам липсвала кутия с го-
лямата сума пари. Разследващи-
те установили, че приятелите
на младежа са знаели за скътани-
те левове. Докато момчето праз-
нувало в столична чалготека, В.З.
от компанията решил да ги
открадне и взел ключовете от
дома му.

Подпалиха джип
в Бургас

Джип е запален умишлено в
Бургас, съобщиха от Областна-
та дирекция на МВР. В неделя
привечер пред бл. 18 в комплекс
“Изгрев” е пламнал джип “Инфи-
нити ФХ 45” с бургаска регист-
рация, собственост на 39-годи-
шен бургазлия. Пожарът е по-
тушен, но предната част на
автомобила е напълно изгоряла.
Причините за инцидента и
стойността на нанесените
щети се изясняват.

Полицаите:

Кабинетът задълбочава,
а не решава проблемите

С

Действията на Дянков са неразумни, категорични
са от синдиката, искат среща с Борисов

действията си прави-
телството задълбо-
чава, а не решава
проблемите, с които
се сблъскват служи-

ъветът на ректорите е насрочил за днес
избор на председател, след като мандатът
на досегашния шеф проф. Борислав Бори-
сов изтече отдавна. Изборите се забави-

Началото на Петата стажантска програма за
млади роми в Народното събрание бе обявено

вчера. До момента участие в нея са взели 40
представители на ромската общност от цяла

България. Стажът на младите роми в
парламента продължава два месеца

телите на МВР, заявиха от по-
лицейската синдикална орга-
низация. Затова те настояват
за спешна среща с Бойко Бо-
рисов. Близо две години след
единствената подобна среща
всички покани за нов разговор
между синдиката и Борисов
останаха не само неуспешни,
но и без отговор, категорични
са полицаите.

Официална покана до Бо-

рисов от страна на синдиката
е отправена отново на 1 фев-
руари. Униформените се зака-
ниха, че този път ще изпра-
щат поканата всеки ден, до-
като се проведе исканата от
тях среща. На нея те настоя-
ват да се обсъдят намерения-
та на правителството и пред-
ложенията на социалните
партньори.

В сектор “Сигурност”
продължават да се осъществя-
ват реформи при пълна липса
на социален диалог и съгласу-
ваност със социалните партнь-
ори, категорични са от синди-

ката. Според тях социалният
диалог в рамките на МВР в
много отношения изчерпва
възможностите си, а в резул-
тат на неразумните действия
на Симеон Дянков в сектора
възниква сериозно напреже-
ние, което спешно трябва да
бъде овладяно.

ДУМА припомня, че поли-
цейският синдикат многократ-
но предприе различни дейст-
вия, за да провокира правител-
ството към провеждане на ди-
алог за ситуацията в МВР. Ос-
вен поканите за разговор с
премиера униформените ня-

колко пъти излязоха на про-
тест. В края на миналата годи-
на полицаите се обявиха про-
тив вдигането на годините за
пенсия с две, въпреки че в
писмо до тях вътрешният ми-
нистър Цветан Цветанов заяви,
че само тази реформа ще за-
сегне системата на МВР. Тога-
ва те заявиха, че напълно не
приемат реформата, както и
начина, по който правителст-
вото взима решения. Наруша-
ва се изцяло Конституцията и
правата на всички служители
в тази държава, заявиха от
синдиката. Освен че не са
съгласни с пенсионната рефор-
ма, полицаите продължиха и с
исканията си за по-добри ус-
ловия на труд.

ТРИМА КАНДИДАТИ
СЕ БОРЯТ ДА ОГЛАВЯТ
СЪВЕТА НА РЕКТОРИТЕ

С

ДЕЛОТО „БЕЛНЕЙСКИ”
ТРЪГНА С ФАЛСТАРТ

Велиана ХРИСТОВА

ха, тъй като в последните няколко месеца в почти
всички висши училища имаше избори за нови
ректори.

Трима са кандидатите за поста председател
на съвета - проф. Ваньо Митев, ректор на МУ-
София, проф. Стоян Денчев, който оглавява Уни-
верситета по библиотекознание и информаци-
онни технологии, и един кандидат от вуз извън
столицата - ректорът на Великотърновския уни-
верситет проф. Пламен Легкоступ. Според пра-
вилника на Съвета на ректорите на заседанието
за избора се гласува за  нов Управителен съвет
и за председател, който се определя с тайно
гласуване, но с обикновено мнозинство от присъ-
стващите. Мандатът на ръководството на съвета
е двегодишен, пише в правилника на институци-
ята, който е огласен в нейния сайт.

Делото за смъртта на сест-
рите Белнейски, убити пре-
ди 6 г. по особено жесток
начин, за пореден път е
отложено. Причината Вър-

ховният касационен съд да на-
сочи ново разглеждане на 4 ап-
рил е липсата на тримата адвока-
ти на подсъдимия Лазар Колев,
които се оказаха възпрепятства-
ни да присъстват. Служебният за-
щитник на обвиняемия и единият
от упълномощените му адвока-
ти Марин Марковски са с болнич-
ни, а Димитър Марковски е анга-
жиран по делото “Килърите” в
Шумен. Адвокатът на Фани и Сто-
имен Белнейски Иво Найденов
не се ангажира с коментар да-
ли адвокатите на Колев умишле-
но отлагат делото с няколко ме-
сеца. По думите му към момен-
та не е имало основание делото
да се отлага.

Единственият обвиняем за
убийството на сестрите Белней-
ски и осъден на доживотен за-
твор без право на замяна е Ла-
зар Колев. Пловдивските магис-
трати потвърдиха решението на
пазарджишките съдии за дожи-
вотна присъда за Лазар Колев.
Той е осъден да заплати на роди-
телите на Росица и Христина
обезщетение от 400 000 лв.

По случая няма друг обвиня-
ем. Води се разследване срещу
втори неизвестен заподозрян, за
който има изолиран ДНК-матери-
ал. Следователят по делото Ве-
селин Мартински е категоричен,
че Лазар сам е убил двете сест-
ри, а вторият заподозрян е изна-
силил по-малката Христина. Ад-
вокатът на Фани и Стоимен Бел-
нейски Иво Найденов смята, че
Лазар не е убил момичетата сам,
а е имал “помагач”.
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декларация до
министър-предсе-
дателя, президента,
председателя на
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Архитекти бранят
църквата-костница в Батак
от владиката Николай

Народното събрание,
МК и Нацоналния инсти-
тут за недвижимо култур-
но наследство Камарата
на архитектите в Пловдив
се обявява срещу неза-
коносъобразната намеса
и нарушаване на интери-
ора на църквата-костни-
ца “Св. Неделя” в Батак.
Експертите настояват за
опазване на културно-
историческия паметник
и са против посегателст-
вата върху него след
безвъзмездното му
прехвърляне на Плов-
дивската митрополия.
Архитектите настояват
да се предприемат неза-
бавни мерки по съхране-
ние на интериора на
храма “Св. Неделя” в

Батак и да се спрат
некомпетентните намеси -
обзавеждането на храма
с мебели, шарени покрив-
ки, сухи цветя и свещни-
ци, обя-
ви арх. Стефка Василева.
Новият интериор е при-
добит, след като Митропо-
лията е влязла във вла-
дение, но промените не
са съгласувани с компе-
тентните органи, твърди
бившата уредничка на
музея Мария Йорданова.
От Камарата на архитек-
тите се противопоставят
и на прехвърлянето на
костницата в ръцете на
Пловдивската митропо-
лия, уточни Стефка Ва-
силева. В подкрепа на
декларацията на Кама-
рата на архитектите вър-
ви и подписка в Пловдив,
която е на разположение
в галерия “Сариев”.

ЗАКРИВАТ БОЛНИЦИ В ДОБРИЧКО БЪЛГАРСКА ЧЕШМА В ЛОНДОН

Болницата в Тервел ще се пре-
структурира като медицински
център, съобщи зам.-кметът Дияна
Илиева. По този начин той ще има
възможност до 1 юни да кандидат-
ства по Оперативна програма “Ре-
гионално развитие”. С евросредст-
ва ще могат да се закупят високо-
специализирана линейка, апарату-
ра за лабораторията и да се на-
прави ремонт на сградата.

Дана РУСЕВА
Медицинският център е регист-

риран вече и е сключил договор с
НЗОК. Въпреки промяната лекари-
те, обслужващи населението, оста-
ват, единствено комуникацията с
другите лечебни заведения сега е
по-особена, посочи зам.- кметът.
През първите месеци общината ще
продължи да дофинансира дейно-
стите на центъра. И в Генерал То-
шево се обмислял вариант болни-
цата да стане медицински център
с 10 легла.

В навечерието на Олимпийските игри в
Лондон през 2012 г. в един от най-старите
и красиви паркове в английската столица
Кенсингтън Гардънс ще бъде изградена и
открита българска чешма. На площта око-
ло нея ще бъде направено мозаечно пано,
олицетворяващо България, съобщи добрич-
лийката Ирина Иванова, която живее в Лон-
дон. Откриването на чешмата ще бъде на
26 март и ще бъде извършено от футболи-
ста на “Манчестър Юнайтед” Димитър Бер-
батов и почетния президент на българския

“Сити клуб” в Лондон принц Кирил Сакско-
бургготски. Те участват в минимаратон от
точно 2012 метра. Толкова ще е дистанци-
ята от старта в Кенсингтън Гардънс до фи-
нала, където се намира чешмата. След края
на бягането ще е и официалното откриване
на българския символ. България е едва вто-
рата страна в света, на която е разрешено
да изгради национален символ на свеще-
ната за кралската фамилия територия. До-
сега свой символ в кралски паркове е отво-
ювала само Норвегия - Норвежкия камък.
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Искат отмяна на пълното
запрещение за хора
с психични проблеми

а се отмени пълното запре-
щение за хора с психични
разстройства, да се признае
валидна волята им, да им бъде
даден безусловен достъп до

секи ден между 300 и 400 хил.
души участват в трудовата мигра-
ция, съобщи президентът на
КНСБ Пламен Димитров. Време-

Българският антифашистки съюз изразява своето недоумение от
постъпката на г-н Росен Плевнелиев - “Президента на всички българи”,
който на 1 февруари т.г. почете с личното си присъствие панихидата в
памет на “жертвите на комунизма”.

Всъщност чия памет почиташе г-н президентът? На Богдан Филов,
същия този Богдан Филов, който като министър-председател на Бълга-
рия (16.II.1940 г.-12.IV.1943 г.) подписа на 1 март 1941 г. във Виена акта
за присъединяването на България към тройния съюз между Германия,
Италия и Япония. Това е  същият този Богдан Филов, чието правителство
на 13 декември 1941 г. обяви война на Съединените американски щати
и Великобритания - една война, която струваше на българския народ
десетки хиляди човешки жертви и огромни материални щети. Това е
същият този Богдан Филов, чието правителство окупира значителни части
от Югославия и Гърция, като по този начин освободи няколко немски
дивизии за войната срещу Съветския съюз.

“Президентът на всички българи” коленичи, за да почете паметта и на
ония, които понесоха справедливо наказание за избиването на шестте
деца от с. Ястребино, Митко Палаузов от Габрово, братята Васил и Сава
Кокарешкови от с. Белица, Разложко и др.

Загиналите в антифашистката съпротива са многократно повече от
жертвите на комунизма. Те започват още от страшния 9 юни 1923 г., от
април 1925 г. и в по-късните години, когато загинаха хиляди български
патриоти, борци и хуманисти. Сред тях имаше учители, студенти, писате-
ли, журналисти, ученици, обикновени трудови хора.

Надяваме се, уважаеми господин президент, да бъдете заедно с нас
с букет в ръка,пред Паметника на Братската могила в Парка на свобо-
дата на 9 септември.

След като вие твърдите, че сте президент на всички българи, следва
да отдадете почит и към паметта на хиляди загинали в борбата против
фашизма в България.

3.02.2012 г.
София

В

300-400 хиляди пътуват
заради работата си

то, което се изразходва всеки ден за
трудова миграция, е над 500 000 часа.

Много малка част от хората, които
всеки ден пътуват до работата си в дру-
го населено място, получават средства
за транспорт. А тази субсидия е необ-
ходима най-вече на заетите с ниски до-
ходи или т.нар. работещи бедни, рабо-
тещите с трайни увреждания и трудоус-
троените, самотните майки, изтъкват от
КНСБ.

От синдиката ще внесат предложе-
ние в Комитета за наблюдение на Опе-
ративната програма “Развитие на чо-
вешките ресурси” за промени на мяр-
ката “По-близо до работа”, по която са
предвидени за усвояване до края на
2013 г. близо 37 млн. лв. Тази мярка е
за субсидиране на транспорта на ра-
ботещите в рамките на друго населено
място, намиращо се на до 80 км от
мястото, където те живеят.

Над 113 000 души (28,3%) от всички
мигранти в страната са заети в сектора

“Преработваща промишленост”. Всеки
ден пътуват до работата и 49 000 заети
в “Търговия и сервизни дейности”. Око-
ло 10% от пътуващите са заети в стро-
ителството, а 7% - в държавното управ-
ление. Пътуват всеки ден и 42,3% от
всички работещи в добивната промиш-
леност. 25,5% от заетите в сектор “Про-
изводство и разпределение на елект-
роенергия” и 17% от тези в преработ-
ващата промишленост са трудови миг-
ранти.

Най-използваните транспортни
средства за придвижване до работа са
автобусите (за 45% от мигрантите) и
леките коли (за 38%), едва около 5,5%
пътуват с влак.

Повече от 1/3 от всички пътувания
до работа са от 15 до 30 мин., 23,9% са
в рамките на 30 до 45 мин., а 13% са до
60 минути. Интервалът от 30 до 45 ми-
нути се смята за оптимален, тъй като
при пътувания над 45 минути хората са
оплакват от умора, която снижава про-
изводителността им на труд. Трудовите
мигранти, които пътуват над оптимал-
ния времеви интервал, са около 100 000,
сочат данните на синдиката.

Международният влак за Истанбул дерайлира вчера сутрин близо
до Симеоновград. Като причина за инцидента се посочва свлачище,

предизвикано от валежите в района

Настаняването в институция уврежда
повече психичното здраве, отколкото
заболяването, категорични са специалисти

Д
Аида ПАНИКЯН

системата за правна помощ. Попечител
на тези хора да не е държавен служи-
тел заради конфликт на интереси. За
това настояват от Българския хелзинк-
ски комитет. Когато са под пълно запре-
щение и попечителство, тези хора ня-

мат право да сключват каквито и да
било договори, в това число и трудови.

Повод за исканията на неправител-
ствената организация е осъждането на
България преди няколко седмици от
Европейския съд за правата на човека
да заплати обезщетение от 15 хил. лв.
на Руси Станев заради настаняването
му в социален дом и унизителното от-
ношение към него там. Решението на
съда по това дело на практика направи
цялата система на домовете за хора с
увреждания несъответна на Европей-

ската конвенция за правата на човека
и поради това незаконна, коментира
Красимир Кънев, председател на БХК.
Той е категоричен, че страдащият от
шизофрения Станев не е представля-
вал заплаха нито за себе си, нито за
околните, но въпреки това е настанен
в институция, която на практика го е
лишила от свобода и от упражняване
на правото му на личен живот. Около
4000 възрастни живеят в специализи-
рани инститиции - 15 дома за хора с
психични разстройства и 28 за хора с
умствена изостаналост. Оставането в
такъв дом уврежда психиката на хора-
та повече, отколкото заболяването им,
категорични са психиатри и психолози.

Все още няма алтернатива на ин-
ституциите, твърдят от неправителстве-

ната организация. Според тях хората с
психични разстройства, които не ги
правят опасни за себе си и околните,
трябва да остават в домовете си и
държавата да окаже подкрепа на се-
мействата им.

Трябва да се работи в областта на
превенцията на психичното здраве от
най-ранна възраст, заяви социалният
зам.-министър Валентина Симеонова.
Домовете за възрастни се стопанисват
от общините и инциативите трябва да
идват от тях, а към момента неправи-
телственият сектор не е развит до-
статъчно в това отношение, допълни
Симеонова. В последните 2 години
МТСП е насочило основния ресурс за
извеждане на деца от социалните за-
ведения, поради което проблемът с
възрастните останал на заден план.
Така Симеонова отговори на въпрос на
ДУМА докъде е стигнала деинституци-
онализацията.

Велина Тодорова, зам.-министър на
правосъдието, нарече отпадането на
пълното запрещение революционна
идея. Тя уточни, че предложенията на
БХК изискват промени в Закона за ли-
цата и семейството, в Гражданско-про-
цесуалния и в Семейния кодекс.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

ОБЯВИХА КОНКУРС
ЗА ИНИЦИАТИВИ
НА ЧИТАЛИЩА

онкурсът “АГОРА” за най-успешна
гражданска инициатива, реализирана
от читалище, ще бъде проведен за
трети път тази година.

К
В надпреварата ще бъдат отличени прак-

тики, проекти и инициативи на читалища, ко-
ито през 2011 г. са стимулирали участие на
гражданите в решаване на проблеми на общ-
ността, отговорили са на реални нейни по-
требности, мобилизирали са подкрепа за раз-
лични каузи, повишили са солидарността и
доверието, подпомогнали са за изграждане-
то на активни общности за местно развитие.

За първи път в рамките на конкурса Ми-
нистерството на културата ще отличи един
от участниците със специална грамота за
“Принос в развитието на читалищното дело”.

Кандидатите за участие трябва да посо-
чат реален и видим резултат, постигнат през
2011 г., независимо че може да е започнал
и в предходна година. Всяко читалище може
да участва в конкурса с неограничен брой
предложения, като номинирано може да
бъде само едно от тях. Крайният срок за
подаване на кандидатури е 20 февруари
2012 г.

Повече за правилата за участие и награ-
дите на сайта http://konkurs-agora.com/.

За повече информация:
Платформа АГОРА, Кремена Христова
тел/факс: 02/ 462 71 11; +359 896 66 92 36
ел. поща: k.hristova@agora-bg.org
www.agora-bg.org

Благотворителен концерт, на който Не-
шка Робева и трупата й “Нешънъл арт” ще
представят най-новия си спектакъл “Среща в
“Споменът”, ще набира средства за изграж-
дане на първия в страната Център за възста-
новяване и работа с деца с онкохематоло-
гични заболявания. Концертът е на 15 фев-
руари от 19.00 ч. в зала 1 на НДК, обявиха
от сдружение “Деца с онкохематологични за-
болявания”. В България средно за година  от
онкохематологични заболявания се разбо-
ляват между 100 и 150 деца на възраст от 0
до 18 г. Лечението продължава най-малко
между 6 месеца и 3 години с прилагането на
съвременните методи на лечение и при на-
личие на всички необходими лекарства. Шан-
совете за пълно излекуване са между 65 и
85%. В това време децата не могат да посе-
щават училище или забавачка, обясни пред-
седателят на сдружението Маргарита Бори-
сова.  Центърът ще се ползва от децата и
техните родители за възстановяване по вре-
ме и след химиотерапия, като за тях ще се
грижат доброволци. Комплексът ще бъде
изграден в с. Опицвет, община Костинброд.
Теренът от 3.6 дка е закупен със средства,
събрани от миналогодишния Виенски бал.
Строежът ще струва около 2 млн. лв.

“Ако държавата ни не е в цветущо състо-
яние и не може да помогне на тези деца,
ние сме част от нея и можем да им помог-
нем”, каза Нешка Робева.

ДЕКЛАРАЦИЯ
НА ЦЕНТРАЛНИЯ СЪВЕТ НА БЪЛГАРСКИЯ

АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ЦС НА БАС:
        /Чавдар Стоименов/

СПЕКТАКЪЛ НА
НЕШКА НАБИРА
СРЕДСТВА
ЗА ДЕЦА С РАК
Аида ОВАНЕС

Документ
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ростат. Изнесените цифри показват, че страната
ни се намира на второ място в Европа по най-
малък дълг спрямо БВП. Пред нас е единствено
Естония с 6.3% задлъжнялост.

В бюджета за 2012 г. правителството е зало-
жило публичният дълг да може да се увеличи до
около 19% от БВП. Дори и при тази стойност на
дълга страната ни ще продължи да е сред най-
ниско задлъжнелите държави, тъй като на трето
място е Люксембург, но и в момента дългът на
херцогството е 18.5%.

Данните на Евростат показват, че средната
задлъжнялост на държавите от Европейския
съюз е 82.2%, а в еврозоната - 87.4%. В европей-
ския пакт за финансова стабилност е заложено,
че освен дефицит под 3% държавите-членки
трябва да поддържат публичния си дълг до 60%.
След окончателното подписване на този пакт,
което трябва да се случи през март, всяка държа-
ва, надвишила тази стойност, ще бъде санкцио-
нирана. Пактът за финансова стабилност, изгот-
вен от финансовия министър Симеон Дянков и
заложен в закона за бюджета през тази година,

Втори сме в ЕС
по най-малък
дълг от БВП
Средното ниво в ЕС и
еврозоната надхвърля 80%

Независимо от полаганите усилия България е на предпо-
следно място по усвояване на средства от ЕС. По-зле се справя
само Румъния, според доклад за икономиката на България на
Центъра за икономическо развитие (ЦИР), съобщиха вчера от
неправителствената организация. Забавянето на растежа в
основните икономически партньори на България продължава и
това е водещо основание да очакваме краткосрочно забавяне
на растежа и у нас през последното тримесечие на 2011 г. и
поне до средата на 2012 г., посочват още от ЦИР.

Ръстът на брутния вътрешен продукт (БВП) през 2011 г. по
всяка вероятност ще бъде около 2%, какъвто е и за четвъртото
тримесечие на годината. От ЦИР очакват в края на годината да
бъде достигнат предкризисният обем на БВП. В момента той е
с 4,4 на сто от най-високото си равнище през четвъртото три-
месечие на 2008 г.

И през 2012 г. ще продължи изтеглянето на чуждите компа-
нии от България. Преките чужди инвестиции за цялата 2011 г.
вероятно няма да надхвърлят 1 млрд. евро при очаквани от
правителството 1,5-2 млрд. евро, прогнозират още от ЦИР.

Годишната инфлация за 2011 г. е 2,8 на сто, а за 2012 г. от
ЦИР очакват тя да е 2,5-3%. Дефицитът на търговското салдо
намалява с 23,5 на сто спрямо 11-те месеца на 2010 г. и възли-
за на близо 2,5 млрд. евро (6,3 на сто от прогнозния БВП при
3,2 млрд. евро и 8,9 на сто от БВП една година по-рано).

Първата копка за изгражда-
не на два нови блока на терито-
рията на държавната ТЕЦ “Ма-
рица-изток 2” - девети и десети,

Българите с ниски доходи ще могат да получават кредити,
обяви премиерът Бойко Борисов вчера пред БНТ. До 10 дни
Министерството на финансите ще разработи три мерки, с които
да се облекчи отпускането на кредити за хора с нисък доход. С
мерките ще се помогне на тези, които искат да вземат кредити,
но получават под 400 лева. От финансовото министерство
потвърдиха думите на премиера.

Припомняме, че в началото на годината финансовият министър
Симеон Дянков заяви, че една от първите задачи тази година е
лихвите на банките да паднат, за да върви по-добре икономиката.
Идеята съвсем не е нова, за нея се заговори още в края на 2009
г. Банките от своя страна не реагираха добре, като председателят
на Асоциацията на банките у нас Левон Хампарцумян бе катего-
ричен, че лихвите през 2012 г. ще се запазят близо до сегашните
си нива. Лихвите в една пазарна икономика се диктуват от паза-
ра, а не от БНБ, нито от Министерството на финансите, категорич-
ни бяха банкерите.

47 проверки са извършени в обекти за
продажба на дрехи втора употреба във
Варна от служители на Регионалната здрав-
на инспекция. В периода 27 януари - 2
февруари са съставени 6 предписания и 1
акт за административнo нарушение, съоб-
щават от инспекцията.

Проверени са 4 склада и 43 магазина
за търговия с дрехи втора употреба във
връзка с предлагане на забранени за про-
дажба артикули - дрехи за деца до едно-
годишна възраст, лично бельо, бански ко-
стюми, обувки и детски играчки втора упо-
треба. Здравните инспектори са провери-
ли и състоянието на предлаганите дрехи,
както и за наличие на документ на българ-
ски език за извършена дезинфекция, из-
даден от фирмата, която е извършила об-
работката.

Здравните изисквания са спазени в 2 от
четирите проверявани склада и в 39 от ма-
газините.

предвижда публичният дълг на България да не
може да надвишава 40% от БВП.

Най-задлъжнялата държава без никаква из-
ненада е Гърция с дълг от 347 млрд. евро, което
е 159.1%. Въпреки мерките на правителството
той трябва да надхвърли 160% в края на четвърто-
то тримесечие. В момента правителството на
южната ни съседка преговаря с частните креди-
тори за отписване на поне 50% от вземанията
им, което трябва да намали дълга на страната
със 100 млрд. евро и през 2020 г. той да бъде не
повече от 120% от БВП.

Италия е втората най-задлъжняла държава в
ЕС с дълг от 119.6% или 1.884 трлн. евро. Пуб-
личният дълг на Португалия е 106.5% от БВП, а
на Ирландия - 104.9%. И трите държави са спря-
гани от анализаторите за следващите жертви на
дълговата криза, чийто фалит не е толкова нере-
алистичен.

П
убличният дълг на България в края на
третото тримесечие е 15% от брутния
вътрешен продукт (БВП), или 11.374
млн. лв. Това показват данните на ев-
ропейската статистическа служба Ев-

500 млн. лв. ще струва изграждането
на два нови блока в „Марица-изток 2”

ще бъде направена в края на
тази или началото на следва-
щата година. Това съобщи но-
вият областен управител на Ста-

ра Загора Недялко Недялков,
цитиран от “Блиц”. “Мисля, че до
края на тази година би могло
да се направи проектирането,
да се получи строителното раз-
решително и през 2013 г. да за-
почне изграждането на двата
блока”, казва Недялков.

Вече е изготвена оценката
на въздействие върху околната
среда на площадката, върху
която ще бъдат изградени мощ-
ностите. Изградена е и необхо-
димата инфраструктура. Новите
мощности ще струват на държа-
вата около 0,5 млрд. лв. Парите
може да бъдат осигурени от
банков кредит и собствени сред-
ства на ТЕЦ “Марица-изток 2”.

Очаква се изграждането на
двата нови блока да отнеме
между 5 и 6 години. Със строи-
телните работи ще бъдат анга-
жирани около 3000 работници
от Старозагорски, Сливенски,
Ямболски и Хасковски регион.
След изграждането на новите
енергийни мощности в центра-
лата ще бъдат разкрити около
600 нови работни места.

Масово проверяват обекти за
дрехи втора употреба във Варна

Единствената в България
фабрика за производство на
брикети - “Брикел” ЕАД, спря
производството им заради лип-
сата на суровини, съобщиха
вчера от дружеството.

Според официално писмо от
“Мини Марица-изток” ЕАД при-
чините за преустановеното
производство са обилните сне-
говалежи и интензивното сне-
готопене. От дружеството уве-
ряват, че при възстановяване на
доставките на въглища произ-
водството на брикети ще бъде
възстановено.

Горивото, така необходимо
на домакинствата от страната в
идващите нови големи студове,
се добива от основния приро-

ден ресурс на гълъбовската
община - лигнитните въглища.
Те са част от Източномариш-
кия басейн, където се намират
и 57 на сто от въглищните за-
паси на цялата страна, което
се равнява на около 2,6 млрд.
тона, разположени на пласт с
дебелина от 30 метра.

СПОРЕД ДОКЛАД НА ЦИР

„Брикел” спря
производството

И БЪЛГАРИТЕ С НИСКИ
ДОХОДИ ЩЕ МОГАТ
ДА ВЗИМАТ КРЕДИТИ МАЙ

Само Румъния усвоява
по-зле от нас европари
Само Румъния усвоява
по-зле от нас европари
Само Румъния усвоява
по-зле от нас европари
Само Румъния усвоява
по-зле от нас европари
Само Румъния усвоява
по-зле от нас европари

Русия е разговарял министърът
на транспорта, информационни-
те технологии и съобщенията
Ивайло Москвоски по време на
срещата му с министъра на
транспорта на Руската федера-
ция Игор Левитин вчера в
Москва.

През 2011 г. изчерпването
на разрешителните създаде се-
риозни затруднения при об-
служването на стокообмена
между България и Русия и до-
веде до загуби за редица
български производители и
превозвачи. Двамата министри
са обсъдили възможността за
увеличение на годишната кво-
та разрешителни за 2012 г.,
която ще бъде обсъдена от

Русия увеличава
разрешителните за
български превозвачи?

Българо-руска работна комисия.
Същевременно, министрите

се договорили България и Ру-
сия да положат усилия за раз-
витието на фериботната връзка
Варна-Кавказ. Предстоящото
включване от септември и на
български кораб ще допринесе
за увеличаване на превозени-
те товари, включително и на
автомобили. Фериботната
връзка е първата пряка транс-
портна линия между България
и Русия. В момента по нея опе-
рират два руски кораба.

Има информация, че и акци-
онерите в съвместната фирма
за управление на ферибота,
като Параходство “Български
морски флот” проявяват инте-
рес към приватизацията на
“БДЖ - Товарни превози”, с
чиито вагони се товарят кора-
бите по фериботната връзка.

З
а решаване на пробле-
ма с недостига на уни-
версални разрешителни
за превоз на товари до
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В периода до 11 февруари 2012 година  се очаква в по-голямата част на
страната да вали сняг. Температурите ще останат ниски, особено в Северна
България.

Срокът 23.01. - 10.02.2012 г. за подаване на декларациите за ползване
на гориво с намалена ставка на акциз се отменя на този етап и остава
неясно кога ще започне кампанията. За да започне прилагането на по-
мощта и подаването на декларациите, трябва да има влязъл в сила Закон
за изменение и допълнение на Закона за подпомагане на земеделските
производители, като на този етап никой във ведомството не се ангажира
със срокове кога това е възможно. Експертите от МЗХ продължават да
изчистват схемата за прилагане на помощта.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

Затяга се  контролът за вноса на китайски ориз в страните членки на ЕС.
За ГМО вече ще се проверяват всички партиди, а не случайни извадки

от тях, както беше досега.
ЕС прие реше-

ние, според което
счита, че трябва
да увеличи усили-
ята по засичане
на продуктите,
внасяни от Китай,
които съдържат
генетично моди-
фицирани и
официално неза-
писани линии
ориз.

Решението за
усилване на
съществуващите
мерки за контрол
бе наложено,
след като се
откри постоянно
нарастване във
вноса на заразени продукти. За първи път мерки за контрол бяха въведе-
ни през 2008 г. с цел предотвратяване на вноса на ГМО ориз в ЕС.

Първоначално мерките за контрол бяха фокусирани върху наличието
на ориз от линия Bt63. ЕС въведе задължително сертифициране за
потвърждаване, че внесеният ориз е свободен от тази ГМО линия. Въпре-
ки това държавите членки на ЕС продължават да получават информация
за генетично замърсяване чрез “Системата за бързо предупреждение за
храни и фуражи”, включително и факта, че нова линия на ГМО ориз е
открита през март 2010.

Във връзка с това  Европейската служба по храните и ветеринарните
въпроси (FVO) направи одит в Китай през март 2011 година.

Резултатите от тази проверка не можаха точно да отчетат количестве-
но и качествено нивото на ГМО в региона, но Комисията на FVO обърна
внимание за риска от по-нататъшното въвеждане на неразрешени ГМО в
ориза.

Към новите средства за контрол и проверка влиза и скрининг методът
за контрол на ориза, който може да разпознава до 26 различни ГМО
линии ориз в храните и фуражите. Съществуващите разпоредби задължа-
ват китайските власти да предоставят преди износа аналитичен отчет, с
който да документират липсата на ГМО ориз. Освен това се предвижда
да се правят проверки на 100% на всички доставени партиди продукти, а
не на случайна извадка както досега.

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО
И ХРАНИТЕ

НСЗ отчете 2344 регистрирани търговци на зърно към месец януари 2012
година, а лицензираните публични складове са 44 на брой. Техният лицензи-
ран капацитет е в размер на 457 880 тона.

 Към началото на месец януари броят на регистрираните зърнохранилища
е 189 с регистрирани вместимости за съхранение на зърно на влог 1 887 965
тона, и други обекти за съхранение на зърно - 2578 бр. с вместимост 7 909
145 тона.

Към 31 декември за реколта 2011 г. от НСЗ са издадени общо 371 броя
складови записи за 122 293 тона зърно. Извършени са и 52 бр. съвместни
проверки с териториалните дирекции на НАП и Икономическа полиция на
рискови обекти от зърнения сектор. При проверките е осъществен контрол на
186 501 тона зърно и 3478 тона зърнени продукти. Осъществен е контрол за
съответствието при износ на 79 814 тона зърно и зърнени продукти и при внос
- 1919 тона.

НАРОДНО СЪБРАНИЕНАРОДНО СЪБРАНИЕНАРОДНО СЪБРАНИЕНАРОДНО СЪБРАНИЕНАРОДНО СЪБРАНИЕ

Промените в Закона за енергети-
ката и възобновяемите източници,
който бе приет на първо четене в Пар-
ламента, предвиждат преференци-
алната цена за изкупуване на елек-
троенергията от възобновяеми из-
точници (ВЕИ) да се определя към
датата на въвеждане на обекта в ек-
сплоатация (Акт 16). Мотивът за за-
конодателната промяна е, че при Акт
15 държавата няма контролни функ-
ции и в много случаи са установени
нарушения. Според вносителя, ако
неуредиците в сектора не бъдат ре-
шени, има риск от сериозни пробле-
ми с капацитета на мрежата и с не-
контролираното присъединяване на
нови енергийни обекти, което пък на
свой ред би довело до налагане на
ограничения в изкупуването на про-
изведената от тях електроенергия.
По данни на Министерството на ико-
номиката и енергетиката подадени-
те документи са за проекти с обща
мощност 4700 мегавата. От тях мощ-
ности за около 1000 мегавата са с

официални договори за присъединяване, 3000 мегавата са с предварителни
договори за присъединяване и 700 мегавата вече влизат в експлоатация. В
същото време капацитетът на мрежата е за нови около 2300 мегавата.

Валентин Николов посочи, че инвеститорите трябва да имат сигурни дати
за присъединяване на обектите, които да бъдат посочени в 10-годишен план
за развитие на възобновяемите източници. Румен Овчаров от “Коалиция за
България” разкритикува липсата на критерии, по които ще се избират съоръ-
женията за присъединяване към електропреносната мрежа, когато заявките
са повече от необходимото. Според него те са чисто административни - спо-
ред поредността на подаване на документите - а не икономически и енергий-
но обосновани.

НАЦИОНАЛНА СЛУЖБА ПО ЗЪРНОТОНАЦИОНАЛНА СЛУЖБА ПО ЗЪРНОТОНАЦИОНАЛНА СЛУЖБА ПО ЗЪРНОТОНАЦИОНАЛНА СЛУЖБА ПО ЗЪРНОТОНАЦИОНАЛНА СЛУЖБА ПО ЗЪРНОТО

се отнася за тези живот-
новъдни ферми, които попадат
в нитратно уязвими зони или
пък се намират във високопла-
нински региони. Според Дирек-
тива № 91/676/ЕИО фермите
трябва да съхраняват биологич-
ните отпадъци в отделни депа,
изолирани с непропускаеми
стени.

Разписани са и правилата
за използването на естестве-
ния тор в земеделието, което
задължително трябва да става
най-рано след шестмесечно
съхранение, с което да се неут-
рализира вредното действие на
азотосъдържащите вещества в
почвите.

До началото на 2012 г. ин-
спекторите от Българската
агенцията по безопасност на

Животновъдните обекти с нови изисквания
храните и ДФ “Земеделие” кон-
тролираха единствено биоло-
гичните ферми, които единстве-
ни бяха задължени да спазват

екологичните норми. Контролът
се осъществяваше основно от
инспектората на ДФЗ, тъй като
биоживотновъдите нямаха

достъп до субсидии за агроеко-
логични плащания по ПРСР.

От 2012 година ДФ “Земе-
делие” ще разшири контрола
върху животновъдните ферми,
които попадат в така нарече-
ните необлагодетелствани рай-
они, тъй като изискванията на
нитратната директива се отна-
сят и за тях. В случай, че стопа-
ните не спазват екоизисквани-
ята, те няма да получават
допълнителните субсидии за
прилаганите екологични прак-
тики, които се предоставят чрез
ПРСР.

Според добрите земеделски
практики фермите трябва да
разполагат с отделни депа за
течни и твърди отпадъци, като
големината им зависи от броя
на отглежданите животни.

Повечето от големите жи-
вотновъдни стопанства разпо-
лагат с такива депа, но малки-
те ферми тепърва трябва да

преустроят съществуващите то-
рища, тъй като по новите пра-
вила дъното на тези депа тряб-
ва да е непропускливо, с което
не се допуска подпочвено
замърсяване на водите.

При пасищното отглеждане
на животните фермите трябва
да разполагат с торища, чийто
капацитет позволява дългос-
рочно съхранение на отпадъ-
ците за поне четири месеца.
Освен това депата не трябва да
са в близост до водни обекти.

Очаква се МЗХ да израбо-
ти процедурите за контрол и
оценка на фермите по нитрат-
ната директива. Ако живот-
новъдите не отговарят на ев-
роизискванията, те няма да
получат и субсидиите си за не-
облагодетелствани райони или
тези субсидии ще бъдат оряза-
ни заради неспазените изиск-
вания, поясняват от ДФ “Земе-
делие”.

Нова европейска директи-
ва изисква наличието на
торохранилища във фер-
мите. Изискването обаче
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Медиите в Япония съобщиха, че производителят на автомобили Мицубиши Мотърс възнамерява да спре цялото си
производство в Европа до 2013 г., в рамките на план за даване на предимство на развиващите се пазари. Компанията

предвижда да продаде завода в Борн, Холандия, в който работят 1500 души

ното напрежение в страната”.
“Взех решение да подам оставката

на моето правителство”, заяви Бок на за-
седание на кабинета, предавано директ-
но по телевизията. След срещата Бок
допълни, че е върнал мандата, тъй като
“е настъпил момент за важни политиче-
ски решения”. “Знам, че взехме трудни
решения, но резултати започват да се
виждат”, обясни той и допълни, че пра-
вителството му е искало да спаси стра-
ната. Премиерът бе подложен на заси-
лен натиск, въпреки че миналата година
икономиката на Румъния отчете ръст.
Уличните протести започнаха миналия
месец, а повод за недоволството бе ос-
тавката на популярния здравен министър
Раед Арафат. Постепенно митингите пре-
раснаха в израз на недоволство срещу
драстичните мерки за икономии на пра-
вителството и корупцията.

Руският министър на
външните работи Сергей
Лавров разобличи “исте-
ричната реакция” на Запа-
да след ветото на Русия и
Китай върху резолюцията
на Съвета за сигурност на

Бившият вицепремиер, говорител на кабинета и
министър на вътрешните работи, 60-годишният

Алфредо Перес Рубалкаба бе избран за генерален
секретар на Испанската социалистическа работническа

партия на мястото на Хосе Луис Родригес Сапатеро.
“Ние сме силна партия”, каза Рубалкаба, след като

станаха ясни резултатите от гласуването

усия трябва да даде на народа си повече полити-
ческа власт, но не и да следва припряно чуждите
рецепти за демокрация, подчерта премиерът й
Владимир Путин месец преди президентските
избори в страната.

Изправен пред най-мащабните протести от
началото на 12-годишното си управление, Путин
призна за в. “Комерсант”, че голям брой руснаци
искат по-силен глас. Въпреки това той се обяви
“против” инициативата за нови реформи на изби-
рателната система, с което намекна, че ще стъпва
леко през следващите години и че ще запази
захватката си около политическата система.

“Обществото ни днес е напълно различно от
това в началото на хилядолетието. Много хора
стават по-богати, по-добре образовани и с по-
големи искания”, написа премиерът в материала
си за изданието. “Гражданското ни общество е
несравнимо по-узряло, активно и отговорно.
Трябва да обновим механизмите на нашата демо-
крация, защото те трябва да отговарят на растя-
щата обществена активност”, допълни бившият
агент на КГБ.

Но “истинската демокрация не се създава
моментално. И не може да бъде копирана от
външни модели”, категоричен е Владимир Путин.

Румъния има ново
правителство
Премиерът Емил Бок върна мандата, за да „спаси страната си”

Кабинетът “Бок” наложи 25-процен-
тови съкращения на заплатите в публич-
ния сектор и замрази пенсиите. През
2010 г. втората по бедност в ЕС страна
увеличи рязко и ДДС с 5 процентни пунк-
та до 24%, за да ограничи бюджетния си
дефицит до желаните от международни-
те институции нива. Букурещ обясни, че
се нуждае от крутите мерки, за да й бъде
отпуснат следващия транш от 20 млрд.
евро от спасителния заем на Междуна-
родния валутен фонд.

Президентът Траян Бъсеску предло-
жи Каталин Предою за временно
изпълняващ длъжността премиер. Очак-
ванията на редица анализатори клоняха
към премиер технократ. Четиридесет и
тригодишният адвокат беше министър на
правосъдието в кабинета на Бок. По-рано
Предою беше член на опозиционната
Либерална партия, но напусна парла-
ментарната й група и бе независим до
приемането на министерския пост през
2008 г. Преди да стъпи в длъжност, нови-
ят кабинетът ще трябва да получи одоб-
рението на румънския парламент. По

тази причина Емил Бок призова народ-
ните представители да гласуват доверие
на новото правителство час по-скоро, за
да не се поставя в опасност стабилност-
та на страната в условията на икономи-
ческа криза. Държавният глава се срещ-
на с политическите партии в понедел-
ник. С тях той обсъди бюджетния пакт на
ЕС и вътрешнополитическата ситуация.

Оставката на Бок дойде ден след като
мисията на Международния валутен
фонд и ЕС похвали усилията на прави-
телството му от последните месеци. Че-
тиридесет и петгодишният политик зае
премиерския пост след парламентарни-
те избори през 2008 г. Преди това той бе
градоначалник на Клуж Напока - най-
големия град в Трансилвания.

През ноември в Румъния ще се про-
ведат избори. Към момента левицата
начело с лидера Виктор Понта води в
социологическите допитвания. Минала-
та седмица Понта предложи предсроч-
ни избори по примера на Испания или
временно правителство на технократи -
по подобие на Италия.

Р
умънският десноцентристки
премиер Емил Бок подаде
оставка. Лидерът се мотиви-
ра с думите, че иска “да раз-
сее политическото и социал-

Лавров критикува Запада
ООН, осъждаща репресии-
те в Сирия. “Някои гласове
на Запад, които реагираха
на вота в СС на ООН, са
неприлични и почти исте-
рични”, заяви Лавров на
пресконференция. Р

Путин иска
Русия да обнови
демокрацията си

Путин иска
Русия да обнови
демокрацията си

Путин иска
Русия да обнови
демокрацията си

Путин иска
Русия да обнови
демокрацията си

Путин иска
Русия да обнови
демокрацията си

Финландия вече има нов президент.
Това е проевропейски настроеният

политик Саули Ниинистьо. Той победи
Пека Хаависто от Зелените. 63% от
гласоподавателите са дали свия вот
за Ниинистьо. За някои това е знак,
че финландците искат да задържат

страната си в еврозоната

Силни вторични трусове с магнитуд
над 6 по Рихтер разтърсиха

централните Филипини, часове след
като земетресение уби най-малко 43

души в същата част на страната

Китай не признава
таксата за емисии
на СО2

Пекин съобщи, че е забранил
на своите авиокомпании да пла-
щат наложената от ЕС на 1
януари такса върху емисиите на
газове с парников ефект, която
вече беше отхвърлена от 20-ина
държави, в това число САЩ,
Индия и Русия. Посланикът на ЕС
в Китай Маркус Едерер аргумен-
тира въвеждането на тази так-
са, но добави, че може би ще има
преговори по този въпрос.

Обама се надява
на нов мандат

Президентът на САЩ Барак
Обама заяви, че заслужава да
бъде преизбран на поста. Той
посочи, че американската иконо-
мика бележи ръст по отношение
на заетостта и се възстановя-
ва, което е в силен контраст с
увеличената безработица, коя-
то завари на поста си през 2009
г. Обама подчерта, че по послед-
ни данни над 240 хиляди нови
работни места са били създаде-
ни през януари, което е намалило
безработицата до 8,3 на сто.

Абас оглави
правителство
на прехода

Палестинският президент
Махмуд Абас оглави временно
правителство на прехода. Абас
ще ръководи правителството до
изборите за парламент и прези-
дент по силата на споразумение
между неговото движение “Фа-
тах” и ислямистите от “Хамас”.

Сирийската армия
пак бомбардира Хомс

Сирийската армия отново
подложи на минометен обст-
рел бунтовния град Хомс и вече
има данни за убити. Арабските
телевизии излъчват пряко сце-
ни от бомбардирания град. Виж-
дат се стълбове дим, които се
издигат към небето, на фона
на призиви за молитва в джа-
миите.
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Трима загинаха при газова експлозия, срутила
фабрична сграда и две съседни постройки в

пакистанския град Лахор. Сред жертвите има и едно
дете. Спасителите извадиха 13 души изпод

развалините. Инцидентът в Лахор, центъра на
провинция Пенджаб, бе предизвикан от експлодирала

бутилка с газ в предприятие за производство на
медикаменти за ветеринарната медицина

Американската полиция разчисти палатки на про-
тестното движение “Окупирай” в центъра на Вашинг-
тон. Демонстрантите обаче заявиха, че дори без
лагера си могат да продължат борбата за икономи-
ческо равенство и други каузи на антикапиталисти-
ческото движение.

Около 20 протестиращи на така наречения “Пло-
щад на свободата”, на разстояние само няколко сгра-
ди от Белия дом, наблюдаваха спокойно как полици-
ята премахва палатките и опакова завивки и лични
вещи в торби и кутии. Демонстрантите обявиха, че
нямат намерение да се отказват от отстояването на
каузата си. От полицията от своя страна оправдаха
намесата си с нарушението на правилата в амери-
канската столица. Според тях паркът не е място за
живеене.

Американската нефто-
добивна компания “Шев-
рон” заяви, че няма да се
извини на коренното на-
селение на Еквадор за
щетите, които са причи-
нени на горите на Ама-
зонка, съобщи РБК. Адво-
катите на страните се
договориха, че ако пет-
ролната компания офици-
ално се извини на инди-
анците, размерът на
обезщетението ще нама-
лее до 8,6 млрд. долара
според съдебна заповед,
издадена през февруари
2011 г.

Говорителят на нефте-
ния гигант Джеймс Крег
обяви, че ако компанията
се извини, това ще е “при-
знаване на престъпле-
ние, което не е извърше-

Екип от независими търговци в Бристол създа-
де собствена валута с подкрепата на градския
съвет и кредитен съюз. “Бристолският паунд” ще
се печата на банкноти, които ще циркулират
електронно. Въпреки че идеята не е никак нова,
това ще бъдат първите неофициални пари на
Острова, с които жителите ще могат да плащат
местните си данъци.

“Преговорите между Гърция и
нейните кредитори за предотвра-
тяване на фалит на страната през
март са прехвърлили всички пред-
видени срокове и сега топката е в
полето на гръцките власти”, преду-
преди говорителят на Еврокомиси-
ята по икономическите и валутните
въпроси Амадеу Алтафаж, цитиран
от Франс прес. “Всички страни са
се ангажирали да направят макси-
малното, но има срокове, които не
може просто така да се пренебрег-
ват”, подчерта Алтафаж.

“Гърция трябва да постигне спо-
разумение с кредиторите до засе-
данието на Еврогрупата в четвър-
тък”, заяви по този повод анонимен
представител на гръцкото прави-
телство, цитиран от ИТАР-ТАСС, на
въпрос дали “тройката” (Европей-
ската комисия, Европейската цент-
рална банка и Международният
валутен фонд) е поставила пред
правителството конкретен срок за
даването на окончателен отговор
по условията на втория пакет фи-

Атина
закъсня
Гърция вече е изпуснала всички срокове за
споразумение по дълга, предупреди Еврокомисията

нансова помощ за Гърция в размер
на 130 милиарда евро.

Междувременно Франция и Гер-
мания призоваха гръцките лидери
да поемат своята отговорност, като
гласуват в подкрепа на антикризис-
ния пакет, който цели да намали
дефицита, предаде АФП. По време
на съвместна пресконференция
след разговори в Париж Никола
Саркози и Ангела Меркел настояха
Атина да блокира средствата за по-
гасяване на лихвите по кредитите в
специална сметка, за да гарантира,
че може да обслужва своя дълг.
Меркел предупреди, че Гърция няма
да получи още помощ от ЕС за
справяне с кризата, докато не по-
стигне споразумение с ЕК, ЕЦБ и
МВФ за затягане на бюджета.

Бившият управляващ директор
на МВФ Доминик Строс-Кан оцени,
че без отписване на гръцкия дълг
Европа върви към задънена улица,
съобщи МИА. Според него европей-
ският договор, който предлагат Сар-
кози и Меркел, е виновен за липса-

та на икономически растеж. Малко
по-рано гръцкото радио “Скай”
съобщи, че по данни на Евростат
държавният дълг на Гърция се е уве-
личил за третото тримесечие на
2011 г. до 159,1 процента от БВП.

Припомняме, че пакетът от мер-
ки, предлаган от представителите
на “тройката”, включва намаляване
на заплатите и пенсиите, премах-
ването на 13-та и 14-та работни
заплати, както и нови рестриктив-
ни мерки на стойност 4,4 милиарда
евро, сред които и данъчни утеж-
нения. Това даде повод на двете
основни профсъюзни централи
Adedy и GSEE да обявят за днес
обща 24-часова стачка срещу но-
вите мерки за затягане на колани-
те. Една от най-драстичните мерки
според профсюзните централи е
предложението за съкращаване на
минималната работна заплата в
рамките до 30 на сто, което на
практика означава от сегашното й
ниво - 740 евро, тя да спадне с
близо 220 евро.

Снимка БГНЕС

Еквадор осъди
„Шеврон” за $18 млрд.

но от “Шеврон”.
Искът срещу компания-

та е заведен от индианци-
те, живеещи в региона,
през 2008 г. През февруа-
ри 2011 г. съдът осъди
“Шеврон” да плати компен-
сация в размер на 8,6 млрд.
долара, като само за из-
миналата година сумата се
удвои, след като компани-
ята не се извини пред на-
селението, както се изиск-
ва по съдебен ред.

Както бе съобщено
вчера, на 4 януари 2012 г.
апелационният съд на Ек-
вадор е потвърдил поста-
новлението, според което
американската петролна
компания е задължена да
изплати 18 млрд. долара
заради замърсяване на
амазонската джунгла.

Бристол въведе
своя валута

Е
врото е в беда, а световната финансова
система е в несвяст. Но дали моментът е
подходящ градовете да тръгнат по собствен
път и да печатат собствени пари?

Полицията подгони
антикапиталистите
Полицията подгони
антикапиталистите
Полицията подгони
антикапиталистите
Полицията подгони
антикапиталистите
Полицията подгони
антикапиталистите
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Президентката на Аржентина Кристина Фернандес Кирхнер - първата жена политик
в Латинска Америка, преизбрана на този пост, положи през миналия декември

клетва за втория си мандат. Просълзена, 58-годишната Кирхнер обеща да изпълнява
задълженията си в съответствие с конституцията, избирателите и паметта на

покойния си съпруг - бившия президент Нестор Кирхнер

беше реално банкрути-
рала, а сега изживява ис-
тинско икономическо
чудо. Дали Аржентина не
би могла да покаже на
Гърция как да се измъкне
от примката?

Преди точно десет го-
дини Аржентина изживя
най-тежката криза в сво-
ята двестагодишна исто-
рия. С тенджери и тигани
хората излизаха по ули-
ците, за да протестират
срещу условията за живот
в страната и срещу поли-
тиците, носещи отговор-
ност за тях. “Que se
vayan”, пееха тогава де-
монстрантите, приканвай-
ки политиците да си хо-
дят... Имаше изстъпления
и близо 40 души убити.

Аржентина тогава
беше една банкрутирала
страна, съсипана иконо-
мически от корумпирани,
неспособни политици.
Дълговете бяха огромни -
170 млрд. щатски долара.
Работа почти не се нами-
раше. Деца гладуваха в
богатата някога Арженти-
на. И до днес Роберто
Лаваня не може да повяр-
ва до каква степен бе
затънала страната му.

“Ситуацията беше
извънредно лоша. Много
историци казват, че това
е била най-тежката криза
от 1890 г. насам. Социал-
ното положение на хора-
та беше ужасно. 52%, или
над половината населе-
ние, живееше под грани-
цата на бедността”, при-
помня си Роберто Лаваня.

Радикална мярка

През 2002 г. той става
министър на икономиката
и заедно с президента
Нестор Кирхнер дава ход
на една нова политика.
Кирхнер обявява страна-
та за неплатежоспособна,
като изплаща само лихви
на Международния валу-
тен фонд, за да получи
известна свобода на дей-
ствие.

Кирхнер чисто и про-
сто анулира голяма част
от държавните дългове,
без да обръща внимание
на чуждестранните кре-
дитори, на които Аржен-
тина дължи пари, и де-
валвира силно национал-
ната парична единица -
песото. Постепенно стра-
ната отново става конку-
рентоспособна.

Дори и свикналите със студове московчани
бяха неприятно изненадани от тежката

зима, която ги връхлетя през януари

Ирина ОГИЛКО

Наскоро се затопли и Москва бе връхлетяна от
силни снеговалежи. За да не тръгне по улиците
снежна киша, а пътищата да не се заледят, служ-
бите по чистотата бяха нащрек.

- Машините за почистване извозват снега през
първите 12 часа, след като приключат валежите.
Големите магистрали според новите нормативи
трябва да бъдат почистени за два дни - обясни пред
“Российская газета” ръководителят на Департамен-
та за жилищно-комуналното стопанство и благоус-
тройството на града Андрей Цибин.

През няколкото последни безснежни дни от ули-
ците на града бяха извозени близо 800 хиляди куби-
чески метра сняг. По думите на Цибин новата техно-
логия позволява да се утилизира на практика целият
паднал сняг. А да се приведат в ред тротоарите, на
чистотата помага особен реагент, разработен от
руските учени. “Той съдържа уникален препарат -
аналог на мравчената киселина - продължи Цибин,
- затова не вреди на обувките. Могат обаче да пост-
радат домашните животни. За да се предпазят от
изгаряния лапите, кучетата и котките трябва да се
извеждат на разходка със специални обувки”.

Справедливостта изисква да отбележим, че мне-
нията на столичните еколози по повод на тази но-
вина се разминаха.

“Проблемът е в това, че в реагента има техниче-
ска сол и мраморни частици - обясни завеждащият
катедрата по агроинформатика на факултета по поч-
вознание в МГУ Дмитрий Хомяков. - След въвежда-
нето на тези компоненти солта в Москва може да се
увеличи в пъти и да доведе до последици, каквито
имаше в края на 90-те години, когато солиха улици-
те. Щи ви припомня, че дори по тролейбусната
електромрежа имаше сол”. А че на улиците я има-
ше много, можеше лесно да се убедим, като по-
гледнем собствените си ботуши - след излизане
навън те побеляваха.

Екологът Максим Шингаркин, основател на об-
ществения фонд “Гражданин”, обаче има друго мне-
ние за тротоарния реагент. Според него основната
особеност на тази новина е, че тя не е опасна за
екологията. “Да се поливат тротоарите, като мина-
лата година, с пътния реагент е много по-опасно”,
обяснява Шингаркин.

Дори чуждестранните специалисти обаче при-
знаха, че почистването на Москва след снеговалеж
е най-доброто в света. Великобритания и Германия
дори изпратиха при нас специалисти да почерпят
опит.

От тази година фирмите за почистване работят
още по-добре. Да не забравяме, че московчани вече
имат по-големи възможности да изкажат недовол-
ството си пред властите. Освен “горещата линия”
започна да работи сайтът “Пътищата на Москва”,
където може да се оплачете от чистотата на улици-
те и магистралите.

Пак там в режим онлайн се обновява информаци-
ята какви мерки се предприемат срещу фирмите, ко-
ито не проявяват особено усърдие на поверената им
територия. Например през последните 30 дни кон-
тролиращите органи наказаха обслужващите орга-
низации със 73,539 млн. рубли. От тях два милиона
глоби са за нарушения, за които са разказали хора-
та и след това са били потвърдени от инспекторите.

Новите сметки на специалистите
показаха, че при падането си на
Земята през октомври миналата
година на германския спътник
ROSAT е можела да стане гранди-
озна катастрофа, пише руският сайт
Нюзру. Сътрудниците на Европей-
ската космическа агенция (ЕКА) са
стигнали до извода, че ако неуправ-
ляемият космически апарат от 2,5
тона е бил останал в орбита само
още 7-10 минути, той би паднал

върху един от районите на гъстона-
селената китайска столица Пекин,
където живеят близо 20 милиона
души, пише британският в. “Дейли
мейл”.

В този случай, смятат експерти-
те, нямаше да се избегнат жертви.
За късмет спътник влязъл в земната
атмосфера малко по-рано и паднал,
според предположенията на специ-
алистите, някъде в Югоизточна Азия
- в района на Бенгалския залив.
Няма сведения за пострадали, не
са и намерени части от спътника.

Изстреляният преди 20 години и
отработил програмата си ROSAT е

Над 300 хиляди кубически
метра сняг се извозват
от московските улици
всяко денонощие

Да не се
подхлъзнем?
Да не се
подхлъзнем?
Да не се
подхлъзнем?
Да не се
подхлъзнем?
Да не се
подхлъзнем?

Върнатият блясък
Аржентина: от Пепеляшка почти до принцеса

Десет години след
държавния фалит в Буе-
нос Айрес и много други
градове от кризата няма
и помен. Хората имат
много повече пари. По-
треблението рязко се за-
силва. По нищо не личи,
че е имало глобална кри-
за. Президентката Крис-
тина Кирхнер гордо гово-
ри за забележителен
възход на нацията край
Рио де ла Плата.

Вън от примката

“Ние сме една нова
Аржентина. Страната на-
прави приказен скок.
Само си помислете за
онази Аржентина, в която
една четвърт от населе-
нието беше без работа.
Онази Аржентина, чиито
дългове възлизаха на по-

вече от 140 процента от
брутния вътрешен про-
дукт и където всеки втори
живееше в бедност. Днес
ние насочваме поглед
към една страна, която
бележи най-продължи-
телния подем в своята
200-годишна история,”
гласи равносметката на
президентката Кристина
Кирхнер.

Тези дни мнозина ар-
жентинци следят с тягост-
но чувство глобалната
финансова криза, която
разтърсва някои европей-
ски държави. И отново
напират болезнени спо-
мени. Хората в Арженти-
на знаят какво означава
един държавен банкрут.
Латиноамериканската
държава обаче успя бла-
гополучно да се измъкне
от примката.

А
ржентина на-
прави невъз-
можното въз-
можно. Преди
десет години

През октомври м. г. германският спътник ROSAT
за малко да падне върху китайската столица

бил направен от особено здрав ма-
териал. Именно това е попречило
той да изгори напълно при влиза-
нето си в земната атмосфера, както
става с по-голямата част от косми-
ческия боклук. Според мнението на
експертите не е изключено до Зе-
мята да са стигнали до 60% от апа-
рата. Няма съмнение, че падането
му върху Пекин би могло да се
превърне в най-страшната катаст-
рофа от историята на усвояването
на космоса, пише и в. “Телеграф”.

Засега изчисляването на място-
то на падането на космическия бок-
лук остава доста трудна работа.
Въпреки че Европейската космиче-
ска агенция постоянно е следила
траекторията на полета на ROSAT
от момента на прекратяването на
функционирането му през 1999 г.,
експертите до самия край не са били
убедени къде ще падне той.

Рентгеновият телескоп ROSAT е
бил създаден от Германския аеро-
космически център (DLR) и изстре-
лян от НАСА от Кейп Канаверал
през 1990 г. Апаратът се е използ-
вал за изучаване на черните дупки
и други космически изследвания до
февруари 1999 г.

През есента миналата година на
Земята паднаха едновременно два
неуправляеми спътника. В края на
септември в Тихия океан потънаха
парчета от американския спътник
UARS (Upper Atmosphere Research
Satellite). Тогава също имаше опа-
сения, че спътникът може да падне
върху населени територии, в част-

ност над Канада.
През януари 2012-а пак в Тихия

океан падна руската автоматична
междупланетна станция “Фобос-
Грунт”, която не успя да излезе на
орбита. Станцията, по данни на вой-
ските на космическата отбрана на
Русия, са потънали на 1250 км от
чилийския остров Уелингтън, пише
Нюзру.

Жителите на Земята продължа-
ват да са в опасност - идва ред и
на друг гигантски спътник. В близ-
ките години се очаква падането на
още един спътник - според прогно-
зите на специалистите тритонният
американски апарат Rossi X-ray
Timing Explorer, който е бил изстре-
лян през декември 1995-а, ще пад-
не върху Земята някъде между
2014 и 2023 г. Наблюдателите от-
белязват, че за цялото време на
усвояването на космоса за офици-
ално пострадал от последствия от
падане на космически боклук не е
признат нито един човек.

Седем минути са спасили ПекинСедем минути са спасили ПекинСедем минути са спасили ПекинСедем минути са спасили ПекинСедем минути са спасили Пекин
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Интервю
Бойко Великов:

БСП носи отговорност
за необходимата промяна
в страната
Битката е за настоящето
и за бъдещето на България и на
левите идеи, твърди директорът
на Националния политически
институт „Димитър Благоев”

Интервю на
Веселка ВЕНКОВА

БОЙКО ВЕЛИКОВ е народен представител на Вели-
котърновския регион от Коалиция за България.
В 40-то НС е председател, а в 41-то НС е член на
комисията за борба с корупцията. Член е на ИБ на
НС на БСП. Доц. д-р Бойко Великов преподава поли-
тическа психология във Великотърновския универси-
тет “Св. св. Кирил и Методий” и се хвали със сту-
дентите си, които задавали много и умни въпроси.
Той е директор  на Националния политически инсти-
тут “Димитър Благоев” на БСП, който издава
“Изследвания по история на социализма в България”.
На 1 февруари в СУ “Св. Климент Охридски” бе
представен третият том - “Преходът”. След сре-
щата, в която участваха авторите на сборника,
техни колеги учени и студенти, репортер на ДУМА
разговаря с Бойко Великов.

Òðÿáâà íè ïàìåò çà
ñúáèòèÿòà íà ïðåõîäà,
çàùîòî îñâåí ÿâíàòà,
ïóáëè÷íàòà ïîëèòèêà,
èìà è äðóãà - çàäêóëèñíà
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 Защо левицата, г-н
Великов, продължава да из-
бягва важния въпрос за ак-
тивното участие на свои
членове в икономическия
преход?

- Третият том е сериозен
научен отговор на много-
бройните спекулации и мани-
пулации и натрапчивите
идеи, внушавани вече 22 го-
дини на обществото от дес-
ницата и редица други фак-
тори, които са активни участ-
ници в прехода.

 В научните среди ли?
- Включително и там. Се-

риозната заслуга на този тре-
ти том е научната етика и
обективността на изследва-
нията, защото почива на до-
кументация, на конкретни
факти, на сериозен анализ и
задълбочени оценки. Про-
блемът е, че я няма дистан-
цията на политическото вре-
ме все още. Голям е рискът,
когато се наемеш да правиш
политически, икономически
и социологически анализ на
своето съвремие. Необходи-
ма е памет за събитията на
прехода, защото освен явна-
та, открита, публична поли-
тика има и друга, наричана
задкулисна. Тя е част от она-
зи “друга” политика, която
движеше немалка част от
икономическите, социалните
и политическите процеси в
страната.

Разглеждам този том не
само като една битка за ми-
налото, а като битка за на-
стоящето и за бъдещето на
левите идеи, защото считам,
че лявата политическа мисъл
все още е длъжник. Съгла-
сен съм с идеята на проф.
Горан Горанов, че част от
четвъртия том трябва да бъде
ориентирана повече към
бъдещето. Каква е нашата
визия, какво ново може да
предложи левицата за раз-
витие на обществото. Още в
първата ни дискусия за
четвъртия том имаше раз-
лични мнения и позиции как
да изглежда той от гледна
точка на проблематиката.
Това пролича и при предста-
вянето на “Преходът” - тре-
тият том от “Изследвания по
история на социализма в
България”.  На 15 февруари
научният и методическият
съвет на Националния поли-
тически институт на БСП ще
проведат дискусия заедно с
комисията по програмно и
идейно развитие по темати-
ката на следващата книга в
поредицата. Има много про-
блеми, които трябва да
бъдат осветлени, включител-
но и тези за икономическите
процеси и икономическия
елит, за задкулисната поли-
тика и последиците от нея.
Важно е, разбира се, да се
знае ролята и отговорността
на БСП в този процес. Освен
с декларации за вината, как-

вито имахме в началото на
прехода, сме заявявали сво-
ята политическа отговорност
и в програмни документи. До-
бре е да ги припомняме, за-
щото се забравят. Наложи-
телно е в този сложен поли-
тически момент БСП и леви-
цата да проявят политичес-
ка инициатива и на идейно-
то поле.

 Не смятате ли, че хо-
рата, които тогава сочеха
левицата с пръст, й напра-
виха най-добрата услуга,
защото докато на идейно
ниво партията се защита-
ваше, на икономическото
поприще някои натрупаха
първия милион? Журна-
листът Крум Благов засега
“освети” само десетима и
“заплаши”, че книгата му ще
има продължение. С почти
всички от героите му днеш-
ният премиер е свързан по
някакъв начин...

- Тук мога да се обърна
към собствения си научен
интерес, насочен към някои
политически, икономически,
социални и други процеси,
които настъпиха, защото в
голямата си част имат своята
и психологическа интерпре-
тация, обосновка и оценка.
Имам намерение да работя
не само по античността, а и
по политическите проблеми
на нашето съвремие. Памет
трябва да има за тези проце-
си. Това е част от голямата ни
отговорност - да се помнят
събитията, които станаха пред
очите ни. Всичко, което става-

ше с активното участие на
представители на БСП, с гра-
витиращи около партията, фа-
милно и икономически
свързани с нея, е важно не
само за днешния, но и за ут-
решния ден. Част от сериоз-
ните атаки срещу БСП са
свързани именно с хората,
които не искат да има памет
за това което стана, за да се
прекъсне тази връзка. Смятам,
че сме длъжни на стотиците
хиляди наши привърженици,
съмишленици, симпатизанти...

 ... и на децата си, и на
историята.

- ...да запазим паметта и
да заявим отговорността, ко-
ято сме носили през различ-
ните периоди - всеки според

своето място и според пози-
цията, която е заемал.

 Познавам ви отдавна
и знам, че нямате личен ин-
терес отговорността да е
обща. Ще намери ли левица-
та сили да посочи персонал-
но и поименно хората, кои-
то направиха икономичес-
кия преход в своя полза?

- Персоналната отговор-
ност винаги е свързана с ри-
сковете на субективната и ко-
нюнктурна оценка...

 Банковите сметки
обаче нямат субективна
страна, те винаги са обек-
тивни.

- Така е, но тези, които
ще дават оценката по един
или друг начин, пряко или ко-
свено, имат своите връзки,
позиции, влияние в партията.
Спомням си 1990 г. и не ми
се иска да се връщаме на-
зад, когато заклеймихме
една част от хората в БКП
тогава, за да можем да
продължим обновлението и
промяната в партията. Няма
спор, че имаме нужда от вяр-
на политическа оценка и на
миналото, и на настоящето,
но с персоналните оценки
според мен трябва да се
справим тогава, когато ние и
обществото сме готови за
това.

 Прав сте, историята
си направи шега със “заклей-
мения Тодор Живков” и днес
ни управлява неговият бо-
дигард. Кой днес охранява
Бойко Борисов и кой разхож-
да кучетата му, за да зна-
ем отсега кой ще ни управ-
лява след 20 години?

- Казват, че смеейки се,
човечеството се разделя с
миналото си. Живеем в ком-
пресирано политическо вре-
ме, изключително динамич-
но и сложно, с много трудна
прогноза за това, което ще

стане утре. Едва ли някой е
прогнозирал, включително
сценаристите, режисьорите и
онези, които стояха в задку-
лисието, че в България може
да има подобно пародийно
развитие на политическата
демокрация. Но изглежда
зад това има сериозни ико-
номически интереси. И зад
този видим хаос, както из-
глежда в публичното прост-
ранство, се крие целенасо-
чена и последователна по-
литика, следвана от хора,
които, допускам, дори не
осъзнават докрай нейния
смисъл. Това не им пречи да
се облагодетелстват от нея,
доколкото биха могли да го
направят. Затова заедно с

националния интерес, колко-
то и тривиално да звучи
това, БСП носи отговорност
за необходимостта от промя-
на, която трябва да стане в
страната. Може да звучи
като мисия, може да изглеж-
да като кауза. Тези думи
вероятно звучат старомодно
за някои, но БСП отново
трябва да поеме своята отго-
ворност за бъдещето на
страната, за да се сложи
край на тази политическа
профанация, зад която стои
грубо погазване на нацио-
налния интерес.

 Изненада ли е при офи-
циалното представяне на
тази книга отсъствието на
президента Първанов, на
лидера на БСП Сергей Ста-
нишев, на ръководителите
на разните леви движения
и крила в рамките на пар-
тията?

- И Първанов, и Стани-
шев имат голяма заслуга
тези три тома да видят бял
свят и като идеи, и като ре-
ализация. Първанов беше
директор на Центъра за ис-
торически и политологичес-
ки изследвания в един ва-
жен период и има сериозен
принос в идейното и про-
грамно обновление на пар-
тията. Сергей Станишев
също активно участва и
продължи този процес. Ако
можем да говорим за обек-
тивност, това налага да
бъдат отразени и Алек-
сандър Лилов, и Андрей Лу-

канов, и Жан Виденов, и
Георги Първанов, и Сергей
Станишев, независимо от
всички противоречиви оцен-
ки. Стремежът на авторите
е преди всичко обективност
и това е основната заслуга
на третия том - “Преходът”.
И на първите два, разбира
се, но те са на историческо-
то поле, а този е много по-
комплексен от гледна точка
на участниците в събитията.
Важното за мен е този том
да не остане само поредния
научен продукт, а да стигне
до повече читатели. И не
само да го разгърнат, а да
се опитат да вникнат в на-
писаното от видни българ-
ски учени, поставили си за
цел да представят прехода
от гледната точка на лявата
идея.

 А той задължителна
литература ли трябва да е
за онези, които ще пишат
програмите на партията?

- За тях е повече от
задължителна литература.
Тези, които пишат програми-
те на партията, не трябва да
живеят със самочувствието,
че знаят всичко, защото това
е опасен психологически мо-
мент, когато се намираш на
високи политически позиции.
Научната мисъл е отишла до-
статъчно напред в много и
различни направления, но
специално в идеологията ле-
вицата е длъжник. Един от
първите ни отговори е този
трети том.
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Датата

И с шистите
като с мутантите

Вода

БОРЯНА
КОСТОВА

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

1478 - РАЖДА СЕ ТОМАС МОР, АНГЛИЙСКИ
ХУМАНИСТ, ДЪРЖАВНИК И ПИСАТЕЛ (УМИ-
РА 1535 Г.). Със съчинението

си “Утопия” става основополож-
ник на утопическия социализъм.
Бидейки католик, отказва да се
закълне във вярност на англий-
ския крал като “върховен църко-
вен глава” на англиканската
църква, за което е обвинен в
държавна измяна и екзекутиран. Канонизиран
е от католическата църква.

1812 - РАЖДА СЕ ЧАРЛЗ ДИКЕНС, АНГЛИЙ-
СКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1870 Г.). Много от

романите му са с акцент
върху социалната рефор-
ма и първоначално се
появяват предимно в
многотиражни списания.
Сред най-известните му
творби са “Оливър Туист”
(на снимката - кадър от
едноименния филм, ре-
жисиран от Роман Полански), “Дейвид
Копърфийлд”, “Трудни времена” и др.

1900 - УМИРА ПЕТКО ВОЙВОДА, РЕВОЛЮ-
ЦИОНЕР, ХАЙДУТИН И ВОЙВОДА (Р. 1844
Г.). Истинското му име е Пет-

ко Киряков - участник в нацио-
налноосвободителното движе-
ние и легенда за тракийските
българи. Защитник на местното
население в Беломорска Тракия
и Родопите. Съидейник на Гари-
балди, участник в Руско-турска-
та освободителна война. Награ-
ден с руски орден, а заради ру-
софилските си убеждения след Освобождение-
то многократно е арестуван и интерниран. В
България са издигнати над 20 негови паметни-
ка (на снимката - статуя в Хасково).

1906 - РАЖДА СЕ ОЛЕГ АНТОНОВ, РУСКИ
АВИОКОНСТРУКТОР (УМИРА 1984 Г.). Раз-

работва над 30 вида пла-
нери. Под негово ръко-
водство са създадени
пътническите самолети
със съкращение Ан.
Първият известен негов
модел е Ан-2, който започва да се произвежда
през 1946 г. От него са произведени над 18 000
броя. През 70-те години създава Ан-124 (на сним-
ката). С разпереност на крилото 73 м и дължина
69 м той печели рекорда за най-голям самолет
на света за това време.

1938 - В НЕСЕБЪР СЕ РАЖДА ГЕОРГИ ДЖУ-
БРИЛОВ, АКТЬОР (УМИРА 2004 Г.). Театрал-

ната си биография пише на сцена-
та на театър “Сълза и смях”. Най-
значимите му роли в киното са в
сериала “На всеки километър” (ро-
лята на капитан Дойчев) и във
филма “Борис I последният езич-
ник”. Посмъртно е удостоен със
званието “Почетен гражданин на
община Несебър” (на снимката -
със съпругата си актрисата Надя Топалова).

1960 - УМИРА ИГОР КУРЧАТОВ, РУСКИ
УЧЕН (Р. 1903 Г.). Открива

през 1935 г. явлението ядрена
изомерия - разпад на еднакви
атоми с различна скорост. Пръв
директор на Института по атомна
енергия в Москва. Под негово
ръководство са създадени
първият в Европа ядрен реактор
(влиза в действие на 30 декем-
ври 1946 г.), първата в Европа
атомна бомба (1949), първата в света термояд-
рена (водородна) бомба (1953).

1984 - ПЪРВА КОСМИЧЕСКА РАЗХОДКА
БЕЗ ВРЪЗКА С КОРАБА.

Американският астронавт
Брус Маккендълс излиза в
открития Космос, без да е
привързан с въже към ко-
раба. За целта използва пи-
лотируем маневриращ мо-
дул, изстрелян от совалката “Чалънджър”.

1992 - ПОДПИСАН Е ДОГОВОРЪТ, С КОЙТО
СЕ СЪЗДАВА ЕС. В гр.

Маастрихт министрите на
външните работи на 12-те
страни, членуващи в Европей-
ската икономическа общност,
подписват договор след от-
делни преговори за образува-
не на икономически, валутен и политически
съюз. Маастрихтският договор влиза в сила на
1 ноември 1993 г. и води до създаването на ЕС.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Не е нужно Хилари
Клинтън да ни праща
емисари и експерти, за
да ни убеждават колко
хубаво нещо е шистови-
ят газ. Не е необходимо
и Кристалина Стойкова
от БАН ката ден да ни
обяснява по телевизии,
радиа и на нарочни пре-
сконференции колко бе-
зопасно и печелившо
нещо е шистовият газ.
Още повече, след като
се разбра, че тя е била
платен консултант на
компанията “Тексако”,
която бе погълната от
“Шеврон”. Уважаваната
от нас госпожа не го и
крие - надлежно си го е
написала в СиВи-то. Си-
реч Стойкова не би

трябвало да е човекът,
който да ни убеждава в
каквото и да било,
свързано с дейността на
“Шеврон”, защото е в
конфликт на интереси.
Т.е. има подозрения, че
й плащат, за да говори
точно това.

Единственото, което
трябва да се случи, е
компанията “Шеврон”
да ни отговори на някол-
ко простички въпроса.
Първо, да изреди кои са
тези 596 химикала, кои-
то се използват при сон-
дажите и добива, а не
да заявява, че това е
търговска тайна. Второ,
да ни каже къде отива
огромното количество
използвана вода, която
е примесена с тези хи-
микали. Защото обясне-
нието, че една част ос-
тава под земята, друга
се изпарява, а трета се
съхранява на “опреде-
лени места” не ни задо-
волява. Искаме да зна-
ем точно къде са места-
та, защото такива места
например в Добруджа,
която е житницата на
България, няма. Трето,

защо има мораториум
за добив на шистов газ
в щата Ню Йорк и “Шев-
рон” не може да дупчи
там? Задават ли се та-
кива мораториуми и в
други щати? Което навя-
ва на мисълта, че САЩ
много скоро ще поискат
да изнесат това произ-
водство извън предели-
те на страната и да дуп-
чат и печелят от него,
като сасипват чужди те-
ритории. Срещу компен-
сация от едни пикливи
30 млн. долара напри-
мер, какъвто е случаят в
България. Е, има и из-
ключения, които може и
да се превърнат в пра-
вило. Както се разбра
вчера, “Шеврон” ще
трябва да плати 18 млрд.
долара обезщетение на
Еквадор заради съсипа-
ните амазонски гори
там. Така реши съдът на
4 януари т.г.

А всички тези напъ-
ни на САЩ не ви ли на-
помнят на драмите с
ГМО? Америка започна
да произвежда генномо-
дифицирани култури -
соя и царевица с ген от

муха, за да са устойчи-
ви на вредители; ягоди
с ген от риба - да не
замръзват, и т.н.. Надиг-
наха се протести срещу
вредите и сериозните
опасности за природа-
та и хората в резултат
на това производство.
Защото все още никой
не знае със сигурност
как ще се отрази на чо-
вешкия организъм генът
в царевицата - като щу-
рец в ухото или като
“испанска муха” напри-
мер.  И какво стана.
САЩ започнаха да про-
бутват мутантите на
слабо развити държави
или на такива, в които
има проблем с изхран-
ването на населението.
И продължи да печели,
даже още повече.

Същото ще стане и с
шистовия газ. Само че
все ние ли ще сме най-
баламите. Все у нас ли
ще се наливат купища
пари на тоя и на оня, за
да се изричат лъжи. Няма
ли поне веднъж някой
някъде в тази държава да
плати, за да чуем най-
после истината.

Когато през март 2011
г. невиждано досега по
силата си земетресение
разтърси Япония и почти
срина един от атомните й
реактори, на японските
политици даже и през ум
не им мина да трупат от
това политически диви-
денти. Но защо да гледа-
ме толкова надалеч. При
подобно жестоко бедст-
вие, каквото вече некол-
кократно сполетява
съседна Турция, властта и
там е на висотата на ан-
гажиментите си. У нас
обаче не е така.

След като призори
вчера стената на язовир
“Иваново” се скъса и бук-
вално за минути заля хас-
ковското село Бисер, два
часа по-късно изпаднали
в ужас жители отчаяно
зовяха от покривите си за
помощ в ефира на една от
най-гледаните ни телеви-
зии. От техните думи се
разбра, че въпреки мно-

гобройните опити, така и
не са успели да се
свържат по телефона с
местната служба на “Граж-
данска защита”. Хората
баха в паника от картина-
та - 500-те къщи на село-
то били почти под вода, а
в калните талази плували
трупове на удавени до-
машни животни и по-
къщнина. В гласовете им
се губеше надеждата за
оцеляване сред приижда-
щите 3-метрови вълни.
Към обед стана ясно, че
бедствието вече е взело

три човешки жертви. По-
сле станаха повече от пет.
Чуха се приказки за втора
скъсана стена, за коли
буквално изринати от
главния път за Турция, за
нови приливи по градове
и села...

Към 10 ч. се “излюпи”
и тежката артилерия на
властта. “Кураж на хора-
та, които очакват хели-
коптерите”, призова в
ефир Бойко Борисов и
каза, че вдига накрак
Цветан Цветанов, Миро-
слав Найденов, армията и

полицията за спасителни
акции в наводнените рай-
они. Малко по-късно се
включи пак, но не със
сводка за свършена ра-
бота, а да нападне пре-
дишните управляващи,
които били дали луди
пари за трите “Кугър”-а,
пък те не можели да ле-
тят в сняг и мраз. Оказа
се, че могат. Но от около
1000 души население в
Бисер, с тях  евакуираха
един човек и още трима
от с. Стойково. Всъщност
дунанмата с “Кугър”-ите

бе повече за политичес-
ката шумотевица.

В България има 53
големи язовира, които са
публично-държавна соб-
ственост, те се стопанис-
ват от дружества като
НЕК, “Язовири и каскади”,
“Напоителни системи” и
др. Там нещата уж били
нормални. А междувре-
менно стана ясно, че при-
чина за скъсаната язо-
вирна стена не са толко-
ва природните стихии,
колкото човешките нераз-
бории. Пукнатини в бента
на “Иваново” са се появи-
ли преди 6 години, сери-
озни проблеми е имало от
2008 г. насам. Обаче от
десетилетие между об-
щина Харманли и воен-
ния полигон, в чиято те-
ритория е язовирът, се
водят глупави спорове за
неговата собственост. На
язовира никой не му
обръща внимание. Въ-
просът е дали няма да го
последват и други, оста-
вени на самотек. Читател-
ка вчера ни разказа как
през 1964 г. при подобен
потоп в с. Радойново
шефът на ТКЗС-то за
една нощ с хората пост-
роил преливника на не-
довършения язовир и спа-
сил селото. А Борисов
днес по икиндия тръби
как щял бил...

Големите проблеми

сега са точно от микро-
язовирите, които са соб-
ственост на общините и
не се поддържат добре,
твърди шефът на “Напои-
телни системи” Георги
Харизанов. Няма и един-
на база за тези басейни,
хаосът е пълен. Никой не
знае колко са и кой от тях
кога ще поднесе смърто-
носния си сюрприз. Дока-
то властта спи. А след
нещастието първосигнал-
ната й реакция е да търси
политически козове за
себе си. Отвратително!
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1869 „.
—˙Á‰‡‰ÂÌÓ Â ¡˙Î„‡ÒÍÓÚÓ ÍÌËÊÓ‚ÌÓ
‰ÛÊÂÒÚ‚Ó - ‚ ¡‡ËÎ‡, –ÛÏ˙ÌËˇ. œ˙‚ËˇÚ
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡ ƒ Â ÔÓÙ. Ã‡ËÌ ƒËÌÓ‚.
1908
œÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇÚ Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍÓÚÓ ÍÌËÊÓ‚ÌÓ
‰ÛÊÂÒÚ‚Ó »‚‡Ì √Â¯Ó‚ Ô‡‚Ë ÎË˜ÌÓ ‰‡ÂÌËÂ
Ì‡ ƒÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ ÓÚ 120 000 ÁÎ‡ÚÌË ÎÂ‚‡, Í‡ÚÓ
ËÁÔÎ‡˘‡ ËÔÓÚÂ˜ÌËˇ ÏÛ ‰˙Î„.
13 ÙÂ‚Û‡Ë 1911
Œ·˘ÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ Ì‡ ¡ ƒ ËÁ·Ë‡ Ô˙‚Ëˇ
”Ô‡‚ËÚÂÎÂÌ Ò˙‚ÂÚ Ì‡ ·˙‰Â˘‡Ú‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡
¿Í‡‰ÂÏËˇ Ì‡ Õ‡ÛÍËÚÂ.
6 Ï‡Ú 1911
¡ ƒ ÒÂ ÔÂÓ·‡ÁÛ‚‡ ‚ ¡˙Î„‡ÒÍ‡ ¿Í‡‰ÂÏËˇ
Ì‡ Õ‡ÛÍËÚÂ. œ˙‚ËˇÚ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡¿Õ
Â »‚‡Ì ≈‚ÒÚ. √Â¯Ó‚.
1 ÙÂ‚Û‡Ë 1912
Œ·Ì‡Ó‰‚‡Ì Â Ô˙‚ËˇÚ «‡ÍÓÌ Á‡ ¡¿Õ.

Самостойна
и независима

ДАТИТЕ

НАЙ-СТАРАТА ИНСТИТУЦИЯ
НА ДЪРЖАВАТА НИ
НАЙ-СТАРАТА ИНСТИТУЦИЯ
НА ДЪРЖАВАТА НИ
НАЙ-СТАРАТА ИНСТИТУЦИЯ
НА ДЪРЖАВАТА НИ
НАЙ-СТАРАТА ИНСТИТУЦИЯ
НА ДЪРЖАВАТА НИ
НАЙ-СТАРАТА ИНСТИТУЦИЯ
НА ДЪРЖАВАТА НИ

Преди 100 години с първия Закон за БАН
Българското книжовно дружество е
преименувано в Академия на науките

×ËÅÍ 1.×ËÅÍ 1.×ËÅÍ 1.×ËÅÍ 1.×ËÅÍ 1.

Българската академия на науките, обра-
зувана от бившето Българско книжовно дру-
жество, е самостойно и независимо научно
учреждение. Тя е юридическа личност и има
седалище в София.

Академията се намира под високото по-
кровителство на Негово Величество Царя на
българите.

×ËÅÍ 2.×ËÅÍ 2.×ËÅÍ 2.×ËÅÍ 2.×ËÅÍ 2.

Академията има за цел да развива и раз-
пространява науките и изкуствата, особено с
оглед към българските земи, българския език
и българската книжнина. За тази цел Акаде-
мията: а) извършва и поддържа самостойни
издирвания в областта на науката и изкуства-
та и б) обнародва, подпомага и подбужда
научни, книжовни и художествени трудове.

×ËÅÍ 3.×ËÅÍ 3.×ËÅÍ 3.×ËÅÍ 3.×ËÅÍ 3.

Българската академия на науките се
задължава да поеме и продължи държавните
издания: а) Сборник за народни умотворения
и пр., б) Български старини и в) Български
художествени старини.

×ËÅÍ 4.×ËÅÍ 4.×ËÅÍ 4.×ËÅÍ 4.×ËÅÍ 4.

Академията на науките е длъжна да из-
праща по списък, представен от Мнистерство-
то на народното просвещение, до разни лица
и учреждения в България и на чужбина, дар
известен брой екземпляри от всички свои
издания, според взаимното съгласие между
Академията и Министерството.

×ËÅÍ 5×ËÅÍ 5×ËÅÍ 5×ËÅÍ 5×ËÅÍ 5.
Държавата подпомага Академията годиш-

но с една помощ от минимум 60.000 л., която
се вписва в държавния бюджет.

×ËÅÍ 6.×ËÅÍ 6.×ËÅÍ 6.×ËÅÍ 6.×ËÅÍ 6.

Всички имоти на Академията на науките
се освобождават от всякакви държавни,
окръжни и общински данъци и берии.

×ËÅÍ 7.×ËÅÍ 7.×ËÅÍ 7.×ËÅÍ 7.×ËÅÍ 7.

Българската академия на науките се сно-
шава с държавата чрез посредството на Ми-
нистерството на народното просвещение.

Приет от ХV Обикновено народно
събрание в първата му редовна сесия,

утвърден с указ №4 от 27. януари 1912.
год. и обнародван в “Държ. вестник”, брой

25. от 1. февруари 1912. год.
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Почетният знак на БАН,
носещ името на основателя
на БКД проф. Марин Дринов

Изложба показа първия председател на БАН - Иван Евстр. Гешов,
е бил начело на БКД и после на БАН в периода 1898-1924 г.

* Слово пред тържественото събрание
по повод на юбилея, 1 февруари 2012 т.

Акад. Никола СЪБОТИНОВ
Председател на БАН*

Точно преди едно столетие, на 1 фев-
руари 1912 г., става факт законът, с който
XV Обикновено народно събрание превръ-
ща най-старата институция в държавата -
Българското книжовно дружество, в
Българска академия на науките. Народни-
те представители вменяват на БАН приви-
легии, права и задължения, които трябва
да станат основа на бъдещата дейност и
да гарантират на България висше научно
учреждение, с което тя да се гордее пред
културния свят. Това е логическа последи-
ца от развитието на Книжовното дружест-
во, изпълнило просветителско-обедини-
телската си роля в предосвобожденска
България и набрало сили да се превърне
в научноизследователска организация.

Когато през XVIII и XIX век се появяват
учени общества, станали по-късно основ-
ни елементи в борбата за независимост от
големите европейски империи, българите
не изостават от повика на времето. Те
основават Българското книжовно друже-
ство, за да създадат потенциал, равняващ
народа ни с развитите и свободни евро-
пейци. Радетели за това са млади и обра-
зовани българи, чиито имена са свързани
с Освобождението и със строителството
на съвременната българска държава. Ако
започнем от Васил Левски, дал скромната
си лепта за началото на народополезното
дело, споменем Ботев, Каравелов, Апри-
лов и стигнем до първите български ми-
нистър-председатели и председатели на
Народното събрание, все ще изброяваме
имена, свързани с основаването и разви-
тието на Българското книжовно дружест-
во. Замислено като всебългарско научно
общество, носещо заложбите на една
бъдеща академия от европейски тип, то
става родоначалник на българската на-
ука. В условията на политическа зависи-
мост то изпълнява за българите и ролята
на просветна централа. За първите някол-
ко десетилетия от своето съществуване
Книжовното дружество, залагайки прин-
ципите за точност на наблюдението и
обективност на изводите, установява пра-
вописа, издава множество български па-
метници и исторически изследвания и
поставя основите на българската геоло-
гия, статистика, география и т.н. То става
динамична структура, откликваща на нуж-
дите на обществото във всеки един мо-
мент от неговото развитие. В следосвобож-
денска България членовете му участват в
организирането на икономиката и държав-
ното устройство на Княжеството. Главно
върху тях пада отговорността да съградят
учрежденията на научния и културния

живот и да ги свържат със сродните евро-
пейски институции. Когато през 1898 г. за-
бележителният български политик, финан-
сист, журналист и меценат Иван Евстрати-
ев Гешов става председател, начева и ис-
тинският подем в дейността на Българско-
то книжовно дружество. Тогава се учредя-
ват библиотеката и архивът, осигурено е
излизането на “Периодическото списа-
ние”, уреждат се финансовите му дела.
Председателят Гешов прави голямо лично
дарение, което да осигури материалната
самостоятелност на институцията.

Едновременно с обявяването на суве-
ренната българска държава, през 1909 г.
започва и подготовката за превръщането
на Българското книжовно дружество в
Българска академия на науките. Последо-
вателно се преодолява просветителската
линия в дейността на дружеството, за да
се превърне то в академично учрежде-

ние, съдействащо за развитието на наука-
та в България, и в равностоен партньор на
европейските научни институции. Дебатът
в XV Народно събрание по повод предла-
гания Закон за Българската академия на
науките, състоял се в края на 1911 г.,
всъщност е признание за заслугите на
Дружеството като крайъгълен камък на
българската държава и общество. В моти-
вите, с които законът е внесен, се изтъква
задължението на българската държава да
насърчи още повече - цитирам стенограф-
ския дневник на Народното събрание -
“новообразуваната академия в нейната
разширена научна деятелност” и да отре-
ди бюджетна субсидия “за услугата, що
прави Българската академия със своята
работа на Отечествената наука и на сама-
та държава...”. Не се поставя под съмнение
и автономността на академията като “са-
мостойно и независимо научно учрежде-
ние”. Забележително е, че дори опоненти

на вносителя подкрепят тази
независимост: “няма нужда ака-
демията да бъде под никаква
власт... науката не знае над
себе си никаква власт, не знае
никаква подчиненост”.

Сто години по-късно, през
2011-та, българската полити-
ческа класа отново се обеди-
ни около феномена БАН, за-
пазвайки тази независимост,
която гарантира демократич-
ното и деполитизирано разви-
тие на институцията. Тя де фак-
то призна академията като
част от българската нацио-
налнaта традиция - национал-
на кауза, способна да обеди-
нява и вдъхновява.

С прогласяването на БАН
на 1 февруари 1912 г. се по-
лагат основите на днешния
изследователски център и за-
почват първите научни дире-
ния, финансирани от акаде-
мичния бюджет. Техните резул-
тати не са изгубили значение-

то си и до днес и всъщност донасят първо-
то международно признание на младата
българска наука. Този важен акт става
повод за разширяване на международни-
те връзки на академията - повечето от ев-
ропейските академии изразяват своята го-
товност за сътрудничество, а в списъка на
чуждестранните членове блестят имената
на знаменити европейски учени. Тези
връзки на БАН, укрепвани и разширявани
в продължение на цял един век, днес са
значим потенциал на българската държа-
ва в областта на международното научно
сътрудничество! Само да споменем 49-те
двустранни споразумения с най-големите
научноизследователски институции в све-
та, членството в организацията, обединя-
ваща националните академии на Евро-
пейския съюз EASAC и паневропейското
академично обединение ALLEA. Тези
връзки директно включват страната ни в
Европейското изследователско прост-

ранство, тъй като Българската академия
на науките е най-авторитетният и най-
ефективен български субект в областта на
научните изследвания. Извършената на-
скоро международна оценка показа цен-
тралната роля, която играе академията за
провеждането на изследвания от светов-
на класа в България и я идентифицира
като български еквивалент на водещи ев-
ропейски изследователски структури като
Обществото Макс Планк в Германия или
CNRS във Франция. Тя беше наречена
“най-добрият посланик на българската
наука зад граница”. Според екипа от оце-
нители постигнатото е внушително, особе-
но като се вземат предвид много трудните
условия за провеждане на научни изслед-
вания в България. Беше доказано, че зве-
ната на академията осъществяват между-
народно сравними изследвания. За някои
от тях беше казано, че работят на предния
фронт на световната наука, а за други - че
подкрепа и допълнително финансиране
биха могли да ги направят водещи в спе-
цифичните им научни области.

Целият експертен потенциал на БАН е
жизненоважен национален ресурс, които
е на разположение на българското обще-
ство и държава. Преди един век нашите
предци са мобилизирали духовните сили
на нацията в академия на науките от евро-
пейски тип. Тази академия и днес, в усло-
вията на световна криза, е фактор за ста-
билността на българската наука, и държа-
вата може само да спечели, инвестирайки
в нея. Ние сме в състояние да предложим
компетентна, обективна и независима екс-
пертиза по ключови проблеми от всички
области на обществения живот. БАН е ин-
струмент, с който могат да се определят
много от жалоните, нужни на модерната
политика, за да води всяка една проспери-
раща страна. Нека го използваме и през
следващите 100 години - за просперитета
на България и на българите!
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На фокус

Схема за ограбване
на обществото

Фиаското на публично-частното
партньорство в Западна Европа
поражда куп въпроси относно
намеренията на инициаторите
за приемане на подобен закон у нас

Д-р.юр.н.
Иван АЛАДЖОВ

В България предстои дискусия и, не
дай Боже, приемането на закон за
публично-частното партньорство. Този
модел за икономическо развитие се
представя от високохоноровани
западни консултанти едва ли не като
панацея за разрешаване на пробле-
мите с острите финансови затрудне-
ния на обществения сектор. Какво се
крие зад това словосъчетание?

Един интерес,

друг интерес -

резултатът комичен

Карикатура Анатолий СТАНКУЛОВ

нститутът “Публично-частно-партнь-
орство” (ПЧП) е създаден и въве-
ден за първи път във Великобрита-
ния през втората половина на 90-И

те години на миналия век от социалдемо-
кратическия екип на Тони Блеър и финан-
совия министър Гордън Браун по време на
апогея на неолиберализма. ПЧП представ-
лява омекотен вариант за по-нататъшна
приватизация на обществения сектор в
икономиката след катастрофалния крах на
тоталното раздържавяване, проведено
през 80-те години от правителствата на
консерваторите на Маргарет Тачър и Джон
Мейджър. Хибридната форма ПЧП има за
цел да създаде нови възможности за про-
никване на частен капитал в публични
стопански сфери с висока за него доход-
ност. ПЧП не е приватизация в класичес-
кия смисъл на думата, защото обществе-
ният сектор формално запазва собстве-
ността и контрола си върху нея. Чрез пуб-
лично-частното партньорство частният
бизнес приватизира само приходите от
изграждане и експлоатация на определе-
на, публично значима, инфраструктура.
Рисковете от сътрудничеството, дори по-
следствията от евентуален банкрут, се
прехвърлят по префинени начини върху
публичния сектор.

От теоретична гледна точка ПЧП може
да бъде дефинирано като дългосрочно
мобилизиране на частен капитал и спе-
цифично “ноу-хау” на основата на кон-
кретен договор за финансиране и осъще-
ствяване на обществено-значими проек-
ти или дейности в публичната сфера, без
формална смяна на собствеността. Про-
ектът предвижда прехвърлянето на услу-
ги, които до момента са били предоставя-
ни на обществото от публични институ-
ции (общини или най-общо от държава-
та) на частния бизнес. Естествено е, че в
тази дейност той не се ръководи от алт-
руистични подбуди. Основният мотив ви-
наги е била реализацията на

максимална печалба

Печелившите публични сектори, в ко-
ито частният бизнес приоритетно търси да
се внедри, са пътното строителство, из-
граждането и експлоатацията на мостове,
тунели, летища, общественият транспорт
(жп, метро, автобуси и трамваи), ВиК,
енергопроизводството, изграждането и
поддръжката на публични сгради (учили-
ща, университети, болници, администра-
тивни сгради, казарми и дори затвори), т.е.
жизнено важни за обществото сфери, без
които то не може да съществува и за ко-
ито е готово да плаща висока цена.

Общественият сектор, особено общи-
ните,  работят предимно с бюджетни сред-
ства и са ограничени във възможността да
вземат банкови кредити, въпреки че ги
получават при най-изгодни условия, за-
щото не могат да фалират, а и данъко-
платците са гарант за възвращаемостта
на дълга. Бюджетните средства на общи-
ните и държавата обикновено не достигат
за задоволяване на всички обществени
потребности и затова публичният сектор
работи практически в режим на хроничен
финансов дефицит. Така е във всички
държави, включително и в най-богатите.
Точно в тази ситуация се появява “спаси-
телното” предложение на частния бизнес
да поеме инвестирането и експлоатация-

та на публична инфраструктура срещу из-
плащане на таксите за нейното ползване.
Според лобистите на ПЧП ползата за
обществото е очевидна - облекчава се
бюджетът, частният “партньор” извършва
необходимата инвестиция, поема нейната
експлоатация (най-често за 30 г.), събира
такси за използването и с тях изплаща
взетия кредит. Дотук нещата звучат добре,
а моделът на ПЧП може да се сравни с
обикновеното кредитиране с разсрочено
плащане за сметка на частния партньор.

Протагонистите на ПЧП обаче внима-
телно премълчават някои фундаментални
особености на модела. Най-същественият
недостатък е, че в дългосрочен план из-
градената и поддържана от частната ком-
пания инфраструктура излиза на общест-
вото (респ. на бюджета) значително по-
скъпо, отколкото ако се реализира от об-
щината. Този ефект е обективно неизбе-
жен дори само поради факта, че банкови-
ят кредит за частна фирма винаги е по-
скъп, отколкото кредитът за общината. Не
бива да се забравя, че частната компания
осъществява проекта не за да помага на
обществото, а за да печели от него. Дори
в идеалния случай - неподкупни дър-жав-
ни служители и политици, които сключват
най-добрия за публичните интереси дого-
вор, частната компания, дори и да иска,
не е в състояние да построи и поддържа
в дългосрочна перспектива инфраструкту-
рата по-евтино от общината.

В Западна Европа нормата на печал-
ба при ПЧП-про-
екти е около 10-
12% за година.
При срок на ек-
сплоатация от
30 години след-
ва тройно и че-
творно оскъпява-
не на услугата.
Като оправдание
за високата пе-
чалба бизнесът се
позовава на ико-
номическия риск,
което не е вярно.
Инвестициите в
публичната сфера
са едни от най-ниско
рисковите - за обще-
ствената инфраструк-
тура винаги има
ползватели, а
разходите за
нея се плащат
от най-сигур-
ните длъж-
ници - об-
щ и н а т а ,
държавата
и данъко-
платците.

В с и ч к о
казано дотук
за ПЧП-моде-
ла се отнася за
идеалния слу-
чай. В реал-
ността нещата
стоят далеч по-
различно. ПЧП е
б л а г о д а т н а
сфера за раз-
витие на коруп-
ция и за двете стра-
ни на споразумени-
ето - както за ме-
ниджърите и соб-

ственици на частните компании, така и
за чиновниците и политиците, които взе-
мат решенията.

Най-малката беда, която може да се
случи на общината при изпълнението на
ПЧП-договор, е частният “партньор” да й
прехвърли отговорността да изплаща не-
говия кредит към банката (т.нар. клауза
за преотстъпване на банката на взема-
нията по договора). Така разсроченият
частен кредит на фирмата се трансфор-
мира в кредит на общината и тя
задлъжнява дългосрочно. Това обезсмис-
ля първоначалната идея на ПЧП-сътруд-
ничеството, а ПЧП-договорът се видоиз-
меня в обикновена публична поръчка -
за сметка на общината, при това с по-
скъпа лихва по кредита.

Много по-тежки са последствията от
фалит на частния инвеститор (често уми-
шлено предизвикан), при което община-
та или трябва допълнително да го субси-
дира, за да може той да продължи дей-
ността, или да откупи обратно обекта,
ако той е от особено важно значение. И
в двата случая публичната сфера
претърпява тежки загуби.

Примерите за тотално фиаско на
ПЧП, завършили с

големи загуби
за общините и държавата

са многобройни. Страната на най-фра-
пантните провали е Великобритания - ав-
тор и пионер на ПЧП-модела. От януари
2003 г. до май 2008 г. голяма част от лон-
донското метро на 10-милионния мегапо-
лис бе отдадено за 30-годишен период за
поддръжка и модернизация чрез ПЧП-
концесия на консорциума “Меtronet” - спе-
циално създадена за целта частна компа-

ния, зад която стоят 5 световноизвестни
мегаконцерна: “Thames Water”, “Electricite
de France”, “Bombardier”, “Balfour” и “Atkins”.
Сключеният между “Metronet” и общината
договор е с обем от няколко хиляди стра-
ници и впоследствие се оказва непроче-
тен в пълен размер от никой представител
на общината. Задълженията на “Metronet”
били да поддържа за собствена сметка
функционирането на метрото и да инвес-
тира с преобладаващо финансиране от
продажбата на билети в модернизиране-
то му. Въпреки че цените на билетите с
течение на времето значително се пови-
шиха, лондонското метро се превърна в
най-скъпият и некачествен публичен транс-
порт в цяла Западна Европа, известен с
поредица инциденти и принудителни спи-
рания. За него общината ежегодно допла-
ща десетки милиони лири на консорциума
и търпи финансови загуби в размер на 410
млн. лири годишно. През юли 2007 г.
“Metronet” е изправен пред фалит, след
като е източен от стоящите зад нея 5 кон-
церна, на които е подавал поръчки за ин-
фраструктурата на силно завишени цени.
За да се спаси метрото, британското пра-
вителство е принудено да го откупи обрат-
но за 2 млрд. лири.

До подобно фиаско доведе и привати-
зацията на британските железници (British
Rail) през 1994 г. След навлизането на
частни капитали те се превърнаха в най-
скъпия и най-нискокачествен жп транспорт
в Западна Европа, носещ огромни загуби.
Броени години след старта на ПЧП-проек-
та с компанията “Railtrack”, която трябва да
поддържа жп мрежата, и въпреки посто-
янното покачване на цените на билетите,
през 2002-а този концерн фалира. В край-
на сметка държавата отново трябва да
спасява този важен за обществото сектор,
като го откупува обратно за 500 млн. лири.
Но и тази трагедия не приключва дотук.
Очевидно главната грижа на частния
“партньор” е била “оптимизиране” (разб.
намаляване) на разходите и увеличаване
на печалбата. Поради дългогодишните

икономии от инвестиции

и тоталното занемаряване на жп инфраст-
руктурата се стига до поредица тежки
катастрофи със стотици жертви. Тези ката-
строфи водят до фалита на “Railtrack”. Об-
ществото отново плаща високата цена за
експеримента на своите управляващи.

Не по-различен е ефектът от “партнь-
орството” на лондонското кметство с
“Thames Water” - водоснабдител на сто-
лицата. Компанията се създава през 1989
г., по времето на Тачър, която отдава на
концесия водоснабдяването и канализа-
цията на мегаполиса. Идеята е фирмата
да поддържа и ремонтира остарялата
ВиК-мрежа с приходите от таксите. Въпре-
ки че многократно покачва цените на
услугата, фирмата не инвестира и мини-
мална част от договорените суми в обно-
вяване на мрежата. Затова днес лондон-
чани пият най-скъпата и най-некачестве-
на вода. Вследствие на над 30% течове
от амортизираните тръби живителната
течност често не достига до потребите-
лите от горните етажи без допълнителни
помпи, но които са за тяхна сметка.

Емблематични случай на нефункци-
ониращо ПЧП има и в други европей-
ски страни. В Германия негативен от-
звук в медийното пространство намери-
ха няколко прецедента около изграж-
дането и поддържането на училища. Те
са построени от частни “партньори”, без

да се спазват специфичните изисквания
за такъв вид сгради - големина на стаите,
размер на прозорците, мощност на осве-
тителни тела и др. Оказва се, че частните
“партньори” са преотстъпили на кредити-
ращите ги банки правата си върху месеч-
ния наем за училищата като гаранция за
ползваните кредити. Общините сега са
принудени да изплащат кредита към бан-
ките, въпреки че не могат да употребяват
постройките по предназначение и водят
дела за излизане от некоректните дого-
вори с частните “партньори”. Пълен про-
вал бе и изграждането като ПЧП на сис-
темата за събиране на магистрални так-
си във Федералната република.

Тези факти неизбежно пораждат
въпроса каква е ползата от подобни
“партньорства” за обществото и няма ли

това да се превърне у нас в поредната
схема за легализирано ограбване на

и без това оскъдните публични ре-
сурси на страната ни.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

иналата седми-
ца с фанфари и
възможно най-
блестящите ус-М

мивки на президента
Плевнелиев и кмета
на София Фандъко-
ва столицата бе обя-
вена за най-доб-
рия град за живе-
ене в България.
Разбира се, по
тази констата-
ция може дос-
та да се поспо-
ри. Все пак - въпрос на гледна точка. Хилядите,
заринати от сняг, с изпочупени крайници в “Пи-
рогов”, рекетирани от “Топлофикация” или тор-
мозени от глутниците бездомни софийски песо-
ве, едва ли са очаровани от живота си в столи-
цата. За други обаче е точно обратното.

За адвокат Валери Коев например от адво-
катската кантора “Колчева, Смиленов, Коев и
съдружници” София безспорно е възможно най-
добрият град за живеене. И за печеленe на
пари, с които Софийска община го затрупва с
пълни шепи.  Всъщност ето и щастливата исто-
рия.

Фирма ДИРИС БНУ ЕООД завежда дело сре-
щу Столична община, по-точно дело номер
5286/2011 по описа на Върховния администра-
тивен съд, Трето отделение. На свой ред общи-
ната наема въпросния адвокат Коев да защита-
ва нейните интереси. Междувремено ДИРИС
БНУ ЕООД оттегля жалбата си. Делото е пре-
кратено, но общината щедро изплаща хонорар
на адвокат Коев в размер на 250 000 лв.(!?).
Дето се вика, дай Боже всекиму. Стига тази
изумителна щедрост да не беше с парите на
столичните данъкоплатци. По-късно въпросният
адвокат претендира пред ВАС този космически
хонорар да му бъде признат за разход. На
19.09.2011 г. обаче Трето отделение на ВАС с
председател Бисерка Коцева му отсъжда едва
450 лв. Т.е., на толкова оценява свършената от
него работа с мотива: “Заплатеното от страната
(т.е. Столична община) възнаграждение на ад-
воката се явява прекомерно, съобразно дейст-
вителната правна и фактическа сложност на де-
лото”.

Във връзка с това решение на съда е редно
да бъдат зададени някои въпроси.

Дали този космически хонорар не е завишен
нарочно, така че да бъде разпределен между
всички участници в тази щастлива за тях исто-
рия -  тези, които получават парите, и тези, ко-
ито им ги дават? В случая общината. Ако е така,
това не е ли брутална корупция, заради която
именно не ни пускат в Шенген и ни сочат с
пръст като най-корумпираната държава в Евро-
па?

По какъв критерий е избрана точно кантора-
та на адв. Коев? По каква процедура? С кон-
курс, търг или обществена поръчка? Има ли тук
връзка фактът, че въпросният адвокат и бивши-
ят шеф на столичния съвет А. Иванов в минало-
то се явяват нещо като колеги - г-н Иванов е
бил оперативен работник в МВР, г-н Коев слу-
жител на НСС?

Може би от общината ще се оправдаят, че
делото е за милиони и затова хонорарът е го-
лям. Общината водила ли е досега дела за
милиони и плащала ли е подобни хонорари?

С какво се занимават десетките юристи в
Столична община, щом не могат да защитават
интересите на работодателя си в най-елемен-
тарни дела, оценени от ВАС на 450 лв.? В сайта
на общината за дирекция “Правно-нормативно
обслужване” са отбелязани следните функции:
осъществява процесуално представителство на
Софийска община пред съдилищата, арбитра-
жите, особените юрисдикции и други независи-
ми и специализирани държавни органи по про-
изводства, по които общината е страна. А дали
пък нарочно не им възлагат такива дела, за да
наемат отвън адвокати и да си делят парите,
както предполагат в юридическата общност?
Защо работата да я свърши общинският юрист
срещу заплатата си, като може на адвокат отвън
да му бъде платен четвърт милион...

Кой е замесен в конкретната далавера, тряб-
ва прокуратурата да установи, ако се самосе-
зира от тази публикация, както е задължена по
закон. Но току-що преизбраният на първи тур
кмет на София гледа ли въобще какво подпис-
ва? Защото е изцяло отговорен за това как се
разходват публичните финанси. Все едно дали
лично е замесен или е създал условия, за да
могат разни тарикати да крадат най-безочливо
парите на столичните данъкоплатци.

А на столичните данъкоплатци - честито!
Следващият път пак да гласуват за партията на
г-н Иванов. И по-следващия - пак. Докато не ги
оберат до шушка.

София -
най-добрият град

за корупция

ол Кругман прави пряка
връзка между депресията и
антидемократичните тен-
денции. Не е нужен нов
Хитлер, нито Сталин, за да

Призрак броди из Европа:
Ïðèçðàêúò íà
àâòîðèòàðèçìà

Проф.
Кръстьо
ПЕТКОВ

Нелицеприятните прилики между България, Унгария и Румъния

(Продължение
от миналия брой)

П

Арестът на бившия военен министър Николай
Цонев шокира с бруталността си

се появят обществени тежнения към
авторитарно управление, заявява но-
белистът. Кругман е прав: когато бом-
бардираш една нация с шокови ре-
форми и остерити мерки, рано или
късно ще се създадат колективни
нагласи за алтернативно управление.
Национал-популисти на изток от Вие-
на има колкото щеш и то в различни
разцветки. И кандидати да се нало-
жат политически чрез избори винаги
има. Както се случи с Орбан и партия
“Фидес” в Унгария през 2010 г. и в
България - с Борисов и ГЕРБ  през
2009 и 2011 г.

Само че след изборната еуфория
идва отрезвяването. Като правило то
се генерира от икономическата ситу-
ация. Унгария и България си прили-
чат в едно: и двете страни изживяха
периоди на инвестиционен подем,
привличайки външни капитали в пе-
риода преди членството в ЕС. Но кри-
зата постави на колене икономиките
на двете страни. Правителствата реа-
гираха разнопосочно, но последици-
те бяха сходни: масиран външен заем
в Унгария, употребен недалновидно
и... ново затъване, съпроводено с
рязък спад в доходите; отказ от
външен заем в България, тригодишно
затягане на коланите, довело до па-
рализа на бизнеса в реалния сектор
и масово обедняване. Затова Кругман
има основания да ни припомни зако-
номерната, почти автоматична поява
на диктаторски режими в периоди на
икономически сътресения и финансо-
ви кризи. Неоавторитаризмът в Бълга-
рия и Унгария, както и в Румъния, е
поредно потвърждение. С уточнение-
то, че впечатляващо мнозинство от на-
родите им сами повикаха авторитар-
ните лидери. И то в началото на 21
век, когато се смяташе, че триумфът
на демокрацията е необратим!

Народопсихологическите
особености

Познавачи на унгарската история
подчертават, че там не за първи път
на върха на властта застава авторита-
рен лидер (в случая Виктор Орбан,
който напоследък се сдоби с прозви-
щето “ДИКТАТОР”). Новото е, че ун-
гарците се чувстват изоставени, без
перспективна международна подкре-
па, без необходимата доза разбиране
от традиционните партньори в Европа
и САЩ. В такава ситуация обединени-
ето около силната фигура на нацио-
налния водач е логична реакция -
какъвто и да е неговият личностен
профил и политическа биография.

В България психологическите на-
гласи за приемане (и подчинение) на
еднолична власт са още по-дългот-
райни. Бедността - тази негативна и
унизителна стигма - не ражда порив
към демокрация, а доброволно “бягст-
во от свободата” или месиански очак-
вания. Като прибавим и безпреце-
дентната 11-годишна медийна под-
крепа за Борисов, става ясно защо
така еуфорично и лесно този хариз-
матичен популист скочи “на върха”. От
него той доброволно няма да слезе, а
отстраняването чрез избори (подоб-

но в случая с Орбан) става почти не-
посилно след законовите промени, га-
рантиращи победата на собствената
му партия.

Политическите механизми

Имам предвид механизма на
вътрешната легитимация. След като
гласоподавателите са дали такава
безусловна подкрепа на един лидер
и на една партия, той има правото (и
непрекъснато се позовава на него)
да променя държавата. Нали такива
са доминиращите в Европа и САЩ
интерпретации за ролята на предста-
вителната демокрация, която функци-
онира чрез състезаващи се партии (За
предпочитане е само между две пар-
тии!). Привържениците на този класи-
чески модел в Централна и Източна
Европа и на Запад, както и българ-
ските лобистки либерални мрежи, би
трябвало да се замислят: какво се

случва, когато избраните представи-
тели се строяват монолитно зад авто-
ритарен лидер, а той на свой ред
узурпира властта с помощта на парти-
ята-инструмент (апропо, избрана по
всички правила).

В същата посока работи и външна-
та легитимация, идваща главно от
западни консервативни кръгове. На
тях по начало им беше ясно, че фигу-
рата на Бойко Борисов е най-малкото
спорна поради неговия бекграунд от
първата половина на прехода. Ком-
промисът е направен съзнателно и не
от вчера (доказателства има в грами-
те на американски посланици, опове-
стени от “Уикилийкс” и нон-пейпъра
на МВнР на Германия от навечерието
на катапултирането на Б.Б. на върха
на политическата власт). Кои са моти-
вите за него: “поради липса на друга
алтернатива” (Германия), или защото
“той е удобен” (САЩ)? Във всеки слу-
чай безпардонните, но доста реалис-
тични оценки за властовата върхушка
у нас, които оповести експосланикът
на САЩ в София Джеймс Пардю,
идват с голямо закъснение...

Казусът „Унгария”

Нобеловият лауерат Пол Кругман
определи събитията в Унгария като
конституционна революция и “автори-
тарно подхлъзване”. Първото е вярно,
второто е по-скоро евфемизъм, ако се
вникне по-дълбоко в унгарските по-
литически събития от края на 2011 г.
Пол Кругман предложи трибуна във
влиятелния “Таймс” на известната спе-
циалистка по конституционно право
Kim Lane Scheppele, за да коментира
антидемократичните мерки, въведени
залпово в Будапеща. Което на свой
ред провокира полемика с унгарския
посланик във Вашингтон и спешна
визита на колежката на Кругман в
унгарската столица.

Администрацията на президента
Обама в лицето на държавния секре-
тар Хилари Клинтън направи изявле-
ние с тон, по-остър от обичайния, и

призова Виктор Орбан да се поправи.
ЕС реагира със закъснение: изчака
да свърши председателството на Ун-
гария в ЕС и после поиска лично
обяснение от премиера за странния
обрат в неговото поведение - особе-
но в частта за отнетата независимост
на националната банка и огранича-
ването на свободата на медиите и ве-
роизповеданията. Виктор Орбан реа-
гира чрез писмо до Жозе Барозу и
реч пред Европейкия парламент.
Спорът зацикли - до момента, в който
на сцената се появи МВФ (междувре-
менно замразил преговорите за отпу-
скане на спешен и масиран заем за
изправената пред фалит Унгария).

Казусът „България”

Ние сме под наблюдение. Добре
е, че го има, защото мониторинговите
доклади на ЕК и съпът-стващите ги
санкции са единствената опора на ал-

тернативно мислещите
българи с европейска ори-
ентация. И единственият
аргумент в подкрепа на
твърдението, че обещани-
ето на ГЕРБ “Възмездие,
сигурност и ред” беше
съзнателно загърбено
след изборите през 2009
г. За разлика от правител-
ството на Виктор Орбан,
българското - на Бойко
Борисов, не е санкциони-
рано от Брюксел и Ва-
шингтон заради антидемо-
кратичен конституционен
преврат. Но поводи за не-
гативни оценки има колко-
то щеш! Но те се дават на
порции, последвани от
компромиси и потупване
по рамото. Ето няколко

примера:
 ЕК спря, после пусна субсидии-

те за земеделските производители
през 2011 г., въпреки многобройните
нарушения при оценките на усвоени-
те средства в предходния период.

 ЕК откри процедура за провер-
ка на нарушения (т.нар. държавна по-
мощ) при замяната на нископлодород-
ни земеделски земи с апетитни гор-
ски парцели, разположени в най-кра-
сивите части на планината и край-
морската полоса, но обещаната про-
верка и до днес не е приключила.

 ЕК обещава скорошно приема-
не на България в Шенгенската зона,
независимо от ясната позиция на гру-
па страни, че не техническата осигу-
реност на границите, а корупцията във
високите етажи на властта в България
е причина за отказа.

 “Трансперънси интернешънъл”
класира през 2011 г. България сред
най-корумпираните държави и никой
от Брюксел, Берлин и Вашингтон не
оспори официално реакцията на пре-
миера Борисов, че тези оценки били
социологически, т.е. ненадеждни!

 България от половин век е оку-
пирала първото място по нарушаване
на гражданските права (статистиката
се води от Европейския съд за права-
та на човека). След идването на власт
на ГЕРБ лошият ни имидж се
затвърди.

Отделно стои казусът с използва-
нето на силови и нерегламентирани
методи за натиск, изнудване и елими-
ниране на гласовити опоненти, не-
удобни свидетели и врагове с парти-
ен билет. Имам предвид скандалните
истории с флашките, разкриващи гроз-
ната картина с подслушване по върхо-
вете на политиката, бизнеса и
държавната администрация; показни-
те арести пред телевизионните каме-
ри за сплашване на публиката; бру-
талните намеси на полицията в част-
ния живот на гражданите... Какво още
трябва да се случи, за да бъде офици-
ално поставен политическият режим
в София в категорията “авторитарен”?



16 ВТОРНИК 7 ФЕВРУАРИ 2012

Общество www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ащо за България
е толкова важно
да се от-късне от
енергийната си
зависимост от

Не „Защо”, а „Кому”...
С нас се отнасят като с неграмотници, на които
може да бъде внушено каквото и да е, когато и да е

З

Лилия
ТОМОВА

Русия, попита на съвмест-
ната пресконференция
американски журналист,
видимо опитен колега, кой-
то очевидно не задава
въпросите си току-така. И
чиито питания към премие-
ра ни Борисов, дори несъ-
гласувани, са правилните...

Та веднага възникват
въпросите: кой му съобщи
на придружаващия Хилари
Клинтън кореспондент, че
сме в “енергийна зависи-
мост”, а не си сътрудни-
чим? Кръжецът около
Алекс Алексиев и сие ло-
бисти, включително и за
шистов газ, макар и не
само? Или файтонът бълга-
ри, които живеят не зара-
ди, а от това - да се опитват
да откъснат двете страни -

нашата и Русия, една от
друга? Т.нар. правителстве-
ни организации, удостоени
да се срещнат с американ-
ския държавен секретар
Хилари Клинтън и чиито
имена до последния мо-
мент бяха пазени в най-
строга тайна ли направиха
подобен донос? Като че ли
други тайни в държавата ни
останаха, та тази ни е ку-
сурът... Или просто въ-
просът си лети от Вашинг-
тон до София...

Специалистите по Ру-
сия и по славянството във
великата (казвам го без
ирония) страна САЩ много
добре знаят, че зор ще
видят, докато (и ако)
откъснат нашите народи
един от друг. Доколкото
това е посилна задача,
разбира се, даже за хора
като тях, спечелили студе-
ната война.

Въпросът е друг - ще се
намери ли национален
ефир, в който наш журна-
лист да има възможност (а
колеги с подобни въпроси
има, само че къде да ги
зададат?), в който да се
чуе: Кому са нужни опити-
те да ни разделят и проти-
вопоставят? Защо не спи-
рат вече 20 и кусур годи-
ни? В името на пазарната

икономика ли ни насъ-
скват, или в името на иде-
ологизираната икономика?
С какво връзките между
страните ни и между наро-
дите ни чак толкова стряс-
ка високопоставени хора,
които са начело на аме-

риканската държава и по-
литика, та вече се действа
така грубо, непохватно и
високомерно? И както
обикновено, откакто светът
е еднополюсен,  действа се
безпардонно, като че се
обръщат към  неграмотни-
ци, на които може да бъде
внушено каквото и да било,
когато и да било...

А най-важното е какво

ще направи България, т.е.
нейното днес еднопартий-
но и също тъй еднополюс-
но държавно ръководство.
Защото то не е само по-
хваленият публично от
г-жа Клинтън български
външен министър. Нито
още няколко напиращи за
потупване по рамото наци-
онални предатели. Нито
отскорощният лобист за

шистов газ и шеф на 5-6
депутати Иван Костов.

Българите отлично зна-
ят кой е техен приятел и
брат от векове. Знаят и
какво е да следваш пазар-
ни ниши и да търсиш ико-
номическа изгода там,
където наистина има така-
ва. Та се надявам зор да
видят специалистите по
славянство и Русия и висо-
кообразованите им хора в
съответните отдели. Ще
успеят ли? Кой знае, за-
логът е висок - Балканите.
Максималното им откъсва-
не от Русия и където е
възможно - превръщането
им във враг на Русия. Едва
ли всъщност някой си пра-
ви илюзии, че става дума
за енергетика. Става дума
да бъде яхната темата
“енергетика”, за да се осъ-
ществяват политически
цели. Като разместване на
US военни бази например,
за които Европа май дава
все по-малко място...

Но ми се ще да вярвам
този път, че едва ли ще
успеят. Защото трябва да
сме съвсем глупави и
съвсем да не си взимаме
поука от уроците в истори-
ята ни, за да продължава-
ме да сме маша на нечии
интереси, пък били те и
велики. Вместо да поглед-
нем най-сетне собствения
си интерес и собствената
си политика.

Бойко Борисов посрещна Хилъри Клинтън, а какво му
каза тя тепърва ще си проличи...

Сигналът е подаден

Васил
ПОПОВ

Нека да си кажем за какво
дойде едно толкова висо-
копоставено лице в амери-
канската администрация,
което е вторият човек там
след президента. Посла-
нията на г-жа Клинтън по-
казаха две неща - първото
е, че България губи още

малко суверенитет, постановен от собствената й консти-
туция, но и от участието й в Европейския съюз. Второто
е, че американците ще ни диктуват всичко, както вече
ни го диктуват. Ако трябва да правим някакви пояснения
- отдавна и в икономиката, и в националната сигурност,
и в отбраната ние нямаме никаква самостоятелност. Ние
вече нямаме и защита откъм Североатлантическия пакт.

Възникват много естествени въпроси, след като
българското държавно ръководство посрещна Хилари
Клинтън, както всъщност подобава. Сигурни сме, че тук
ще има няколко резултата. Да оставим настрана шисто-
вия газ, натискът за наместването тук на “Шеврон” е
пределно ясен, а приказките за опазване на природата
са като любезностите на вълка пред Червената шапчи-
ца. Другият въпрос обаче е - след като бъдат закрити
поне две бази на САЩ в Германия, къде ще отидат
около 2-3 хил. американски войници в източно направ-
ление? Ние отговаряме - в България. Трети въпрос е
дали американците ще продължават да ползват българ-
ските военни бази, пак без да плащат. Очевидно - да.

Не за първи път се вижда как Вашингтон осъществя-
ва идеята за глобализация на света. И не за първи път
става ясно защо определено българско държавно ръко-
водство се поддава точно на това внушение. Въпросът е
дали в нашата страна има някакви сили - преди всичко
политически, разбира се, които да се противопоставят
на такъв слугинаж.

УЧЕНИЦИ СЪБИРАТ ПАРИ
ЗА ЛЕЧЕНИЕ НА ПРИЯТЕЛ

Учениците от подготвителна група и от началните
курсове а столичното 139-о ОЩ “Захари Круша” орга-
низират днес (вторник) от 18 ч. във физкултурния са-
лон благотворителен базар и концерт в подкрепа на
дарителската кампания “Да помогнем на приятел”. Тя
цели набиране на средства за бъбречна транспланта-
ция в Испания, от която се нуждае Александър Цолов.
Той е хоспитализиран в Испания, трансплантацията
струва 50 000 евро, до момента са събрани 42 000 лв.

Учениците от подготвителна група и началния курс
са изработили играчки, кукерски маски и декоративни
пана с природни материали и хартия, които ще се
продават. Събраните средства ще се внесат по банков
път на сметката на Александър Цолов. В момента
събраните средствата за хемодиализа и пребиваване
в болницата са на изчерпване, ще стигнат още за
около месец.

СМЕТКАТА ЗА ДАРЕНИЯ:
УниКредит Булбанк

Александър Цолов - BGN:BG67 UNCR 7000 1519 8026 24
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Култура
очаквайте

оп спектаклите на Варненския
драматичен театър - “Ричард III” от
Шекспир на режисьора Пламен
Марков и “Фауст” от Гьоте на ре-

„Миграцията
на паламуда”
на Людмил Тодоров
излиза на екран

ИК „Персей” издава книга със
стихове и писма на Димчо Дебелянов
ИК „Персей” издава книга със
стихове и писма на Димчо Дебелянов
ИК „Персей” издава книга със
стихове и писма на Димчо Дебелянов
ИК „Персей” издава книга със
стихове и писма на Димчо Дебелянов
ИК „Персей” издава книга със
стихове и писма на Димчо Дебелянов
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Новият игрален филм на Люд-
мил Тодоров (сценарист и режи-
сьор) “Миграцията на паламуда”
бе представен премиерно снощи
в кино “Люмиер”. Оператор на
лентата е Рали Ралчев. В глав-
ните роли са Христо Мутафчи-
ев, Стефан Вълдобрев, Владимир
Зомбори, Никола Стоянов, Велко
Кънев - на чиято светла памет
екипът посвети премиерата,
Гергана Стоянова, Кенуъд Хил,
Ицхак Финци и др., научи ДУМА
от Златна Костова. “Филмът е
светъл, ведър, ефирен. В него
отсъстват клишетата на съвре-
менното българско кино - убий-
ства, корупция, наркотици, наси-
лие, предателства, отмъщения,
проституция. Няма го дори кли-
шето за голямата любов.
Филмът се вглежда в живота на
хората извън големите градове.
Тяхното светоусещане рядко се
вмества в изградените от нас
стереотипи за съвременна Бълга-
рия”, споделя Людмил Тодоров.

Нови членове на СБХ
откриват изложба

Съюзът на българските худож-
ници представя изложба на нови-
те членове на СБХ - сесия 2012,
която се открива днес в 18 ч. на
ул. “Шипка” 6, II етаж, и ще
продължи до 11 февруари. На
тазгодишната сесия за прием на
нови членове на СБХ бяха при-
ети 79 автори в 13 секции.
Списъкът е изпъстрен както с
млади, така и с вече утвърдени
у нас и в чужбина български и
чужди творци, носители на раз-
лични награди в областта на
съвременното изкуство, които
заявяват желанието си да ста-
нат част от най-голямото про-
фесионално сдружение на худож-
ници в България, отбелязват от
СБХ.

„НЕМО” пее
за Рачо Колев

“Съб зиро фарм”, “Дринк
тиътър”, “Скитникс” и “Немо” ще
свирят благотворително на 9
февруари в “Тънка червена ли-
ния”. Началният час е 20 ч., а
цената на входа - 6 лв. Парите
от концерта са за каузата “Да
подкрепим Рачо” - за спортния
журналист Рачо Колев. В момен-
та журналистът води борба с
тежко заболяване, за което му е
необходима животоспасяващата
сума от 175 000 евро за цялост-
ното лечение. Всеки може да даде
своя принос за оздравяването
на Рачо и с дарителски SMS с
текст - DMS RACHO - на номер
17 777 (за трите мобилни опера-
тора, на цена 1.20 лв. с ДДС).
Дарителските сметки на Рачо
Колев и инициативите, обвърза-
ни със събирането на средства,
може да се видят на линк http://
podkrepi-racho.sportal.bg/podkrepi-
racho.php.

ПОЧИНА АНГЕЛ ГЕОРГИЕВ-АЧО

Ангел Георгиев-Ачо в последната си
роля в “Седем часа разлика”

Актьорът Ангел Георгиев-Ачо е по-
чинал вчера, научи ДУМА от Минис-
терството на културата. Роден е на
28 декември 1944 г. във Враца.
Завършва актьорско майсторство във

ВИТИЗ “Кр. Сарафов” през 1968 г. при
проф. Желчо Мандаджиев. Работи като
актьор в Драматичен театър Благоев-
град, Драматичен театър Пазарджик, 30
години е в Сатиричния театър. От 2002 г.
е в трупата на театър “София”. Има над
100 роли на сцената и още толкова в
радиото, телевизията и киното. Сред ро-
лите му са Сотир в “Одисей пътува за
Итака” от К. Илиев, Манчо във “Вража-
лец” и Кочев в “Новото пристанище” от
Ст. Л. Костов, Безотговорният в “Рейс”,
Тихов в “Мамут”, Висящият в “Сако от
велур” от Ст. Стратиев, Михал в “Михал
Мишкоед” от С. Доброплодни, Мъжът в
“Брачен етюд” от Е. Олби, Президентът
Делбек в “Хотел между тоя и оня свят”
от Е. Е. Шмит, Борис - поп, в “Конят на
Александър Велики” и Йосиф във “Всич-
ки луди ме обичат” от Стефан Цанев,
Баптиста Минола в “Укротяване на

опърничавата” от Шекспир и др. Но-
сител е на редица национални награ-
ди - в IV национален преглед на
българската драма и театър за роля-
та на Борил в “Калоян” от Камен Зи-
даров, Национален преглед на мла-
дежката пиеса - Русе за ролята на
Часовников в “Океан” от Ал. Щейн,
първа награда за радиопиеса на на-
ционален преглед - Разлог за ролята
на Вълка в “Тайната сила на Мечока
Пепо” от Д. Димитров, на Национал-
ния преглед на българската драма и
театър за ролята на Маджаров и Ун-
гарски в “Обичате ли човешко?” от
Мирон Иванов, “Икар” на САБ за най-
добра мъжка роля - Михал в “Михал
Мишкоед” от Сава Доброплодни.

Опелото ще се състои на 9 февру-
ари от 12.30 ч. в черквата “Св. Седмо-
численици” в София.

Напред към
класиката

Топ спектаклите
„Ричард III” и „Фауст”
гледат варненци
днес и утре

сценография на Васил Абаджиев и
поддържаща мъжка роля на Стоян Ра-
дев (Мефистофел), две награди от ТФ
“Сцена на кръстопът”, Пловдив 2010 - за
най-добро представление на голяма сце-
на и за режисура на Лилия Абаджиева.

“Внушително е сценичното присъ-
ствие на Михаил Мутафов в ролята на
Фауст. Актьорът не пресъздава своя ге-
рой, той го представя в цялата дълбочи-
на на трагичната незадоволеност, в ця-
лата страст към непостижимото
съвършенство, в цялото горчиво разо-
чарование от несъществуващата любов,
в цялото прозрение за безсмислието на
живота, страстта и високите стремежи,
пише театралната критичка на ДУМА
Светлана Панчева. Този спектакъл на
Лилия Абаджиева несъмнено поставя
същностните въпроси за живота и
смъртта, за смисъла и цената, за исти-
ната и непостижимите желания, като
тази философска натовареност е “обле-
чена” в пъстра, многолика и вихрено
променяща се театрална форма”,
допълва Панчева.

“В постановката си “Ричард III” режи-
сьорът Пламен Марков разчупва истори-
ческата хроника, дистанцира се от кла-
сическия прочит, внася иронични и дори
комедийни нотки, с което обогатява по-
сланията, заложени в Шекспировия текст,
и адресира спектакъла не към миналото,
а към съвременността... Предизвикател-
ството да изиграе един от най-прочутите
злодеи в световната драматургия е поел
актьорът Стоян Радев, избрал за водеща
в изграждането на образа на Ричард
репликата: “Стани, какъвто искаш се, или
предай на смърт тоз, който си, щом тоз,

който си, не ти доставя радост!”, отбеляз-
ва Светлана Панчева.

Както ДУМА писа, цените на билети-
те през февруари са намалени на 4 лв.
Изключение правят гостуващите и камер-
ните спектакли. Драматичен театър “Сто-
ян Бъчваров” отправя този свой жест в
месеца на любовта към всички цените-
ли, които ще пренебрегнат студа, за да
съпреживеят спектаклите и постижения-
та на любимите си актьори.

Стоян Радев
и Гергана
Плетньова
в “Ричард III”

Михаил Мутафов
във “Фауст”С
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жисьорката Лилия Абаджиева ще бъдат
представени днес и утре от 19 ч., научи
ДУМА от Виолета Тончева. Варненският
“Ричард III” получи 4 номинации за “Икар
2011” - за главна мъжка роля на Стоян
Радев, за сценография и костюми на
Мира Каланова, за авторска музика на
Калин Николов и за майсторско техни-
ческо осъществяване. Варненският “Фа-
уст” има 2 номинации “Икар 2010” - за
сценография на Васил Абаджиев и за
майсторско изпълнение на техническия
екип, две номинации “Аскеер 2010” - за

Музикантите от “Румба афи-
сионадо” са почти готови с
дебютния си албум и ще
потърсят вдъхновение в чужби-
на за довършителните работи
по проекта. Дестинацията на
латиномузикантите през февру-
ари не е някоя топла държава
от Южна Америка, а снежна
Австрия. Последните няколко
парчета от все още неозагла-
вения албум ще бъдат записа-
ни в Залцбург, в “White Room
Studios”. Смесването на парче-
тата също ще бъде направено
там. Мастерингът ще бъде по-
верен на звукоинженерите от
“DNS Studios” в Германия, на-
учи ДУМА от Весела Венчева.

Кристо и талантливите ки-
таристи Симеон и Цветан, кои-
то са основните действащи
лица в “Румба афисионадо”, ще
привлекат за дебютния си ал-
бум много чуждестранни гост-
музиканти, с някои от които ще
се срещнат в студиото в

„Румба афисионадо” свири в „Студио 5”
преди турнето си в Австрия
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Залцбург. Там ще ги очакват
Хосе Маркес - фламенко кита-
ра, Сани - перкусии, и диджей
Angelove. Очаква се първият
проект на латиноформацията
да излезе на българския па-
зар през пролетта.

Пътуването на “Румба афи-

сионадо” има и още една цел
- клубно турне в Австрия, което
ще срещне местните почитате-
ли на испаноезичната музика
с фееричното шоу, което
българската група изнася.

Последният концерт на му-
зикантите у нас, преди да за-

минат, е на 11 февруари в сто-
личния клуб “Студио 5” от
22.30 ч. Тогава горещите фла-
менко ритми и испански мело-
дии ще бъдат акомпанирани
от най-новите авторски компо-
зиции на групата. Билетите за
испанската вечер са по 10 лв.
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Тази опера на Майербер,
възприемана като първата “голя-
ма опера” в историята, превърна-
ла се в ХIХ век в истински хит,
днес трудно оживява на светов-
ните сцени. Мащабите в “гран
маниер” на една смесица от ме-
лодрама, зрелищност, драматич-
ни арии и големи хорови сцени,
постановъчни предизвикателст-
ва, голяма продължителност са
изпитание и за най-големите
оперни театри. Софийската опе-
ра извърши отново истински по-
двиг, като отговори на това изпи-
тание. Изпитание, в което дири-
гентът Дидие Талпен и режи-
сьорът Уисам Арбаш съумяха да
изградят съвременен прочит на
трудното заглавие. Прочит, бли-
зък до всяко време. Два равно-
стойни състава защитиха убеди-
телно заглавието. Утвърди се и
образът за Софийската опера
като ансамбъл с високи стандар-
ти, способен да отговори на изи-
скванията на толкова различни
стилове като оперния театър на
Вагнер, а сега и на френския - и
в случая на френската “голяма
опера”. Да събуди любопитството
на българската публика към бо-
гатия свят на операта.

Роберт, син на Сатаната и
една смъртна, и Алис, негова
млечна сестра, символ на чисто-
тата, от една страна, и Бертрам -
Сатаната, са основният три-
ъгълник в тази драма. Роберт е
преследван от баща си - Сатана-
та, който иска да го подмами да
продаде душата си. Алис и него-
вата любима Изабел успяват да
победят Сатаната-Бертрам. След
много перипетии Роберт не под-
писва договор с Бертрам, злата
магия е развалена.

Този вечен сюжет, познат от
литературната класика, Майер-
бер превръща в “умопомрачи-
телен успех”, в триумф, какъвто
няма равен в историята на му-
зикалния спектакъл. Операта
“Роберт Дяволът” е отговор на
времето, в което се ражда - да-
лечната 1831 г., време на либе-
рални настроения от 30-те го-
дини на ХIХ век, на зрелища по
вкуса на едрата буржоазия.

Роберт всъщност не е Дя-
волът, той е човекът, в когото
се бори доброто със злото. Дя-

ëëëëëëëëëë
За първи път на българска сцена оживя
тази творба на Майербер - резултат
от сътрудничеството между
Софийската опера и Френския институт

вечната приказка за борбата
на доброто и злото
вечната приказка за борбата
на доброто и злото
вечната приказка за борбата
на доброто и злото
вечната приказка за борбата
на доброто и злото
вечната приказка за борбата
на доброто и злото
Магдалена МАНОЛОВА

Премиерата на операта “Роберт Дяволът” от Джакомо Майер-
бер бе събитие в “гран маниер”, с което отзвуча поредицата
от богатата празнична програма на Френския институт в
България по повод неговата 20-годишнина. За първи път на
българска сцена оживя тази “голяма опера”, резултат от
сътрудничеството между Софийската опера и Френския
институт. Съвместната продукция утвърди присъствието на
френски заглавия на първата ни оперна сцена от последните
години.  Предизвикателството френска опера, започнало с
“Лакме” на Делиб, “Хофманови разкази” на Офенбах, “Дон
Кихот” на Масне, кулминира с “Роберт Дяволът”.

волът е Бертрам, който подмам-
ва по различен начин Роберт
да продаде душата си. Режи-
сьорът Уисам Арбаш ни среща
именно с този Роберт - същест-
во, в което бушуват силите на
доброто и злото.

Арбаш бяга от външната зре-
лищност, към която голямата опе-
ра предразполага. Неговата
страст - театърът, и привързаност
към словото, четене на текстове
извежда спектакъла от харакер-
ната оперна естетика. Арбаш
разказва един извечен сюжет за
доброто и злото, за тъмното и
светлото, присъщо на човешката
природа, на езика на театъра.
Разиграва театър в черно и бяла
светлина, в пестелива, почти гра-
фична сценография (като сцено-
граф на заглавието), с певци-ак-
тьори, отчуждени от оперната
естетика и усвоили жеста и пове-
дението на театралния изказ.
Големите хорови сцени влизат в
ролята на коментатор като в
гръцката трагедия. Характерните
балетни епизоди във френската
опера тук органично са вплетени
в театралния образ, без да бъдат
възприемани само като танцува-
лен елемент. Хореографката Кон-
стантина Ханджиева с много въо-
бражение обиграва многоплано-
вото пространство в сцената на

вакханалията на монахините в
манастира. Пластичният образ е
органично вплетен в сюжета.
Режисьорът залага на драматич-
ното, извежда отчетливи драма-
тургични линии в изграждането
на цялото, героите - истински
като в живота, внушават темата
за извечната борба в нас самите.
Арбаш поставя Бертрам-Сатана-
та в ролята на наблюдател на
случващото се. Той излиза в на-
чалото, изважда столове, сяда и
гледа като на театър. По-късно
влиза в играта. Бертрам-изкуси-
телят разпалва в Роберт страстта
по пари и власт, предлага му
съблазни, откъсва го от любовта
и истината, борбата между два-
мата герои е разиграна в истин-
ски театрален спектакъл.

Пестеливото сценографско
решение залага на променящи
се пространства и перспективи,
оформени от движението на
черни и прозрачни кулиси. Ефект-
но, на втори план, пластичен танц
разиграва сюжета на дуети и
арии. Отражение в огледални
стени създава имагинерна дей-
ствителност на двойствения “аз”,
мултимедията ефектно като на
кино допълва внушението за
иреално и реално. В тази игра на
черно и бяла светлина, героите
не са осветени, както това е в
оперния театър. Те са полусилу-
ети. Нещо, което е различно, но
все пак ми се искаше, особено в
първо действие, хорът и артисти-
те да не остават в тъмното. Изгуб-
ват се като присъствие. Първо
действие бе в прекален сумрак,
трето - истинска филмова вакха-
налия, а последно - театър от
висока класа. Особено силни
моменти са двата терцета - първи-
ят, акапела, когато всеки е като в
унес в своя свят, в триъгълника

Бертрам, Роберт и Алис. Музика-
та тук е уникална за времето си.
Всеки герой сякаш разговаря със
себе си, гласовете се движат в
различни тоналности, една засти-
нала сценична картина с изклю-
чително въздействие. Вторият
терцет (отново Бертрам, Роберт
и Алис) в края на операта е дра-
матична борба при всеки герой.
Това вече не е размисъл, а
въпрос кой ще победи - Сатана-
та или Роберт, злото или добро-
то в нас. Направените копюри
стягат творбата в една драматич-
на рамка, музиката държи в не-
прекъсанто напрежение. Костю-
мите на Даниела Йорданова са
стилни, изчистени, валидни за
всяко време, в добър синхрон със
замисъла.

Голямата опера е превърната
в музикално-сценична драма, с
вътрешно напрежение, държащо
вниманието. Избягала от външна-
та помпозност, тя е намерила
убежище в един съвременен об-
раз, близък до нашата чувстви-
телност. Може би затова на фи-
нала, когато хорът запява търже-
ствен сватбен химн от цялата
зала, булката Изабел е в среда-
та на партера, а публика и сцена
се сляха в едно цяло, възторже-
ните аплаузи и “браво” дълго не
затихваха, въпреки късния преди
полунощ час.

Героите на тази опера са го-
лямо вокално и артистично пре-
дизвикателство. Изисква се не
само гласова издръжливост, но и
познаване на стила, способност
за актьорско внушение. Двата
състава се представиха равно-
стойно. Гостът Филип До - Ро-
берт, изгради вокално и артис-
тично образа, но трудните фал-
цети и височини бяха проблем.
Докато Георги Султанов създаде

един по-човечен Роберт, един
по-топъл и близък до нас образ.
Убедителен бе Бертрам и на
Мартин Цонев. Той създаде вну-
шителен музикален и актьорски
образ на Сатаната. По-различни
нюанси, вокално и драматично,
се получиха при двойката Султа-
нов-Светозар Рангелов в ролята
на Роберт и Бертрам. Една по-
емоционална игра и вокалност.
Женските образи също бяха до-
бре подбрани. Диана Василева
предложи една по-лирична и
пластична Изабел от Ирина Же-
кова, повече въздействаща като
вокален образ. Олга Михайлова-
Динева като Алис бе сдържана и
стилна, докато Любов Методиева
- по-чувствена и топла.

Голяма е заслугата на дири-
гента Талпен, който вдъхна жи-
вот на творбата и въведе ан-
самбъл и солисти в изисквания-
та на стила като негов истински
познавач. Наситената звучност
на големия оркестър и контра-
стна динамика, специфичният
щрих в нюнасите, характерни за
музиката на Майербер, внуши-
телните хорови сцени и ансам-
бли, драматични арии и дуети
създадоха цялостната музикал-
на тъкан на творбата в диалог
със сценичния й образ. Енергич-
но и много прецизно Талпен
водеше спектакъла, изискваше
от певците онази вокалност и
интерпретация, която прави
операта въздействаща и вярна
на стила. Познавач на стила, той
преведе през изпитанието ан-
самбъла на Софийската опера.

Истински героизъм проявиха
оркестърът, хорът, солистите,
балетът, целият ансамбъл, кои-
то в тази голяма продължител-
ност на операта поддържаха
драматичното напрежение и
внимание, създадоха незабра-
вим спектакъл, който се вписва
в историята на българското
изпълнителско майсторство. Ус-
пехът не би бил пълен без уси-
лията на всички технически
служби, на асистенти и помощ-
ници в тази внушителна поста-
новка, подложила на изпитание
целия екип на операта.

Дидие Талпен е музикантът,
който влага усилия да запознае
българската публика с опери,
които не са играни у нас. Това е
от значение не само за музикан-
тите и обогатяване опита им в
различни стилове, но и за фор-
миране вкуса на публиката. Зна-
чимо е и за вливане в традиции-
те на оперния ни театър свежа
кръв, разпалване на страсти по
френската култура.

Тази премиера събуди раз-
мисъл за нас самите, за изкуше-
нията и способността да им усто-
им, да намерим сили да бъдем
човеци, за свободата да изби-
раш, за нещата от живота, за
борбата, бушуваща в нас. Такава
е операта “Роберт Дяволът”, веч-
ната приказка за борбата на
доброто и злото в нас.
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Две блондинки беседват за бра-
ка:

- Струва ми се, - казва едната, -
че бракът прилича на мираж в пу-
стинята: с дворец, палми и камила.

- Права си - първо изчезва дво-
рецът, след това палмите и оста-
ваш само с камилата...

ГРИГОР ЛИЛОВ, журналист и писател
ЕНЬО КРЪСТОВЧЕВ, футболист
ЛЮБОМИР НЕЙКОВ, актьор
ПЕТЯ НИКОЛОВА, учредителка
на клуба “Приятели на вестник ДУМА”
в Ловеч
СВЕТОСЛАВ ШИВАРОВ,
политик и общественик

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

7
Св. преподобни Пар-

тений Лампсакийски
(† 318). Св. 1003 свети
мъченици, пострадали в Никомидия
(† 303). Св. преподобни Лука Еладски
(† 3946). Св. преподобни Априон, епископ
Кипърски

Преподобни Партений се родил в Ме-
литопол и в детството си не получил об-
разование. Но молейки се усърдно в
църква и слушайки внимателно четенето
на свещените книги, той обикнал Госпо-
да от все сърце, стараел се да изпълнява
Неговите заповеди и да помага на нуж-
даещите се. Партений бил беден, ловял
риба в близкото езеро, продавал я и
помагал на бедните. Господ удостоил
младежа с благодатта Си и му дал сила
да изцерява болести чрез призоваване
на Божието име. Мелитополският епис-
коп узнал за това, повикал Партений,
погрижил се за неговото образование и
по-късно го ръкоположил за презвитер.
Св. Партений почнал още по-усърдно да
служи Богу и да помага на ближните. Той
бил избран за епископ на град Лампсак,
пасял вярно паството си и с горещата си
и силна молитва правел чудеса. Особено
той бил силен над злите духове. Св.
Партений доживял до дълбока старост и
на дело показал своята любов към Бога
и ближните. Той живял във времето на
св. цар Константин и се преселил във
вечния и блажен Христов покой в IV век.

а първи път в
България от от
днес до 14 февру-
ари ще се проведе

Най-хубавото домашно вино се
търси на фестивала в Мелник
Най-хубавото домашно вино се
търси на фестивала в Мелник
Най-хубавото домашно вино се
търси на фестивала в Мелник
Най-хубавото домашно вино се
търси на фестивала в Мелник
Най-хубавото домашно вино се
търси на фестивала в Мелник

Седмица на брака
вече и в България
На специален
интернет сайт
семейните
двойки могат
да почерпят
различни идеи
за това как
да заздравят
любовта
помежду си и да
се забавляват
заедно

З в повече от 12 страни, сред
които Англия, Америка, Герма-
ния, Чехия, Словакия, Румъния,
Италия, Австралия, Холандия,
Южна Африка и др.

Инициативата включва ре-
дица мероприятия с цел ра-
зясняване на ползите от бра-
ка и оказване на подкрепа на
двойки по пътя им към създа-

ване на успешна връзка и ук-
репване на традиционното се-
мейство. Основната цел на
проявата през тази година ще
бъде популяризиране на по-
добни събития, като желание-
то на гражданските организа-
ции, които я подкрепят, е се-
мейните двойки в България да
чуят, че е възможно да имат

щастлив и успешен узаконен
съвместен живот. Седмицата
на брака празнува здравия
съюз между един мъж и една
жена, които са направили вза-
имно посвещение един към
друг до края на дните си, с
цел, но не само, да създадат и
отгледат потомство.

Координаторите на иници-
ативата у нас призовават двой-
ките да се фокусират върху
брака си - поне през тази сед-
мица. За целта са създали сайт
www.brak.bg, където мъжете и
жените могат да почерпят
различни идеи за това как да
заздравят любовта помежду
си, да се забавляват заедно,
да намерят полезни материа-
ли и ресурси за обогатяване и
развиване на по-добри пълно-
ценни взаимоотношения, как-
то и да разкажат историята си.

В България инициативата
ще бъде популяризирана от
организации и личности, под-
крепящи брака и семейство-
то, като координатор на про-
явата е Гражданско сдруже-
ние “Асоциация общество и
ценности”.

Седмица на брака. Междуна-
родната инициатива има за
цел да обедини обществените
усилия за укрепване и
насърчаване на традиционни-
те семейни ценности. Събити-
ето се провежда всяка година

Уникалната възможност да излезе на
вечеря с една от героините на “Лоши-
те момичета на България” се предо-
ставя на читателите на изданието.
Победителят, регистрирал номера си,
ще бъде избран в началото на март. А
кое ще е “лошото момиче”, което ще
зарадва един от почитателите си, ще
стане ясно в края на месеца.
“В България книгоиздаването е
сериозно засегнато от кризата в
последните 2-3 години. Отдавна се
смята, че при 1000 продадени бройки
имаме бестселър. Е, в този ред на
мисли мога спокойно да заявя, че
“Лошите момичета на България” е
първият e-book бестселър у нас”,
споделя журналистът Георги Стоянов,
автор на хитовото четиво.
Мнозина се питат защо е избрано
точно такова заглавие. “В очите на
болшинството те са такива - лоши,
черни, гадни... Понякога ми става
адски странно, зачитайки се в комен-
тари под статии за някоя известна
родна личност, каквито са героините в
книгата. Определението “лошите” е
една закачка с общественото мнение.
А дали наистина са толкова лоши?!
Точно това ще научи всеки, който
прочете книгата”, споделя Стоянов.
Изданието може да бъде поръчано на
www.loshimomicheta.com.

ФЕН ЩЕ ВЕЧЕРЯ
С ГЕРОИНЯ
ОТ БЕСТСЕЛЪР

ладият изпълнител Кристо и
Човекът-паяк Иван Кристоф
откровено се заиграват с “Мис
Плеймейт 2011” Меги Колева

Кристо и Иван Кристоф
се заиграха с плеймейтка

МММММ
във видеото към песента “Да полетя”
(Fire Off). Надминаващи очакванията
смели каскади от хеликоптер съпро-
вождат сюжетната линия на клипа.

Стилен коктейл предшестваше офи-
циалната промоция на видеото. Иван
Кристоф сподели как са направени ка-
скадите над езерото и колко време е
отнела на екипа реализацията им.
Сред гостите бяха представители на
бизнеса, чужденци, фенове на
изпълнителя, публични личности, ме-
дии. Събитието уважи и Зара, която
преди време също бе поканена от
Кристо да участва в клипа му “Аре дай
пак”. Денс парчето отбеляза началото
на соловата му кариера.

Режисьори на “Да полетя” (Fire Off)
са Кристо и Малин Миланов-Монти.
Оператор на видеото е Ивайло Конов.
Текстът е на Кристо, а музиката - на
Светлин Къслев. Съвсем скоро клипът
ще се завърти и в родния тв ефир.

Американци направи-
ха бира с вкус на пица,
която бързо се превърна
в хит в страната. На раз-
лични етапи от варенето
на кехлибарената напит-

Ако търсите партньор в живота за
дългосрочни отношения, разгледайте
какво вещае зодиакалният му знак,
призовават авторите на британско про-
учване. Според изследването, ако ис-
кате силни емоции и страстни приклю-
чения, изберете си мъж Телец, Близ-
наци, Лъв или Скорпион. Представите-
ли на силния пол, родени под знака
на Риби, Рак, Везни и Дева, по приро-
да са тихи и спокойни характери. Те са
по-склонни да се подчиняват на воля-
та на жената.

Мъжът Козирог е приказлив, но и
твърдоглав. Обича да говори и изслуш-
ва събеседника си, но рядко приема
проблемите му присърце.

Един от най-толерантните партньо-
ри е зодия Везни. Те имат уравновесен
характер и постоянство. Лъвовете оби-
чат да залагат на партньор, който да
ласкае суетата им, като избират кра-
сива и предизвикателна жена, с която
да дразнят околните.

Елитен италиански ресторант даде
безплатна вечеря на всеки посетител,
който бе дошъл в заведението по бе-
льо. Собственикът Алесандро Синьори-
ни, жител на Палая, провинция Тоска-
на, обясни, че е организирал акцията,
за да привлече вниманието към тежка-
та икономическа ситуация в страната.
По думите му властите са оставили ита-
лианците без дрехи.

Мъжете се
избират и според
зодията им

Клиенти по
бельо ядоха без
пари в елитен
ресторант

Бира с вкус на пица стана хит в САЩБира с вкус на пица стана хит в САЩБира с вкус на пица стана хит в САЩБира с вкус на пица стана хит в САЩБира с вкус на пица стана хит в САЩ
ка се добавят домати,
босилек, риган и чесън.
Според жената на произ-
водителя първоначалната
идея е била да се напра-
ви марината за добавяне

към панировка и тесто.
Домашната бира е била
създадена с 9.5 на сто
съдържание на алкохол,
но сега тя вече е по-лека
- с 4.7 процента.

На полуголата вечеря дошли общо
20 души. Сервирали им лазаня и пече-
ни ястия. Някои седели по гащи и с
шапки и шалове, други останали по
бельо, но си сложили ризи. Много от
клиентите възприели акцията като по-
вод да се повеселят. Друга част от по-
сетителите обаче изразила искрена
подкрепа за начинанието на Алесанд-
ро Синьорини.
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Памет

а малцина е извест-
но, че ненадминати-
ят майстор в света
на борбата през
първите десетилетия

С любов към хората
Дори Светият синод може да се поучи от християнското милосърдие на Дан Колов

Йонко БОНОВ

ше, че не е бил сред надаре-
ните тричари. Затова пък още
през 30-те години бил извес-
тен сред тогавашните спорт-
ни среди като един от голе-
мите меценати на борбата в
България.

По какъв повод и при как-
ви обстоятелства се е запоз-
нал с непобедимия Дан Колов,
не можеше да си спомни. За-
това пък в паметта му бяха ос-
танали неизличими впечатле-
ния не толкова

за легендата и за
спортния идеал

наречен Дан Колов, колкото
за реалния човек, сътворен от
плът и кръв. “Дан Колов беше
необикновено отзивчив и без-
користен - твърдеше Цено Це-
нов. - Беше православен, по-
сещаваше редовно богослу-
женията. През живота си по-
магаше на стотици нуждаещи
се. Изпращаше пари на много
бедни студенти, за да
продължат обучението си. Са-
мият той сякаш олицетворява-
ше християнска благотвори-
телна фондация. Не можеше
да живее без своята благоде-
телност. Канеха го не-
прекъснато младоженци, за
да им кумува. Той се отнасяше
с пълно разбиране към мол-
бите им и ако
не му беше
възможно да
отиде на сват-
бата, се реван-
шираше, като
им изпраща-
ше порядъчна
сума, за да
стъпят на кра-
ката си. Изоб-
що стремежът
му да помага
на хората, и
то не само с
пари, беше по-
силен от него.
Беше добър и
отзивчив до
наивност”.

Кариерата
на Дан Колов
з а п о ч н а л а
с р а в н и т е л н о
късно. Борил
се и побежда-
вал, влагайки
много воля и
енергия, до
смъртта си.
Постигнал е
около 1600
победи. На 18-
г о д и ш н а
възраст зами-
нал за Амери-
ка, за да си
изкарва пре-
храната с
тежък физиче-
ски труд и да
си търси къс-

мета. Веднъж отишъл на цирк.
Когато призовали да излезе
някой смелчага и да премери
силите си с великана Джеф
Лауренс, приятелите му го из-
карали на арената. Младият
Дончо надвил американеца с
елементарните си познания по
борба. Оттогава в продълже-
ние на пет години се препита-
вал като непобедим борец в
цирковете. В про-дължение на
20 години имал славата на
най-силен борец в света.
Френските вестници го нари-
чат Балканския лъв. “Който не
е видял Дан Колов да се бори,
не знае нищо за живота” - на-
писал французинът Алберт
Беншемун. Името му пълнело
циркове, зали, стадиони. Све-
товни знаменитости се тълпе-
ли за автографи от него. Опер-
ната прима Милка Попова е в
интимни отношения с него.
Шаляпин го приема на драго
сърце в компанията си.

Народът вярва, че Дан Ко-
лов слиза от борцовия тепих
непобеден. Истината е, че

загубите му
се броят на пръсти

Едни казват, че са четири,
други - седем. Сред океана от
победи това обаче е нищо.
Неговите поражения били в

началото или в края на кари-
ерата му.

Дан Колов бил 45-годишен,
когато се завърнал в Бълга-
рия. Тук всички искали да го
видят на борцовия тепих. Ма-
кар и вече на неспортна
възраст, се наложило да
продължава борбите. В София
водел тренировките си обик-
новено на последния етаж на
хотел, който се намирал на
ъгъла между улиците “Граф
Игнатиев” и “Раковски”, срещу
площад “Славейков”. Там наел
апартамент. Борцовата леген-
да нямала собствено жилище.
На тренировките редовно пра-
вил спаринг - последователно
се борил с дузина свои коле-
ги, след което им давал богат
обяд в хотела. Повечето от

изявените ни борци то-
гава били любители.
Сред тях Крум Петров
имал своя сладкарнич-
ка. Ичо Кяев работел
като теляк в градската
баня. Райчин Христов
шиел кожени ръкави-
ци. Известният Петър
Ферещанов се изхран-
вал като бияч в поли-
цията. Говорело се, че
изпълнявал поръчки на
известния полицай Ни-
кола Гешев. Хари Сто-
ев, един от най-силни-
те ни борци, бил и
нещо като мениджър
на Дан Колов и успял
да измъкне доста пари
от борбите на знаме-
нития си колега.

Парите обаче да-
леч не били най-важ-
ното нещо в живота на
световния борец.
Продължавал, воден от
вроденото си християнско ми-
лосърдие, да дарява все така
щедро нуждаещи се хора,
черкви и домове за бедни.
През 30-те години на ХХ век
борбата била най-популярни-
ят спорт в България. Разбира
се, за това допринасяло попу-
ляризирането у нас на атрак-
тивната, но и сурова борцова
разновидност кеч ас кеч кен

(хващай, както
можеш). Дан Ко-
лов си извоювал
световна слава
и пари тъкмо
като кечьор.
Най-популярни-
те му съперници
по онова време
били африка-
нецът Режинал
Сики, францу-
зинът Деглан,
полякът Броно-
вичи и др. “Ос-
вен че беше не-
повторим борец,
Дан Колов има-
ше превъзходно
чувство за шоу -
спомняше си
Цено Ценов. -
Всъщност него-
вата популяр-
ност се дълже-
ше до голяма
степен на тази
му способност.
Когато излиза-
ше за борба,
трибуните на
н а ц и о н а л н и я
стадион се
пълнеха до
крайност. Мал-
цина от зрите-
лите обаче зна-
еха, че нерядко
тези изключи-
телно мъжестве-
ни и безкомпро-
мисни до жесто-
кост и осакатя-
вания борби
бяха предвари-
телно уговаряни,
но това се пра-

веше само в интерес на доб-
рото шоу. Между световните
кечьори цареше дух на вза-
имно уважение и колегиал-
ност”.

В България Дан Колов ни-
кога не е губил среща. Една
от малкото му загуби в чужби-
на е от Деглан, който след го-
дини дойде в България и при-
зна: “По-силен борец от Дан
Колов светът не познава”.
Цено Ценов продължи: “Спом-
ням си една международна
среща в София между Режи-
нал Сики и Дан Колов, която
държа хилядната публика в
крайно напрежение до по-
следния момент. Режи Сики
владееше положението през
по-голямата част от срещата.
Дан Колов изглеждаше умо-

рен и едва удържаше атаките
на африканеца. Нервите на ня-
кои запалянковци не издържа-
ха и те започнаха да напускат
залата преди края на двубоя.
Дан Колов обаче остана ве-
рен на себе си. В самия край
неочаквано, с бързина на кот-
ка, той направи добър захват
и изхвърли Режи Сики над
главата си. Нашият здравеняк
завъртя негъра във въздуха и
го стовари по гръб на подиу-
ма. Режи Сики не можеше да
се изправи известно време на
краката си”.

“Дан Колов беше канен че-
сто пъти на официални приеми
- продължи Цено Ценов-Гене-
рала. - Всички любопитстваха
да видят прочутия спортист,

известен и
със скромното
си поведение

Царят го беше посрещал
неведнъж в двореца си”.

В края на 30-те години зна-
менитият борец се разболял
от туберкулоза. Заговорило се,
че е умишлено заразен от
французи, които си отмъщава-
ли за това, че победил някол-
ко техни борци. Всъщност това
заболяване му било наследст-
вено. Баща му починал от
същата болест на 46-годишна
възраст. “Макар че беше
пожълтял, отслабнал и съста-
рен, продължаваше да ръко-
води борцовата си школа -
припомняше си Цено Ценов. -
Момчетата му правиха спа-
ринг срещи, участваха в тур-
нири, на събори, в казарми и
дори в училищни салони. Дан
Колов им вдъхваше сила, дух
и не на последно място -  чо-
вечност”.

През 1939 г. туберкулозата
вече приковала бореца на
легло. Влязъл в болница 105
килограма, а когато го изпи-
сали, се стопил до 46 кило-
грама, но никога не загубил
духа си и чувството си за ху-
мор. Починал на 27 март 1940
г. в ръцете на стария си при-
ятел и мениджър Хари Стоев.

Славата за световния бо-
рец Дан Колов е непомръква-
ща и до днес. Нека да не за-
бравяме обаче, че християн-
ският му дух беше не по-мал-
ко силен. В нашето съвремие
мнозина архиереи с делата и
с устата си заявяват открито,
че социалната дейност на
църквата не е важна. По-важ-
но било хората да имат вяра.
Мисля, че е полезно нашите
висши клирици да се поучат и
да се поклонят пред христи-
янското милосърдие на Дан
Колов. Защото какво друго,
ако не любов, са многоброй-
ните помощи, които световни-
ят борец е предоставял на
драго сърце за хората.

Н
на миналия век Дан Колов е
бил дълбоко вярващ христия-
нин. Дори на върха на славата
си той осигурявал пари за
облекло и прехрана на много
свои бедни сънародници. Под-
помагал семейства на негови
нуждаещи се колеги, правел
царски подаръци, дарявал
пари за изграждане на хра-
мове и на детски домове.
“Всичките си благодеяния
правеше, воден от християн-
ска любов и състрадателност -
сподели пред мен в едно тихо
софийско кафене Цено Ценов-
Генерала, който в дълбока
старост допреди десетина го-
дини беше останал единстве-
ният жив близък приятел на
легендарния борец. - За съжа-
ление хората, втренчени в не-
вероятния му талант на борец,
не предполагаха, че в гърди-
те на този голям българин бие
истинско сърце”.

Цено Ценов беше живата
история на българската бор-
ба. Бил офицер от царската
армия, а след 9 септември
1944 г. служил и в Народната
армия. Макар и републиканец
по убеждения, бил сред лю-
бимците на цар Борис III. По
случай раждането на Симеон
II Негово Величество подарил
на военния си приятел златни
бутонели с инкрустирана бук-
ва “Б” и му пожелал: “За по-
вярна и по-честна служба,
ротмистър Ценов!”

Като офицер Цено Ценов е
свидетел на няколко истори-
чески събития и дори бил уча-
стник в тях. Той например да-
вал дежурство в двореца, ко-
гато го заварил сигналът за
преврата на 19 май 1934 г. Без
колебание се включил на
страната на превратаджиите.
На 8 срещу 9 септември 1944
г. бил командир на танково
подразделение, с помощта на
което е превзето военното ми-
нистерство.

Истинската голяма страст
на Цено Ценов-Генерала си
останала борбата. Самият той
се е борил, но си признава-
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 духащия из страната умерен и силен източен-
североизточен вятър ще се образуват преспи и
навявания. Пулсациите на вятъра в Източна
България ще достигат и до 20-25 м/сек. Темпе-

ратурите в по-голямата част от страната през деня ще
остават без съществена промяна, между -8° и -3°, а в
крайните югоизточни райони до 0°-1°. Вятърът в съчета-
ние с отрицателни температури ще създава усещане за
много по-студено време. Атмосферното налягане ще
остане по-високо от средното. В планините ще вали сняг,
като снежната покривка ще се увеличи поне с 30-50 см,
а вятърът на места ще прави непроходими преспи. Ще
бъде с видимост и под 10 м. Вятърът по билните части ще
е от изток - бурен и ураганен. Температурите в слоя от
1200 м н.в. до най-високите части на Рила и Пирин около
-12°, -15°. Бурният вятър в съчетание с отрицателни тем-
ператури ще създава усещане за много по-студено вре-
ме. Още сутринта по Северното Черноморие ще вали
сняг, по най-южното крайбрежие все още дъжд, но бързо
ще премине сняг. Температурите през деня ще са от -2°,-
3° по северното крайбрежие до 0°, 1° към Ахтопол.
Вятърът ще бъде силен и бурен от североизток с пулса-
ции до 20-25 м/сек.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,50252

GBP
2,33881

CHF
1,62162

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

“≈À≈÷
ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌÓ ˘Â
ÔÓÒÚ‡‚ËÚÂ ÎË˜ÌË-
ÚÂ ÒË ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡-
ÌËˇ ‰ÌÂÒ Ì‡ Ô˙‚Ó

Œ¬≈Õ
–ÓÎˇÚ‡ Ì‡ ·‡-
Î‡ÌÒ¸ÓË ‚Ë
ÔËÎˇ„‡ ÓÚÎË˜-
ÌÓ, ÒÚË„‡ Ò‡ÏË-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
“ÂÍÛ˘ËÚÂ  ‚Ë
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ˘Â
ÒÂ  Û‚ÂÎË˜‡Ú  Ë
ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÓ·Â Ò˙ÁÌ‡‚‡-
ÚÂ, ˜Â ÔÓÏˇÌ‡-
Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÔÂ‰-
ÒÚÓË, ˘Â ‚Ë Ì‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¿ÍÓ ‚ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË
ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÚÂ
ÔÂ‰ËÏÌÓ Ò˙Ò
ÒÂ·Â ÒË, ÏÓÊÂ ‰‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬ ÒÎÛ˜‡ËÚÂ, ÍÓ„‡-
ÚÓ ÒÂ ÍÓÎÂ·‡ÂÚÂ
ÔÓ ÍÓÈ Ô˙Ú ‰‡
Ú˙„ÌÂÚÂ, ÓÒÚ‡ÌÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–‡·ÓÚÂÚÂ Á‡ ÔÓ‰Ó·-
ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÙËÁË˜Â-
ÒÍ‡Ú‡ ÒË ÙÓÏ‡. ¬
Ò˙˜ÂÚ‡ÌËÂ Ò ÊÂÎ‡-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â ÔÂ-
ÏËÌÂ Ò ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ
ÔÒËıË˜ÂÒÍÓ Ì‡ÚÓ-
‚‡‚‡ÌÂ, ÔÓ„ËÊËÎË

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—ËÎÌË ÒÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ
‡Á˜ËÚ‡ÚÂ ÔÂ‰Ë
‚ÒË˜ÍÓ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚Â-
ÌËÚÂ ÒË ÛÏÂÌËˇ Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
”·Â‰ÂÌË ÒÚÂ, ˜Â Ò
‰Ó·Ó ÏÓÊÂ ‰‡
‚ÎËˇÂÚÂ Ì‡ Ò˙·ËÚË-
ˇÚ‡ Ë ‚˙ıÛ ‚Á‡Ë-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ‚Ë ‚˙ÎÌÛ‚‡Ú
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ ‚Ë
Á‡ ÎË˜ÂÌ ÔÓÒÔÂ-
ËÚÂÚ, ‡Á˜ËÚ‡ÈÍË

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡ÎËÁÓÒÚÚ‡ Ì‡ ıÓ-
‡Ú‡, ÍÓËÚÓ Ó·Ë-
˜‡ÚÂ, ‚Ë ‰‡‚‡
ÂÌÂ„Ëˇ. — Ì‡ÒÚ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÂ ‚ËÂ ‰‡ ÒÚÂ ‚ ı‡ÏÓÌËˇ
Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË.

ÎÓÊË Ë Ó„‡ÌË˜ÂÌËˇ, ÌÓ ËÁ-
·Ó‡ ÒË Â ‚‡¯.

ÏˇÒÚÓ, Í‡ÚÓ ÒÂ ÔÓ„ËÊËÚÂ Á‡
ÌÛÊ‰ËÚÂ ÒË.

ÒË Ò˙Á‰‡‰ÂÚÂ ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡.
¡˙‰ÂÚÂ Ô‡ÍÚË˜ÌË.

ÌËÂÚÓ ‚Ë Á‡ ÔÓÏˇÌ‡ Úˇ ˘Â
Ì‡Ô‡‚Ë ‰ÂÎ‡Ú‡ ‚Ë ÔÓ-ÛÒÔÂ¯ÌË.

ÒÚÂ ÒÂ Á‡ Ó„‡ÌËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ë ÌˇÏ‡
‰‡ ÒÂ˘ÌÂÚÂ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌË .̌

ÓÚ‡ÁË ‰Ó·Â Ì‡ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂÚÓ ‚Ë.

ÚÂ ‚ ÚË¯ËÌ‡ Ë ÒÂ ‰ÓÔËÚ‚‡ÈÚÂ
‰Ó Ò˙ˆÂÚÓ ÒË.

ÔÓ-ˇ‰ÍÓ Ì‡ ˜ÛÊ‰ËÚÂ. ŸÂ ËÏ‡-
ÚÂ ËÌÚÂÂÒÌÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ.

ÓÂÌËÂ ˘Â ‰Ó‚˙¯ËÚÂ Á‡‰‡-
˜ËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ Á‡ ‰ÂÌˇ.

В сряда валежите ще отслабват и постепенноВ сряда валежите ще отслабват и постепенноВ сряда валежите ще отслабват и постепенноВ сряда валежите ще отслабват и постепенноВ сряда валежите ще отслабват и постепенно
ще спират. В източните райони ще останеще спират. В източните райони ще останеще спират. В източните райони ще останеще спират. В източните райони ще останеще спират. В източните райони ще остане
ветровито и там все още ще има условия заветровито и там все още ще има условия заветровито и там все още ще има условия заветровито и там все още ще има условия заветровито и там все още ще има условия за
навявания. В четвъртък облачността ще сенавявания. В четвъртък облачността ще сенавявания. В четвъртък облачността ще сенавявания. В четвъртък облачността ще сенавявания. В четвъртък облачността ще се
разкъсва и намалява и в петък над многоразкъсва и намалява и в петък над многоразкъсва и намалява и в петък над многоразкъсва и намалява и в петък над многоразкъсва и намалява и в петък над много
райони ще е незначителна. Вятърът и порайони ще е незначителна. Вятърът и порайони ще е незначителна. Вятърът и порайони ще е незначителна. Вятърът и порайони ще е незначителна. Вятърът и по
морския бряг ще отслабне. Ще бъде многоморския бряг ще отслабне. Ще бъде многоморския бряг ще отслабне. Ще бъде многоморския бряг ще отслабне. Ще бъде многоморския бряг ще отслабне. Ще бъде много
студено: минимални температури в петък истудено: минимални температури в петък истудено: минимални температури в петък истудено: минимални температури в петък истудено: минимални температури в петък и
събота между минус 20 и минус 15събота между минус 20 и минус 15събота между минус 20 и минус 15събота между минус 20 и минус 15събота между минус 20 и минус 15°, максимални, максимални, максимални, максимални, максимални
между минус 13 и минус 8между минус 13 и минус 8между минус 13 и минус 8между минус 13 и минус 8между минус 13 и минус 8°.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-17°/-12°-17°/-12°-17°/-12°-17°/-12°-17°/-12°

8        9
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-16°/-11°-16°/-11°-16°/-11°-16°/-11°-16°/-11°

ÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ‚Ë Ò ÍÓÎÂ„ËÚÂ
Ë ıÓ‡Ú‡ ÓÚ Ó·Í˙ÊÂÌËÂÚÓ ‚Ë.

ÁÌ‡ˆËÚÂ Ë ÔÂ‰‚Ë‰ ÒÚÂÏÂÊË-
ÚÂ ÒË.

�����

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ

- Ú‚ ÙËÎÏ /70 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /70 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-

˘Â - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡-
ÁÓ‚‡ÌËÂ

16.35 œËÍ‡ÁÍË Á‡ ‡ÒÚÓÌÓÏËˇÚ‡
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /2913 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.45 À‡ÍËÒ —Î‡‰Û‡ - /50 ÂÔ./
19.45 ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÂÒÂÌ ‚ ì≈‚-

Ó‚ËÁËˇ 2012î
19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: –ÂÍ‡Ú‡
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-

ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: œ‡Ú Ë
–Ë˜‡‰ ÕËÍÒ˙Ìî - ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚ Ó ‰ Â ˘ Ë

¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 98

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 115
14.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

238
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 48
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 218
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 19, 20
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 103
01.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5
02.00 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî /Ô./ - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 115
03.00 ì¿Î‡ÏËÌÛÚî /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì ËÏËÌ‡ÎÌËÚÂ ÒÎÛ˜‡Ë Ì‡

ÏËÒ Ã‡Ô˙Îî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

15.30 ìΔË‚ÓÚ ÒÎÂ‰ ‡Á‚Ó‰î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
ÒÂÁÓÌ 4

17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
20.00 ìƒ- ’‡ÛÒî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

8 ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ , 4 ÒÂÁÓÌ
23.30 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì ËÏËÌ‡ÎÌËÚÂ ÒÎÛ˜‡Ë Ì‡

ÏËÒ Ã‡Ô˙Îî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

02.30 ì–Ó·ËÌˇÚ‡ »Á‡Û‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 14

09.00 ìœÓÒÚÏÓÚÂÏî/Ô./- ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 1

10.00 ì«‡˘ËÚÌËÍ˙Úî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 17

11.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 14

12.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2, ÂÔ. 7

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì‘‡ÌÚ‡ÒÚË˜Ì‡Ú‡ ˜ÂÚ‚Ó-
Í‡î/Ô./ - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,
≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 2005 „.

16.00 ì«‡˘ËÚÌËÍ˙Úî - ÂÔ. 18
17.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-

ÌËÂÚÓî - Ò.2, ÂÔ. 15
18.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - Ò.2, ÂÔ. 15
19.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 8
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìœÓÒÚÏÓÚÂÏî- Ò.2, ÂÔ. 2
22.00 ìŒÔ‡ÒÂÌ „‡‰î -  ËÏËÌ‡-

ÎÂÌ, ƒ‡Ï‡, “ËÎ˙, —¿Ÿ,
fiÊÌ‡ ¿ÙËÍ‡, 1997 „.

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî /Ô./- Ò.2, ÂÔ. 15
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ФУТБОЛ

кратки

×ÈÑËÀ È
ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹10

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 9, 15, 19, 22, 27, 28
I гр. (6) няма
II гр.(5) 37 по 1635.20 лв.
III гр. (4) 1539 по 39.30 лв.
IV гр. (3) 27 882 по 3.00 лв.
ДЖАКПОТ: 173 316.08 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 10, 35, 37, 39, 43, 49
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 3 292 456.86 лв.

6 от 42
Числа: 1, 4, 11, 14, 29, 35
I гр. (6) няма
II гр. (5) 8 по 2061.80 лв.
III гр. (4) 550 по 30.00 лв.
IV гр. (3) 8532 по 2.80 лв.
ДЖАКПОТ: 181 520.63 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 7, 19, 29, 32
I гр. (5) няма
II гр. (4) 298 по 105.60 лв.
III гр. (3) 9555 по 4.00 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 8, 14, 26, 31, 32
I гр. (5) 2 по 10 494.50 лв.
II гр. (4) 258 по 81.40 лв.
III гр. (3) 8401 по 3.30 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 3, 8, 9
Цифра: 1, 9, 8
I гр. (3) 15 по 2525.40 лв.
II гр. (2) 3256 по 6.70 лв.

Ò Î Ò Î  2

ПО ЕВРО-
СПОРТ 2
КУПА НА

АФРИКАН-
СКИТЕ
НАЦИИ

4.30, 6.30,
11.00, 15.00 Четвъртфинали

ФУТЗАЛ
Европейско първенство
12.00, 19.39, 21.15, 22.00

Четвъртфинали
ПО ФИЛМ+

20.10 Хераклес - ПСВ Айндховен

тборът на Локомо-
тив Пд загуби фина-
ла на четиристран-
ния приятелски тур-
нир по футбол “Сул-

Светкавица прави 2:2
с румънци в Албена

Светкавица и румънският второ-
дивизионен Калатис завършиха 2:2 в
мач от група Б на турнира “Албена
къп”. Мариян Станчев (11) с глава
улучи левия стълб. Мохамед Тайко
пропусна да открие сам срещу
румънския вратар. Удар на Менди (41)
от 10 м също бе спасен от вратаря
на Калатис. Цветан Илиев (51) и Ти-
хомир Кънев (53) вкараха за Светка-
вица, но гостите изравниха чрез Раз-
ван Дойчану (60) и Роберт Лупу (84).
Утре Светкавица излиза срещу Спар-
так Вн в спор за първото място. В мач
от група А Добруджа надигра Спор-
тист с 2:0 с голове на Преслав Пасев
(75) и резервата Денис Судин (85).

Локо Пд изпусна
„Султан Къп”
„Смърфовете”
губят със 7:8 след
дузпи във финала
от Хайдук Сплит
на Балъков

О

Помощникът на Красимир Балъков (вляво) в Хайдук Сплит Илия Груев
държи Купата на Султана, спечелена от тима с 8:7 (2:2) след дузпи срещу Локо Пд

във финала на минитурнира в Белек

тан Къп” в турския курорт Бе-
лек с 5:6 след изпълнение на
дузпи от водения от Красимир
Балъков хърватски тим на Хай-
дук Сплит. В редовното време
съперниците завършиха 2:2.

 Фаталния пропуск от бя-
лата точка направи Ангел
Йошев. Хърватите поведоха
още в началото, след като
новопривлеченият латвийски
вратар на пловдивчани Анд-
рей Павлов спъна Анте Вуку-
шич в наказателното поле и
потърпевшият отбеляза отсъ-
дената дузпа още в 3-тата
мин. Възпитаниците на Емил
Велев изравниха чрез капи-
тана Здравко Лазаров (25)
след заучена комбинация
след фаул пред дъгата. Само
6 минути по-късно обаче Хай-
дук отново поведе. Анас Шар-
бини отправи силен удар към
Павлов, вратарят успя да из-
бие, но Вукушич посрещна
топката и с добавка я върна
в мрежата му. До почивката
хърватите доминираха, като
Павлов на 2 пъти спаси вра-
тата си от нов гол след удари
на Мийо Цакташ и Шарбини
от чисти позиции.

Валери Георгиев (55) из-
равни, като отблизо засече
топката след центриране от
корнер. Хърватите продължи-
ха да играят по-активно и на
няколко пъти бяха близо до
попадение. В 69-ата минута
бразилецът Джеймс стреля
опасно от десетина метра, но
Павлов изби. От последвалия
корнер Мато Неретляк засе-
че отблизо с глава, но отно-

во стражът на българите
беше на висота. В 77-ата мин.
резервата Иван Вукович на-
прави самостоятелен пробив,
влезе в наказателното поле,
но ударът му профуча на
сантиметри от целта. 2 мину-
ти по-късно Даниел Георги-
ев шутира мощно от 25 м, но
Горан Блажевич показа стра-
хотен рефлекс и изби. Носи-
телят на трофея беше опре-

делен с дузпи. Съперниците
бяха безпогрешни от бялата
точка до шестите изпълне-
ния, при които Блажевич
спаси удара на Йошев, а
после Рубен Лима донесе на
Хайдук Купата на Султана.
За Локо Пд от 11-те м вкара-
ха Данчо Тодоров, Юнес
Бенжелюн, Христо Спасов,
Любомир Витанов и Илиян
Йорданов.

ЦСКА победи с 2:1 черногорския Будучност
в третата си контрола в Анталия. И двата гола за
успеха вкараха бразилци. Жуниор Мораес (75)
откри от дузпа, отсъдена за задържане на Антон
Карачанаков с ръце в пеналта. В добавеното
време Мораес не се полакоми, а подаде на
празна врата на сънародника си Мишел Плати-
ни и той донесе втория успех на “червените” в
Турция. Преди това Мугоша (77) простреля с шут
от движение вратаря Райс Мболи и изравни. Му-
егоша улучи на празна врата падналия защит-
ник Мартин Дечев в 71-вата мин. Контузии в кон-
тролата получиха Анисе, Адемар и Присо. Утре
ЦСКА ще играе финал в минитурнира срещу
победителя между Динамо Букурещ и молдов-
ския Зимбру Кишинеу, които играха късно сно-
щи в Анталия.

ЦСКА натири изкаралия 7-дневни проби пе-
руанец Ренато Сапата. 19-годишният халф най-
напред не успя да изкара гръцка виза и не за-
мина на първия лагер в Александруполис. След
това се забави с изкарването и на турска виза
и не можа да пристигне за лагера в Анталия.
Той игра в първите 2 проверки срещу Конкордия
(1:3) и Биел (3:1) за по 30 минути, но не успя да
впечатли спортно-техническия щаб на ЦСКА.

И мачът ни с ЮАР
бил манипулиран

П

ЦСКА БИЕ БУДУЧНОСТ,
ГОНИ ПЕРУАНЕЦ

очти сигурно
контролата меж-
ду България
и ЮАР преди

Мондиал 2010 е стана-
ла жертва на манипу-
латори на мачове от
азиатски онлайн син-
дикати за залагания,
разкри един от шефо-
вете на Южноафри-
канската футболна
асоциация. Линдъл
“Асото” Кика, който от-
говаря за национал-
ните отбори на “Бафа-
на Бафана”, заяви
пред местни медии, че
вероятно всички кон-
троли на тима преди
домашния Мондиал
са били манипулирани.
Самият Кика отрече
да е направил грешка
при организирането на
двубоите, които по
подозрение са били
повлияни от рефери,
назначени с помощта
на подозрителната
спортна маркетингова
група “Football4U”. Ви-
ната за организиране-
то на мачовете бе пре-
хвърлена на Кика от
бившия изпълнителен
директор на асоциа-
цията Леси Сидибе,
който заяви за юж-
ноафриканския “Сън-
ди Таймс”, че не по-
мни да е подписвал
договори за мачовете.
Кика пък контрира, че
не е имал правото да
взема такива реше-
ния. Става дума за
мачовете на “Бафана

Бафана” през май 2010
г. в навечерието на
Мондиала срещу Тай-
ланд, България, Колум-
бия и Гватемала. С
ЮАР нашите завърши-
ха 1:1. “Football4U” бе
контролирана от Уил-
сън Раж Перумал, син-
гапурец, който в момен-
та лежи в затвора във
Финландия заради
уреждане на мачове в
страната. ФИФА описа
обвинението му като
пробив в глобалните
усилия срещу манипу-
лирането на двубои и
нелегалните залагания.
“Тези хора (Перумал и
организацията му) се
свързаха с нас с пред-
ложение за програма
за размяна на рефери.
И за да бъда честен, не
мислих два пъти за
това. Прецених, че това
е отлична възможност
за местните ни рефери
да ръководят чуждест-
ранни мачове”, каза
Кика и добави, че
предложените рефери
са били проверени от
самата федерация.
“Имената на съдиите
бяха в списъка на
ФИФА и имаше по-
твърждение, че можем
да им вярваме. В кон-
тролите обаче те се
представиха под ниво-
то си и решихме да ги
сменим за последния
си мач с Дания”, доба-
ви още “Асото”. Мачът
с България бе свирен
от тогоански рефер. По-

дозрение обаче е под-
будил двубоят с Ко-
лумбия. “Срещата с
Колумбия ни накара
да станем подозрител-
ни към съдиите. Дадо-
ха ни дузпа прекале-
но лесно за крайното
2:1”, смята Кика. Той
каза още, че след
Мондиала “Football4U”
отново са се свързали
с тях, за да предложат
нова програма за ре-
фери, този път за олим-
пийските квалифика-
ции на отбора на ЮАР
до 23 години. Асоциа-
цията обаче отказала
заради предишния си
опит и чувството, че не
може да се вярва на
тази организация.
БФС се замесва в
пореден скандал с
уговорени мачове.
През 2011 г. ФИФА
започна разследване
на мача с Естония,
завършил 2:2, след
като и четирите гола
паднаха от дузпа, и
накрая отсече, че сре-
щата е уговорена с
цел печалба от орга-
низацията “Footy Me-
dia”, ръководена от
Антъни Сантия Раж,
който се оказва парт-
ньор на сънародника
си Перумал. БФС оба-
че не получи наказа-
ние за контролата,
само от ФИФА разпо-
редиха мачът и участ-
ниците в него да бъ-
дат заличени от стати-
стиката.

Берое представи
новите си екипи
на германската
фирма Uhlsport на
лагера в Турция.
С новия си екип
в зелено-бяло
райе
старозагорци
ще доиграят
контролите в
Турция, след
като играха
в резервния
черен цвят в
предишните
проверки с
Фредрикстад
и Даугава.
Договорът с
Uhlsport е
за 18 месеца

Снимки ГОНГ
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И мачът на
България
с ЮАР бил
манипулиран

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

14.00 Турнир
в Париж (жени)

СНУКЪР
21.00 Германия

мастърс, финал

кратки

БОКС
22.00 Карл Фроч (Вбр) - Андре

Уорд (САЩ)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КОЛОЕЗДЕНЕ
14.00, 16.00 Обиколка

на Катар, III етап
БАСКЕТБОЛ

Еврокупа
17.00 Спартак Санкт Петербург

- Крка
23.30 Валенсия - Нимбурк

ПО ББТ
СИЛОВ МНОГОБОЙ

17.30 Стронгмен
Шампионска лига

ПО ФИЛМ+
БОКС

22.00 Хулио Чавес Джуниър
(Мекс) - Марко Рубио (Мекс),

средна категория

тборът на Ню Йорк Джайънтс спе-
чели четвъртата си победа във
финала на Националната футбол-
на лига на САЩ (НФЛ), след като

Светлинно шоу поздравява победителя в 46-ия финал за Супер
Боул Ню Йорк Джайънтс, надиграл с 21:17 Ню Ингланд
Пейтриътс с 21:17 на “Лукас Ойл Стейдиъм” в Индианаполис

Снимки БГНЕС

 65-годишният треньор на Джайънтс Том Кофлин стана
най-възрастният носител на трофея “Винс Ломбарди”

като шампион в Националната футболна лига

Джайънтс с 4-ти
Супер Боул

Тимът от Ню Йорк
триумфира с 21:17
срещу Ню Ингланд
Пейтриътс в 46-ия
финал на НФЛ

О

НФЛ. В крайна сметка Брейди завърши
мача с 27/41 точни паса за 276 ярда и с
2 тъчдауна.

“Патриотите” изпуснаха мача в края, в
резултат и от редицата контузии на основ-
ни играчи като Уес Уелкър в коляното и
на Роб Гронковски в глезена. Кикърът
Лорънс Тайнс намали до 15:17 с фийлд
голове от 38 и 33 ярда  през третата част,
а Ахмад Брадшоу стъпи за последния
тъчдаун през сезона само 57 секунди
преди края на мача. Той завърши с 6-
ярдово бягане впечатляващо притежание
от 88 ярда и оформи триумфа с 21:17 (9:0,
0:10, 6:7, 6:0). Пейтриътс се опитаха да си

върнат на Джайънтс за загубата в послед-
ните секунди през 2008 г., но финалният
над 50-ярдов опит за пас на Брейди не
намери Аарън Ернандес. Това завърши
седмия обрат в последната част за Илай
Манинг през този сезон. Легендарният
куотърбек на Индианаполис страда от
контузия, която го извади от игра през
целия сезон и дори го постави под въпрос
за следващия. В него Колтс имат право на
първи избор в драфта, а от колежанското
първенство излиза  изключително талант-
ливият куотърбек Андрю Лък.

 65-годишният треньор на Джайънтс
Том Кофлин стана най-възрастният шам-
пион в НФЛ, а тимът му отстрани поред
почти всички лидери в схемата на плей-
офите като гост, след като взе скалпо-
вете на шампиона Грийн Бей, Сан
Франциско и на финала и над победи-
теля от АФК - Ню Ингланд.

На полувремето блестящ спектакъл
изнесе поп иконата Мадона, която обя-
ви, че е мечтала за този звезден миг 25
години. Известни актьори като Джон
Траволта и Адам Сандлърс, както и ре-
жисьорът Спайк Лий бяха в официални-
те ложи на стадиона. Най-гледаното
спортно събитие в САЩ отбеляза и нов
рекорд за цена на рекламата - 3,5 ми-
лиона долара за 30 секунди.

се наложи с 21:17 над Ню Ингланд Пей-
триътс. Куотърбекът Илай Манинг подаде
30 точни паса от 40 опита с обща дължи-
на 296 ярда и направи един тъчдаун за
успеха, който беше втори за него в Супер-
боул и втори срещу легендата Том Брей-
ди от 2008 г. насам. Джайънтс бяха по-
организираният отбор на “Лукас Ойл Стей-
диъм” в Индианаполис и спечелиха заслу-
жено, въпреки проблясъка на Брейди във
втората и третата четвърт на мача. Ку-
отърбекът на Пейтриътс, който има 3 шам-
пионски пръстена, подобри рекорда на ле-
гендата Джо Монтана (Сан Франциско)
за поредни завършващи пасове в Супер
Боул. Брейди подаде 16 поредни паса на
съотборниците си и подобри с три пости-
жението на Монтана, а освен това преми-
на рекорда на Кърт Уорнър за преодоле-
ни ярдове във всички финални мачове в

Назарян се връща на тепиха

Михаил Ганев (вляво) и Илиян Георгиев спечелиха златните пояси
от турнирите “Дан Колов” и “Никола Петров”.   Борците ни

заслужиха общо 17 медала (7 златни, 7 сребърни и 3 бронзови)

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Легендарният борец Армен Назарян е пред сензационно завръ-
щане на тепиха. Двукратният олимпийски шампион по борба обмисля
вариант да участва на Олимпиадата в Лондон след няколко месеца.
На 37 години натурализираният арменец сваля килограми и тренира
активно. “Все още не съм решил, но ми минава през главата. Свалям
килограми с едно лекарство, което е на билкова основа, и се чувствам
добре с него. Аз и без това съм постоянно в залата. Ако навляза във
форма, ще се пробвам в квалификациите през април”, призна Наза-
рян, който се изявява и като съветник в националния отбор по борба.
Той е олимпийски шампион за Армения в Атланта 1996 и за България
в Сидни 2000, а в Атина 2004 остана с бронзов медал.

Бургас иска
Евро за юноши

Бургас е готов да приеме Ев-
ропейски футболни финали за
юноши до 17 години. Това обяви
кметът Димитър Николов по по-
вод получено писмо от Българ-
ския футболен съюз. В него пре-
зидентът  Борислав Михайлов
съобщава, че има намерение да
представи пред УЕФА кандида-
турата на България за домакин
на този форум през 2015 или 2016
г., а Бургас ще бъде предложен за
един от градовете-домакини.

Генералният секретар на БФ Карате
Николай Цанев и техническият директор

Валентин Тодоров (вдясно) обявиха на
пресконференция състав от 12 каратеки,

които заминават за Баку за участие в
39-ото европейско първенство по карате

Софиянец спечели
Пушката на томбола

Йордан Енев от София е втори-
ят победител в томболата между
участвалите в спортните меро-
приятия по проекта “Никога не е
късно за ново начало”, изпълняван
от МФВС. Той ще прекара един ден
заедно с легендата на българския
волейбол Евгени Иванов - Пушката.

Григор Димитров се изкачва
с 3 места нагоре и от тази сед-
мица е №80 в световната ранг-
листа на АТР. Този месец Гришо
има да защитава общо 40 т.  (на
2 пъти по 20), а до края му пре-
движда да играе в турнирите от
категорията АТР 250 в Сан Хосе
(от 13-и) и в Мемфис (от 20-и).
Втората ни ракета Димитър Кут-
ровски скочи с цели 54 места,
след като спечели фючърс-тур-
нир в Анталия и достигна рекорд-
ното в кариерата си №438 в све-
та. Досега най-високото му кла-
сиране беше №472. При жените
Цветана Пиронкова остана под
№50 в ранглистата на WTA с
1191 т. Елица Костова бележи
спад от едно място и вече е
№152 с 442, а Диа Евтимова се
изкачва с 1 до №157 с 422.

Няма промени на върха в две-
те класации. В АТР продължава
да води Новак Джокович (Сър) с
13 630 т., пред Рафаел Надал
(Исп) 10 435, Роджър Федерер
(Швейц) 8010, и др. При жените
начело е Виктория Азаренка
(Блрс) с 8585, пред Петра Квито-
ва (Чех) 7690, Мария Шарапова
(Рус) 7560, и др.

Гришо е 80-и
в света

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

№1 в света на тениса Новак
Джокович (Сър) и неизменни-
ят№1 във футбола през послед-
ните 3 години Лео Меси (Арж)
бяха основните фаворити за на-
градата “Лауреус”, известна още
като “спортния Оскар”. Церемо-
нията по обявяването на побе-
дителя се проведе късно снощи
в Лондон. Ноле има предимство-
то, че се състезава в индивидуа-

Прочутият испански колоез-
дач Алберто Контадор беше
наказан за 2 години от Между-
народния арбитражен спортен
съд заради употреба на допинг
по време на колоездачната
Обиколка на Франция през
2010 г. Той е лишен и от побе-
дата си в Тур дьо Франс през
2010 г., когато Анди Шлек (Люк-
сембург) завърши на второ мяс-
то, както и от първото място в
Обиколката на Италия за 2011
г. Наказанието на Контадор из-

Джокович и Меси
фаворити за „Лауреус”

Взеха титлата на
Контадор от Тур дьо Франс

лен спорт, което до момента
винаги е натежавало при избо-
ра за победител за наградата
“Лауреус”. Роджър Федерер е
печелил престижния приз 4 пъти,
а през 2011 г. с него бе отличен
и Рафаел Надал (Исп), преди
Джокович да го свали от върха.
Същевременно никога досега
футболист не беше печелил
“Спортния Оскар”.

тича на 6 август т.г. 29-годишни-
ят Контадор има 30 дни да об-
жалва решението на Междуна-
родния арбитражен спортен съд
пред федерален съд в Швейца-
рия. Историята започна на 21
юли 2010 година, когато Конта-
дор, носител на жълтата фла-
нелка като лидер в главното
индивидуално класиране на Тур
дьо Франс, показа положител-
на допинг-проба за употреба на
кленбутерол, който е забранен
медикамент.


